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1. LIMBAŽU NOVADA ILGTSPĒJĪGAS ATTĪSTĪBAS STRATĒĢIJAS 
2013.-2030.GADAM IZSTRĀDES UN SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS APRAKSTS 

 
Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrāde tika uzsākta, pamatojoties uz Limbažu 
novada pašvaldības domes 2012.gada 23.augusta sēdes lēmumu (protokols Nr.13, 25.§) „Par 
Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu” un darba uzdevumu. 

Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu 28.09.2012. tika publicēts 
paziņojums Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas”, un ievietots paziņojums 
novada mājas lapā www.limbazi.lv. 

Lēmums par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu tika nosūtīts Vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai un Rīgas plānošanas reģionam.   

2012.gada 24.oktobrī Vides pārraudzības valsts birojs pieņēma lēmumu Nr.80 „Par stratēģiskā 
ietekmes uz vidi novērtējuma procedūras nepiemērošanu”, nepiemērot stratēģisko ietekmes uz vidi 
novērtējumu Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijai. 

2012.gada 25.oktobra novada pašvaldības domes sēdē tika pieņemts lēmums (protokols Nr.16, 8.§) 
„Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes sēdes lēmumā „Par Limbažu 
novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu” (protokols Nr.13, 25.§) ar kuru tika 
mainīta atbildīgā amatpersona par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģiju, tika noteikta 
nepieciešamība pēc darba grupu izveides un noteikts izstrādes vadības darba grupas sastāvs, kā arī 
grozīti Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes laika termiņi. 
Tika noteiktas šādas darba grupas: 
 veselības un sociālās aprūpes darba grupa; 
 izglītības, kultūras, sporta un jauniešu darba grupa; 
 uzņēmējdarbības, infrastruktūras un tūrisma darba grupa. 

Lai noskaidrotu iedzīvotāju un uzņēmēju viedokli par novada attīstības iespējām, problēmām un to 
iespējamajiem risinājumiem - sagatavojot priekšlikumus Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības 
stratēģijai, tika veikta iedzīvotāju aptauja (aptaujā piedalījās 313 iedzīvotāji un 14 uzņēmēji un ar 
aptaujas rezultātiem var iepazīties pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv) un tikšanās ar 
iedzīvotājiem katrā novada teritoriālā vienībā (pilsētā, pagastos), lai uzklausītu un diskutētu klātienē 
kopā ar pašvaldības vadību par aktuālāko novadā: 
 22.10.2012., plkst.17.00 – Viļķenes kultūras namā 
 24.10.2012., plkst.17.00 – Pāles pamatskolā 
 29.10.2012., plkst.18.00 – Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā, Limbažos 
 30.10.2012., plkst.17.00 – Vidrižu Saieta namā 
 05.11.2012., plkst.17.00 – Skultes pagasta pārvaldē 
 06.11.2012., plkst.17.00 – Lādezera pamatskolas zālē 
 07.11.2012., plkst.17.00 – Pociema kultūras namā 
 08.11.2012., plkst.17.00 – Umurgas pagasta pārvaldē 

Tikšanās reizēs iedzīvotājus informēja par izdarītajiem darbiem un aktuālo novadā, kā arī par 
stratēģiju un par tās izstrādes gaitu. Tika uzklausīti iedzīvotāji un viņu idejas. Iedzīvotāji vairāk 
pievērsās pie aktuāliem un ikdienišķiem jautājumiem, taču izskanēja arī ilgtermiņa idejas, kā: izveidot 
vienotu sistēmu, kur būtu pieejama informācija par tirgus pieejamību, pieprasītām precēm un 
pakalpojumiem u.c., kura ir svarīga uzsākot MVU darbību, ilgtermiņā būtu jādomā par esošo – 
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realizēto projektu uzturēšanu, sakoptību, kā arī atjaunošanu, jāattīsta – lauksaimniecība, izglītība un 
kultūra, mazpulkus – pagastos, infrastruktūras uzlabošana, pansionātu paplašināšana, trūkst vietu 
u.c. 
 
Pašvaldība Limbažu novada pašvaldības administrācijas ēkā rīkoja dažādu jomu darba grupas 
sanāksmes, kurās piedalījās atbilstošās jomas pārstāvji un nozaru speciālisti, sanāksmju laikā tika 
veidota novada vīzija un izvirzīti prioritārie virzieni: 
 29.01.2013., plkst.10.00 – veselības un sociālās aprūpes darba grupas sanāksme 
 29.01.2013., plkst.15.00 – uzņēmējdarbības, infrastruktūras un tūrisma grupas sanāksme 
 08.02.2013., plkst.10.00 – izglītības, kultūras un sporta darba grupas sanāksme  
 26.02.2013., plkst.16:00 – jauniešu darba grupas sanāksme 

Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes procesiem – pašvaldības vadības un 
speciālistu tikšanās ar iedzīvotājiem rezultātiem publicēti laikrakstā „Auseklis”, pašvaldības izdevumā 
„Limbažu Novada Ziņas”; paziņojumi par darba grupām tika ievietoti pašvaldības tīmekļa vietnē 
www.limbazi.lv.  

Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes procesā tika izveidotas arī vairākas vadības 
darba grupas, kurās dalību ņēma arī pilsētas un pagastu pārvaldes vadītāji un tika izstrādāta 
plānošanas dokumenta stratēģiskā daļa un novada telpiskā attīstības perspektīva: 
 17.01.2013., plkst.10:00 
 06.03.2013., plkst.11.00 
 20.03.2013., plkst.11.00 
 17.04.2013., plkst.10.00 
 30.04.2013., plkst.10.00 
 14.05.2013., plkst.9.00 

2013.gada 28.marta novada pašvaldības domes sēdē tika pieņemts lēmums (protokols Nr.5, 44.§) 
„Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes sēdes lēmumā „Par Limbažu 
novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu” (protokols Nr.13, 25.§)””, ar kuru tika 
mainīta Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes termiņi, nosakot 1.redakcijas 
izstrādi līdz 30.06.2013. un gala redakcijas izstrādi līdz 31.10.2013, sabiedriskās apspriešanas 
pasākumus organizēt līdz 31.08.2013.  
2013.gada 30.maija novada pašvaldības domes sēdē tika pieņemts lēmums (protokols Nr.10, 5.§) 
„Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes sēdes lēmumā „Par Limbažu 
novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu” (protokols Nr.13, 25.§)””, ar kuru tika 
noteikts - sabiedriskās apspriešanas pasākumus organizēt līdz 27.09.2013.  
2013.gada 30.maija novada pašvaldības domes sēdē tika pieņemts lēmums (protokols Nr.10, 6.§) 
„Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.-2030.gadam pirmās redakcijas nodošanu 
sabiedriskajai apspriešanai”.  
Sabiedriskās apspriešanas posms noteikts no 2013.gada 3.jūnija līdz 2013.gada 27.septembrim.  
 
Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.-2030.gadam pirmās redakcijas sabiedriskās 
apspriešanas sanāksmes notika:  
1) 16.09.2013. plkst.17:00–Skultes pagasta pārvaldē, Mandegas, Skultes pagasts, Limbažu novads. 
2) 17.09.2013. plkst.17:00–Saieta namā, Vidriži, Vidrižu pagasts, Limbažu novads. 
3) 18.09.2013. plkst.17:00–Lādezera pamatskolā, Lādezers, Limbažu pagasts, Limbažu novads (uz 
sabiedriskās apspriešanas sanāksmi neieradās neviens interesents). 
4) 19.09.2013. plkst.17:00–Umurgas pagasta pārvaldes ēkā, U.Sproģa iela 5, Umurga, Umurgas 
pagasts, Limbažu novads. 

4

http://www.limbazi.lv/


5) 23.09.2013. plkst.17:00–Limbažu novada pašvaldības ēkā, Rīgas iela 16, Limbaži, Limbažu novads. 
6) 24.09.2013. plkst.17:00–Pociema kultūras namā, Liepu iela 5, Pociems, Katvaru pagasts, Limbažu 
novads. 
7) 25.09.2013. plkst.17:00–Pāles pamatskolā, „Skola”, Pāles pagasts, Limbažu novads. 
8) 26.09.2013. plkst.17:00–Viļķenes kultūras namā, Dārza iela 1, Viļķene, Viļķenes pagasts, Limbažu 
novads. 
 
Paziņojums par ilgtspējīgas attīstības stratēģijas pirmās redakcijas sabiedrisko apspriešanu tika 
ievietots pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv un publicēts Limbažu novada pašvaldības 
izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” (28.06.2013.). 
Atgādinot par sabiedriskās apspriešanas sanāksmēm paziņojums „Iedzīvotājus aicina uz Limbažu 
novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas sabiedrisko apspriešanu” regulāri tika ievietots Limbažu 
novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv, kā arī publicēts Limbažu novada pašvaldības 
izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” (30.08.2013.). 
Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.-2030. gadam 1.redakciju tika saņemti 
sabiedrības iebildumi un priekšlikumi. 
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2. LĒMUMI UN DARBA UZDEVUMS 

 

2.1. Limbažu novada pašvaldības domes 23.08.2012. lēmums (domes sēdes protokols 
Nr.13, 25.§) „Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes 
uzsākšanu”. 
 

2.2. Darba uzdevums Limbažu novada ilgtspējas attīstības stratēģijas izstrādei. 
 

2.3. Limbažu novada pašvaldības domes 25.10.2012. lēmums (domes sēdes protokols 
Nr.16, 8.§) „Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes 
sēdes lēmumā „Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes 
uzsākšanu (protokols Nr.13, 25.§)””. 
 

2.4. Limbažu novada pašvaldības domes 28.03.2013. lēmums (domes sēdes protokols 
Nr.5, 44.§) „Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes 
sēdes lēmumā „Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes 
uzsākšanu (protokols Nr.13, 25.§)””. 
 

2.5. Limbažu novada pašvaldības domes 30.05.2013. lēmums (domes sēdes protokols 
Nr.10, 5.§) „Par grozījumiem Limbažu novada pašvaldības 23.08.2012. domes 
sēdes lēmumā „Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes 
uzsākšanu” (protokols Nr.13, 25.§)”. 
 

2.6. Limbažu novada pašvaldības domes 30.05.2013. lēmums (domes sēdes protokols 
Nr.10, 6.§) „Par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.-
2030.gadam pirmās redakcijas nodošanu sabiedriskajai apspriešanai”. 
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IZRAKSTS

LTMBAZU xovADA paSvernlne
Reg. Nr. 90009 1 1463 l, RTgas iela 1 6, LimbaZi. I-imbaZu novads' LV-4001

TalrLrnis: 64023 003. fakss: 64070870, e-pasts : dorne@li mbazi. lv

DON{ES SEDES PROTOI(OLS
Nr.13

LimbaZos 2012.gada 23.augusta

2s.$

&f!gt-Z" ""r,d, ilsttpo 1ilisti$ljtrlqgIrjtr1q!1}ry19!}I
Zir,ro A.Legzdir;S

Iepazinr.rsies ar 16.08.2012. apvienotas Finan5u, Teritorijas atttsttbas, lzglttrbas, kulttiras ur
sporta jautajumu uir Socialo rin vesehbas jautajurnu komitejas priek5likumu, pan.Iatojoties uz

Attrstrbas plano5anas sistemas iikuma 6.pantu un 10. pantu,'feritorijas attrstrbas planoSanas iikr-rrna

5.pantu, 12.pantu,20.pantu un 21.pantu, dome, atklati balsojot, ar 1i balsun par'1V.Abe1e.

A.Grrvilr5, A.Kontirl5, A.Legzdi4S, S.Legzdir15, G.Ozola, V.Puriga. G.RoZkalns, A.Za\aiskalns,

A.Zeidmanis, J.Zhri45), pret - i1a1/, atturas - ilav, NOLIIMJ:

i. Uzsakt LimbaZu trovada ilgtsp€jigas attrstTbas stlategijas jzstradi.

2. Par Lin:rbaZu novada ilgtspejrgas attrstrbas stlategijas izstrades vaditaju apstiprittat Lin-rbaZu

novada paSrzaldrbas attrstlbas nodalas vadnaju Q.leleju.
3. Apstiprinat LimbaZu novada ilgtspejigas attrstrbas strategijas izstrades darba uzde\ruttru

saska4a ar pielikumu.
4. I-imbaZu novada pa5valdlbas Sabiedrisko attiecrbu nodaJai publicet pazirlojumu par

LimbaZu novada ilgtspejtgas atttstrbas strategijas izstrades uzsak5anu pa5rraldtbas majas lapa

u,ww.limbazi.lv rin LinibaZu novada pa5valdrbas izdevuma ,,LirnbaZu Novacla Ztryas".

5. LimbaZu novada lra5valdrbas Adrninistratrvai nodalai nosut-rt lemumu par LinibaZu novada

ilgtspejrgas attrsUbas strategijas izstrades uzsakSanu Vides aizsardzlbas un regionalas

attrstrbas ministrijai un Rrgas planoSanas regionam.

7.

LirnbaZu novada ilgtspejTgas attrstrbas stratOgijas izstradei nepiecieSamo finansejumu
paredzet LimbaZu novada pa5r,aldibas 2013.gada budZeta.

Atbildigo par lemuma izpildi noteikt LimbaZu novada pa5vaidrbas izpilddilektoru
A.Blumertt.

8. Kontroii par lernuma izpildi uzdot LimbaZn novada paiiraldrbas clomcs priek5sedetajarr

A.I-egzdirlam.

Sedes vadrtajs
Sedes protokoliste
IZIIAI$1]S PARITIZS
LimbaZu novada paSvaldrbas sekretlt'e
LirnbaZos, 24.08.2012.

A.I-egzdi45
A.Coba

A.Kanrala
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1.

2.

a
J.

4.

PIELIKUMS
LimbaZu novada domes
23.08.2012. sedes lemumam
(protokols Nr. 1 3, 25.9)

DARBA UZDEVUMS
Limbaiu novada ilgtspcjigas attistibas strat€$ij as izstriidei

Izstradat LimbaZu novada ilgtspdjlgas attrsubas stratEgiju (turpmak teksta - IAS), kur6
noteikts ilgtermigra attrst-rbas redzejums, stratEgiskie mErli, attrstrbas prioritates un telpiskas
atUstrbas perspektrva rakstveidd un grafiskd veida.
IAS izstrades pamatojums:
2.1. Atustrbas plEno5anas sistemas likums;
2.2. Teritorijas atUstrbas plano5anas likums;
2.3. 2009.gada 25.augusta Ministru kabineta noteikumi Nr.970 ,,Sabiedrrbas hdzdallbas

kdrUba attrstrbas pldno5anas procesd".
LimbaZu novada IAS izstradi veikt saskaqa ar spEka eso5o Latvijas Republikas normatTvo
aktu prasrbam.
IAS izstrades uzder,rrmi:
4.1. noteikt LimbaZu novada ilgtermi4a (lrdz25 gadiem) nakotnes redzejumu;
4.2. noteikt strategiskos mer[<us;
4.3. noteikt attrstrbas prioritates;
4.4. noteikt telpiskas attrstrbas perspekuvu rakstveidd un grafiska veidd;
4.5. telpisk6s attrstrbas perspektrva noteikt teritorijas attrstrbas vadhnijas;
4.6. noteikt un shematiski attelot Limbaiunovada nozrmrgakas telpiskas strukturas,

attrsubas prioritates un velamds ilgtermilra izmai4as;
4.7. rzvettEt un 4emt vera Rrgas plano5anas regiona spekd eso5os teritorijas atUsubas

pl5noSanas dokumentus, novada teritorijas plSnojumu un attrstrbas programmu, un
vietejo pa5valdrbu speka eso5us teritorijas attrsubas plEno5anas dokumentus, ar kur6m
robeZojas novads.

Nodro5inat sabiednbas parst6vju lldzdahbu IAS izstradE, iesaistot darba grupas un
sabiedriskajas apspriedes, atbilsto5i 2009.gada 25.augusta Ministru kabineta noteikumu
Nr.970 ,,Sabiedrrbas hdzdahbas kartrba attrsubas planosanas procesa" prasrbam.
IAS izstrades process:
6.1. IAS l.redakcijas izstrade;
6.2. sabiedrisk6apsprieSana;
6.3. gala redakcijas izstrade;
6.4. IAS apstiprina5ana.
Veikt IAS izstr6des procesu lldz2013.gada 3l.decembrim, saskaqra ar Teritorijas atustrbas
plano Sanas likuma parej as noteikumu 7.punktu.

5.

6.

7.
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tZRAKSTS

LEMeA&u rq*qraea resq.,Ar-x:Ewa
R*g. Nr. 9{i0G91 1463 1, Rig*s icia 16, Lirnbat!, timbaiu r*r,eds, Ly*4S01

TElrunis ; tt40?3 0* 3, fal*s : 64*? D8 T S, e-p a+rs : d oln* (-{li:r".ba zi. lv

DONTES SEBES PRGTOKSI,S
Nr"i 5

Limbaios

Par grorljur*iem
Li*ibaiu *ol.ada
2s-$)

E.$
I-imbaEu navada pa5valdEbas

ilgtss:,53lgas atffisUbas strate$rjas

2A12.gada 25.oktobrr

23"S8.2S12. domes sEdes tre:ei:rn* ,,Par
#staEdes uzs*k5anu" (protoliois it{r'"13,

Ziryo $.Ie1eja. debaies piedal[s A.Legzd.iryS

Iepazinusies ar i81A.2A12. apvienotas Fiilan5u-, Teritorijas attistrbas, Izglrfbas, kultfrra-s un
sporta jautSjumu un Soeialo un veseirbas jauiajumu koraite.jas priek5iikumu un izsltai-iju.si
nepiecieSamrbu veikt grozr.jumus LinibaZu novada pa5valdibas 2A12"gad,a 23.augusta domes sedes
lemuma ,,Par Limbalu. navada ilgispejrgas atlisilbas strategijas izstr6des uzsakEanu" (protokols
Nr.13. 25.$), pamato.joties uz Attlsi:-rbas pl5noianas sistemas liku-ma S.pantu un 10.pantu. Teritorijas
atirs'ubas pi5-no5anas iik,;rna 5.pantu, l2.pantu,2A"pantu. un 2i.pantu, h4inistru kabileia 2AD.gada
l6.oktobra noteikumiem Nr.711 ,,Ncteikuini par paivaidibu- teritorijas attlsitrbas planoSanas
dokumentiem", dome. atkiati balsojot, ar i5 balstm par (\/aira Abele, Aldris Garkiavs, Ainars
GrrviTS, Ail'ai:s l{onti?5, Aigars LegzciiT5, Saivis LegzdiT5, Gunta Azola, Veita Pu.riTa, Aksels
Roshofs" Gints Roikalns, Ziedods Rubezis, Martil5 Ritums Treimanis, Andis Zalaiskalns, Airrars
Zeidmanis, Juris ZuriB5), pret - na\1, atturas - nav. N$LtrF{"{:

1. Veikt grczijui:tu-s Litibain novada paival<ilbas 2A12.gada 23"au-gr-ista domes sedes iemurna
,,Par Limbaizu navada ilgtsi:ejigas attist-rbas stra-tegijas izstrades uzs2k$a.nu" (protokois
Nr.i3,25.9):
1.1. Izterkt lernuma S.punktu $ad6 redakcija:

,,8" Koniroli pat lemun:a izpiidi uzdot l-irnbaiu ncvada pa5valdrbas domes
priek5edehj a pimtaj am vietni ekam G. RoZkahram. " ;

1.2. Papildina-t lemumu at 9. - 1 i.puirktiem S[ria redakcija:
,,9. Izveidot l-imbaiu novada ilgtspejrgas attrstrbas strategijas izstradei Sadas darba

gnipas un apstipriuai to rradltajus:
9.1. Ve scilbas un scciD,las aprfpes - Ilga Berzirya, ]-imba-iu novada pa5valdrbas

Sociii[ dienesta vaditaja;
9.2. IzgtrTtibas, kultnras, spcrta uir jauniesu -_ Ga]ina Karpova, Lirnbaiu novada

pa Svalciibas izglrtT'oas nodalas tr adttiqa;
9.3. Ur,4emejdarbTbas, rri&'astrukturas un r,firisma - Agris ]3lur'::ers, Limi:laZu

novr.da paSiralcii-l;as rzpilddirek-tors.
10. Izvi-:idct tr.imbaiu {\:oy?ti}.a. ilgtspe.iigas atust-tbas -qtra-tegijas izslrides variTbas

grllpii iaciE sastav5.:

10.1. aigars Legzdirl! - Lii:tbaiu norrada pa.lvaldil;as domes priehBserietajs;
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10.2. Andris Garkiavs - LirnbaZu novada paSvaldrbas Teritorijas attlst-rbas
komitejas vadrtajs;

10.3. Qirts Ieleja - Limbaiu novada paivaldrbas attTstrbas nodalas vadrt[js;
10.4. Agnese Smalka-France - Lirnbaiu novada pa5valdrbas nekustamd rpaiuma

un teritoriah planojuma nodalas vadltaja;
10.5. 9.punktd minetie darba grupu vadrtdji.

ii. Pieaicinat LimbaZu novada ilgtspejlgas attrstrbas strategijas izstrades vadrbas
grupa fugas plano5anas refiona parstavi"".

2. Veikt groz-tjumus Linibaiu novada pa5valdlbas 2012.gada 23.augusta domes sedes lemuma
,,Par LimbaZu novada ilgtspejrgas attrst-lbas strategijas izstrades uzsaklanu" (protokols
Nr. 1 3, 25 . $) pielikuina un izteikt lemuma pielikuma 6 . un 7 . punktu Sada redakcrj a:

,,6. IAS izstrades process:
6.1 . IAS I "redakcij as izstrdde ltdz 2}fi "gada 3\.marram;
6.2. sabiedrisk[ apsprieianas, pasaku-mus organiz€t katra Lirnbaizunovada pagasta un

LimbaZu pilseta bdz 28i3.gada 31.nraij arn;
6.3. gala redakcijas izstrade ildz 2013.gada 30.septembr.im;
6.4. iAS apstiprinaSana ltdz ZAfi .gada 30.novenibrim"

7. Pabeigt IAS izstrades prooesu lTdz 2013.gada 3l.decemtrrim, saskaga ar Teritorijas
attrstrbas planoianas triki;ma pare,j as noteikumu 7.pu,nktu.".

Sedes vadttajs
Sedes protokoliste
IZRAKSTS PAR.EIZS
I-imbaZu novada paSvaldibas
a-<lm i ni s tratrruas noda_las v adttaj a
LimbaZos 311A.2012.

/paraksts/
/paraksts/

A.Legzdi45
A.Kamala

A.Kan:aia
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IZP.AKSTS

L IL{BAZU NO}"AI}A I}ON,IE
Rtg. Nr,908O9I14631, Bgas i*la 16, I-iebafi, tieba-Uti no\.-ad&, w-4001

Tannrcis: 540230S3. f,ahs: 5407S87S, e-pasts: domc@ti:ntxzi"lv

DOMES SEDES PROTOKOLS
Nr.5

LimbaZos

44.$
Par grozljumiem Limbaiu noyada paSvaldlbas
Limbaiu novada ilglspEjigas atUstlbas stratEfijas
2s.$)

Zito Q.Ieleja

Iepazinusies ar LimbaZu novada paivaldlbas attrst-rbas nodalas vad-rt6ja Q.Ielejas informaciju
un izskatrjusi nepiecie5amrbu veilct grozr]umus LimbaZu aovada pa5valdlbas 2012.gada 23.augusta
domes sedes lemumd ,,Par LimbaZu novada ilgtspEjTgas atustrbas stratefijas izstrades uzsak5anu"
(protokols Nr.13, 25.$), kas grozrts ar 2012.gada 25.oktobra domes sedes lemumu ,,Par
groz-rjumiem Limbaiu novada paSvaldrbas 23.08.2012. domes sedes lemuma,,Par Limbaiu novada
ilgtspEjrgas attrstrbas strategijas izstrades uzsak5anu"" (lrotokols Nr.16, 8.$), pamatojoties uz
Attrstrbas plano5anas sistemas likuma 6.pantu un 10.pantu, Teritorijas attrstrbas plano5anas likuma
5.pantu, 72.puntu,2O.pantu un 2l.pantu, Ministru kabineta 2A12.gada l6.oktobra noteikumiem
Nr.711 ,,Noteikumi par paivaldrbu teritorijas attTstrbas planoSanas dokumentiem", dome, atklAti
balsojot, ar 12 balsrm par ffaira Abele, Ainars Grrvir,r5, Aigars Legzdig5, Gunta Ozola, Velta
Puri!4 Aksels Roshofs, Gints RoZkalns, Ziedonis Rubezis, Martiqr5 Ritums Treimanis, Andis
Zafaiskalns, Ainars Zeidmanis, Juris Zuri,rS), pret - nav, atturas _ nav, NOLEMJ:

veikt groz-rjumus LimbaZu novada pa5valdrbas 20l2.gada 23.augusta domes s6des lemuma ,,Par
LimbaZu novada ilgtsp6jlgas attrst-rbas strat€gijas izstrddes uzsdk5anu" (protokols Nr.i3, 25.$)
pielikuma un izteikt lemuma pielikuma 6.punktu Sada redakcijd:
u6. IAS izstrades process:

6.1. IAS 1.redakcijas izstrade lTdz2013.gada 30junijam;
6.2. sabiedriska apsprielanas pasakumus organizet katra LimbaZu novada pagasta un

LimbaZu pilseta LTdz 2013 .gada 3 1 .augustam;
6.3. gala redakcijas izstrade lldz 2013.gada 3 l.oktobrim;
6.4. iAS apstiprina5ana lTdz 2013.gada 30.novembrim.".

2013.gada 28.mar1a

23.08.2012. domes sEdes l6mumE ,,Par
izstr5des uzsEklanu" (protokols Nr.13,

Sedes vadltajs
Sedes protokoliste

/paraksts/
/paraksts/

A.Legzdi!5
A.Kamala

IZRAKSTS PAREIZS
LimbaZu novada pa5valdrbas
administratrvas nodaf as vadltaj a
LimbaZos 02.04.2013.

A.Kamala
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2.PIELIKUMS  
Limbažu novada domes 
30.05.2013. sēdes lēmumam  
(protokols Nr.10, 6.§) 

 
Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.-2030.gadam  

pirmās redakcijas  
sabiedriskās apspriešanas sanāksmes 

 
1. 16.09.2013. plkst.17:00 – Skultes pagasta pārvaldē, Mandegas, Skultes pagasts, Limbažu 

novads. 

2. 17.09.2013. plkst.17:00 – Saieta namā, Vidriži, Vidrižu pagasts, Limbažu novads. 

3. 18.09.2013. plkst.17:00 – Lādezera pamatskolā, Lādezers, Limbažu pagasts, Limbažu 
novads. 

4. 19.09.2013. plkst.17:00 – Umurgas pagasta pārvaldes ēkā, U.Sproģa iela 5, Umurga, 
Umurgas pagasts, Limbažu novads. 

5. 23.09.2013. plkst.17:00 – Limbažu novada pašvaldības ēkā, Rīgas iela 16, Limbaži, 
Limbažu novads. 

6. 24.09.2013. plkst.17:00 – Pociema kultūras namā, Liepu iela 5, Pociems, Katvaru pagasts, 
Limbažu novads. 

7. 25.09.2013. plkst.17:00 – Pāles pamatskolā, „Skola”, Pāles pagasts, Limbažu novads. 

8. 26.09.2013. plkst.17:00 – Viļķenes kultūras namā, Dārza iela 1, Viļķene, Viļķenes pagasts, 
Limbažu novads. 
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3. PAZIŅOJUMI PAR ILGTSPĒJĪGAS ATTĪSTĪBAS STRATĒĢIJAS IZSTRĀDI 

 

3.1. Paziņojums par ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes uzsākšanu: 
 

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 
(28.09.2012.). 
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Pašvaldība uzsākusi Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādi

http://www.limbazi.lv/component/content/article/3-pavaldba/1545-pasvaldiba-uzsakusi-limbazu-novada-ilgtspejigas-attistibas-strategijas-izstradi.html[2013.05.17. 9:39:17]

Aktualitātes

Ziņas par pašvaldību

Šonedēļ pašvaldībā

Pasākumu kalendārs

Kontakti

Pakalpojumi

Normatīvie akti, dokumenti

Budžets

Projekti, fondu aktualitātes

Publiskie iepirkumi

Sabiedrības līdzdalība

Sociālā aizsardzība

Veselības aprūpe

Būvniecība

Uzņēmējdarbība

Nodarbinātība

Lauku attīstība

Ezeru apsaimniekošana

Jauniešu dome

Vakances

Zaļā enerģija

Lapas karte

 Lauku bibliotēku sadarbības

partneris un

atbalstītājs 2013.gadā

Sākums

Share

Pašvaldība uzsākusi Limbažu novada ilgtspējīgas
attīstības stratēģijas izstrādi

 | 

Limbažu  novada  pašvaldība  uzsākusi  Limbažu  novada  ilgtspējīgas
attīstības stratēģijas izstrādi. Dokumentā tiks noteikts novada ilgtermiņa
attīstības redzējums, stratēģiskie mērķi, attīstības prioritātes un telpiskās
attīstības perspektīva rakstveidā un grafiski.

Nepieciešamību izstrādāt novada ilgtspējīgas attīstības stratēģiju nosaka
Attīstības plānošanas sistēmas  likums, Teritorijas attīstības plānošanas
likums   un  Ministru  kabineta  noteikumi  par  sabiedrības  līdzdalības
kārtību attīstības plānošanas procesā.

„Pašvaldības  ir  atšķirīgas,  tāpēc  katrai  jāatrod  savs  ilgtspējīgas  attīstības  ceļš,  kas  veicinātu  dažādu
sabiedrības grupu vienošanos par vēlamajiem un iespējamiem attīstības virzieniem. Ilgtspējīga attīstība ir
attīstība,  kas  nodrošina  mūsdienu  paaudzes  vajadzības,  neradot  grūtības  nākamajām  paaudzēm
nodrošināt savas,” norāda stratēģijas izstrādes vadītājs, Attīstības nodaļas vadītājs Ģirts Ieleja.

Dokumenta  izstrādei  izvirzīti  vairāki  uzdevumi,  tai  skaitā,  noteikt  Limbažu  novada  ilgtermiņa (līdz 25
gadiem) nākotnes  redzējumu, stratēģiskos mērķus, attīstības prioritātes,  telpiskās attīstības perspektīvu
rakstveidā un grafiskā veidā, telpiskās attīstības perspektīvā noteikt teritorijas attīstības vadlīnijas, noteikt
un shematiski attēlot Limbažu novada nozīmīgākās  telpiskās struktūras, attīstības prioritātes un vēlamās
ilgtermiņa  izmaiņas,  izvērtēt un ņemt vērā Rīgas plānošanas  reģiona spēkā esošos teritorijas attīstības
plānošanas  dokumentus,  novada  teritorijas  plānojumu  un  attīstības  programmu,  un  vietējo pašvaldību
spēkā esošus  teritorijas attīstības plānošanas dokumentus, ar kurām  robežojas novads. Izstrādes gaitā
darba grupās un sabiedriskajās apspriedēs tiks nodrošināta sabiedrības pārstāvju līdzdalība.

Dokumenta sagatavošanā būs vairāki posmi, tostarp, 1.redakcijas izstrāde, sabiedriskā apspriešana, gala
redakcijas izstrāde un apstiprināšana.

Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģija tiks pabeigta līdz 2013.gada 31.decembrim.

Patīk
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http://www.limbazi.lv/zinas-par-pasvaldbu.html
http://www.limbazi.lv/sonedel-pasvaldiba.html
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http://www.limbazi.lv/kontakti.html
http://www.limbazi.lv/pakalpojumi.html
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http://www.limbazi.lv/budets.html
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2012. gada 28. septembris  z  2

Seminārā diskutē par latvāņu 
izplatības ierobežošanu

 Septembra sākumā Siguldas novada 
dome rīkoja semināru par latvāņu izplatī-
bas ierobežošanas jautājumiem. Tā mērķis 
bija iepazīties ar kaimiņu novadu pieredzi, 
saņemt jaunāko informāciju no Valsts augu 
aizsardzības dienesta (VAAD) par paveik-
to, veidot diskusiju un apkopot problēmas, 
kas kavē latvāņu ierobežošanas pasākumu 
organizēšanu un koordinēšanu pašvaldī-
bās. Semināra laikā tika izstrādāti priekš-
likumi, ko iesniegt Vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministrijai, kā arī ska-
tīts jautājums par latvāņu ierobežošanas 
pasākumu veikšanas kontroli. 
 Seminārā piedalījās vairāk nekā 15 Vid-
zemes pašvaldību pārstāvji un zemnieki. 
Tas liecina, ka problēma ir nopietna un 
aktuāla, daudzās pašvaldībās notiek reāla 
latvāņu apkarošana. 
 Siguldas novads Latvijā ir bēdīgajā tre-
šajā vietā pēc latvāņu izplatības un, šķiet, 
pirmajā pēc aktivitāšu veikšanas šī auga 
iznīcināšanā. Ar šo augu karojot jau 10 
gadu, panākts, ka uz pašvaldībai piede-
rošajām zemēm Siguldas novadā latvānis 
praktiski vairs neesot sastopams. Problēma 

ir ar privāto zemju īpašniekiem. Jau vairā-
kus gadus šī invazīvā auga ierobežošana 
uz privātajām zemēm, ja to nedara paši šo 
zemju īpašnieki, tiek veikta par pašvaldī-
bas līdzekļiem. Lielākoties tiesvedības 
ceļā tos nākas no zemes īpašnieka piedzīt. 
Jāpiekrīt, ka metode ir nepatīkama, bet - ko 
citu darīt, ja zemes īpašnieks neapkaro šo 
ātri vairojošos indīgo augu? Daļa cilvēku 
tomēr saprot, ka latvāņa ierobežošanas pa-
sākumus lētāk ir veikt pašam vai atrast, kas 
to izdara, nevis pēc tam apmaksāt pašval-
dības izrakstītos rēķinus. 
 Semināra laikā pieredzējušākie latvāņu 
apkarotāji no Siguldas, Cēsu un Pārgaujas 
novada dalījās pieredzē. Pārsvarā viņu dar-
bībā dominē mehāniskā augu iznīcināša-
na (pļaušana) vismaz 2 reizes sezonā. Tā 
ierobežo auga izplatību un ir visefektīvā-
kā metode, lai neļautu augam izziedēt un 
sēklām nogatavoties. Tika pieminētas arī 
citas metodes, kas vairāk derīgas nelielām 
teritorijām, piemēram, auga sakņu izdur-
šana ar lāpstu, ķīmiskā apstrāde vai zemes 
pārklāšana ar melnu plēvi agrā pavasarī 
(zem tās nav iespējama auga fotosintēze, 

bet vecās sēklas sapūst). 
 Galvenie secinājumi, kas radās seminā-
ra un diskusiju laikā, bija: valsts fi nansē-
juma un atbalsta programmu neesamība, 
zemes īpašnieku zemā motivācija kaut ko 
darīt, kā arī sadarbības trūkums starp ze-
mes īpašnieku, valsti un pašvaldību. Tika 
secināts, ka latvāņu atrašanās uz lauksaim-
niecības zemes tomēr ir klaja nolaidība, 
par to zemes īpašnieku vajadzētu stingri 
sodīt. Bet arī grūtāk pieejamās vietās pret 
to jācīnās aktīvāk. Pašvaldībām, kurās pa-
gaidām šī auga izplatība nav liela, neva-
jadzētu būt pasīvām un jau laikus cīnīties 
pret sērgu, jo vēlāk būs jāiztērē ļoti daudz 
fi nanšu un citi resursi. Vairāki novadi sla-
vēja savas pašvaldības policijas darbu, kas 
rezultātu pārsvarā panāk ar preventīviem 
līdzekļiem, bet dažreiz arī ar administra-
tīvo aktu palīdzību. Diemžēl jāatzīst, ka 
Limbažu novadā ar pašvaldības policijas 
aktivitāti šajā jomā nevaram lepoties. 
 Plašas diskusijas izvērtās par latvāņu 
kaitīgo ietekmi uz cilvēka veselību. Tika 
stāstīti gan piemēri, ka pat no rīta rasas, 
kas atrodas uz latvāņu lapām, var iegūt ap-

degumu, līdz pilnīgi pretējam viedoklim, 
ka pat tiešs kontakts ar sulu, ja to laikus 
nomazgā, neatstāj nekādu iespaidu. Tomēr 
tika atzīts, ka bieži vien cilvēkiem nav in-
formācijas par latvāņa bīstamību, un tas 
noved gan pie nepiesardzības, gan pie uz-
pūstiem mītiem. 
 Tā kā Limbažu novads pieskaitāms pie 
novadiem ar vidēji lielu latvāņu izplatību, 
aicinu par šo augu ierobežošanu un iznī-
cināšanu nākamgad domāt savlaicīgi gan 
pašvaldību ar preventīviem un atgādino-
šiem pasākumiem, gan zemes īpašniekus ar 
reālu darbību. Gaidīt tikai uz valsts atbalstu 
nav pareizi. Populārais viedoklis, ka valsts 
latvāņus ievazāja un tai arī jācīnās, ir pasi-
vitāti rosinošs. Jau tagad zināms, ka 2013. 
gada valsts budžetam prasītie līdzekļi latvā-
ņu apkarošanai nav iekļuvuši prioritāšu sa-
rakstā, tāpēc vismaz no valsts puses Laimes 
lācis nav gaidāms. Jādara pašiem, jo jau ta-
gad redzams, ka rezultāti ir tajos novados, 
kur notiek reāla šī auga apkarošana, nevis 
tikai diskusijas un vainīgo meklēšana. 

Mārtiņš Kļaviņš,
Pāles pagasta pārvaldes vadītājs

Skultes un Viļķenes 
pagastā sakārtos 

ielas, gājēju ietves un 
apgaismojumu

 Skultes un Viļķenes pagastā sākušies 
darbi Eiropas Zivsaimniecības fonda (EZF)  
fi nansētajos projektos, kas tika iesniegti 
biedrībā Jūrkante. Tajos plānota ielu re-
konstrukcija, kā arī gājēju ietvju un apgais-
mojuma izbūve.
 Skultes ciemā rekonstruēs galveno - Am-
bulances - ielu un ierīkos ielu apgaismoju-
mu. Lai palielinātu satiksmes caurlaidību 
un nodrošinātu iedzīvotāju drošību, Am-
bulances iela tiks sakārtota posmā no Skul-
tes pagasta robežas līdz valsts autoceļam 
V128, izdangātā grants ceļa vietā izveido-
jot kvalitatīvu ceļu ar asfalta segumu un iz-
būvējot apgaismojumu, kas līdz šim tur nav 
bijis. Ielas rekonstrukcija nodrošinās ērtu 
piekļūšanu nozīmīgām vietām - doktorā-
tam, aptiekai, veikalam, dzelzceļa stacijai, 
autobusa pieturai, kapiem, baznīcai, tirgus 
laukumam un citām. Mandegu ciema cen-
trā no valsts autoceļa līdz Skultes sākum-
skolai izbūvēs gājēju ietvi. Ceļā, kas ved uz 
pagasta pārvaldi, bibliotēku, pastu, sākum-
skolu, bērnudārzu un kultūras integrācijas 
centru, gājēju kustība nav nodalīta. Īpaši 
bīstama situācija veidojas rudens un ziemas 
sezonā, jo gājēji spiesti pārvietoties pa ceļu 
braucamo daļu. Līdz ar gājēju ietves izbūvi 
uzlabosies gājēju un autovadītāju drošība. 
Skultes pagasta pārvaldes vadītājs Andris 
Kļava pastāstīja, ka līgums noslēgts, darbi 
jau sākušies (tos veic SIA Limbažu ceļi). 
- Ceram, ka līdz ziemas sākumam viss būs 
paveikts, - norādīja A. Kļava. Pro jekta ko-
pējās izmaksas ir Ls 109 675, no attiecinā-

majām izmaksām 89% ir EZF fi nansējums. 
11% un neattiecināmās izmaksas, kā arī 
pievienotās vērtības nodokli sedz pašval-
dība.
 Viļķenes pagastā projektā tiks veikta 
Briežu gatves rekonstrukcija, gājēju celiņa 
izbūve gar Briežu gatvi un apgaismojuma 
izbūve gājēju celiņam no centra uz pamat-
skolu. Pagasta centra galvenā iela ir sliktā 
stāvoklī - asfalta segums bojāts, grāvji aiz-
sērējuši. Iedzīvotājiem nākas pārvietoties 
pa Briežu gatves braucamo daļu, jo nav 
ietves un nomales ir šauras. Tas rada avāri-
jas situācijas. Aktuāla problēma ir skolēnu 
un citu pagasta iedzīvotāju nokļūšana līdz 
Baumaņu Kārļa Viļķenes pamatskolai. Šo-
brīd tam izmanto pašvaldības labiekārto-
to celiņu, kas virzās cauri mazdārziņiem, 
gar attīrīšanas iekārtām un pāri dambim. 
Pārvietošanos tumšajā laikā apgrūtina un 
iedzīvotāju drošībai draudus rada apgais-
mojuma trūkums. Lai uzlabotu satiksmes 
drošību un nodrošinātu iedzīvotāju nokļū-
šanu līdz skolai, sporta hallei, zivju dīķiem, 
nepieciešams veikt ielas un ūdens novadī-
šanas sistēmas rekonstrukciju, gājēju celiņa 
un apgaismojuma izbūvi. Viļķenes pagasta 
pārvaldes vadītājs Ilmārs Dzenis pastāstīja, 
ka darbi jāpaveic līdz rudens beigām. Šī 
projekta kopējās izmaksas - Ls 129 601. 
Tāpat kā iepriekšminētajā, arī Viļķenes 
pagasta projektā 89% no attiecināmajām 
izmaksām ir EZF fi nansējums. 11% un ne-
attiecināmās izmaksas, kā arī pievienotās 
vērtības nodokli sedz pašvaldība.

Limbažos sāks tranzītielas 
izbūves projektu

 Limbažu novada pašvaldība plāno sākt 
projektu tranzītielas izbūvei Limbažu pil-
sētā. Šobrīd tas tiek virzīts saskaņošanai, 
pēc līguma noslēgšanas ar Satiksmes mi-
nistriju sāks tehniskā projekta izstrādi. 
Savukārt tranzītielas būvniecība sāksies 
nākampavasar un noslēgsies 2015. gada 
 augustā.
 Pagājušajā gadā pašvaldība, uzzinot par 
iespēju startēt Eiropas Reģionālās attīstī-
bas fonda projektu konkursā par tranzītielu 
rekonstrukciju un izveidi, jau laikus kopā 
ar ceļu nozares speciālistiem izvērtēja ie-
spējamos variantus. Par racionālāko tika 
atzīta tranzītielas izbūve posmā no Ķiršu 
ielas pie pilsētas robežzīmes virzienā no 
Raganas pa bijušā dzelzceļa joslu, pieslē-
dzoties jau esošajam apvedceļam Krišjāņa 
Barona ielā. Tādējādi no tranzīta kustības 
tiks atslogots pilsētas centrs. Dzelzceļa 
josla ir pietiekami plata, lai tajā izbūvētu 
nepieciešamo infrastruktūru. Zonā neatro-
das komunikācijas, kurām nepieciešama 
pārbūve, kā arī netraucē esošā apbūve. 
Dzelzceļa uzbēruma klātne, kas veidota 

Izstrādā Limbažu 
novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģiju

 Limbažu novada pašvaldība sākusi 
Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stra-
tēģijas izstrādi. Dokumentā tiks noteikts 
novada ilgtermiņa attīstības redzējums, 
stratēģiskie mērķi, attīstības prioritātes un 
telpiskās attīstības perspektīva rakstveidā 
un grafi ski. 
 Nepieciešamību izstrādāt novada ilgt-
spējīgas attīstības stratēģiju nosaka Attīstī-
bas plānošanas sistēmas likums, Teritorijas 
attīstības plānošanas likums un Ministru 
kabineta noteikumi par sabiedrības līdzda-
lības kārtību attīstības plānošanas procesā.
 - Pašvaldības ir atšķirīgas, tāpēc katrai 
jāatrod savs ilgtspējīgas attīstības ceļš, kas 
veicinātu dažādu sabiedrības grupu vieno-
šanos par vēlamajiem un iespējamajiem 
attīstības virzieniem. Ilgtspējīga attīstība 
nodrošina mūsdienu paaudzes vajadzības, 
neradot grūtības nākamajām paaudzēm 
nodrošināt savas, - norāda stratēģijas iz-
strādes vadītājs, Attīstības nodaļas vadītājs 
Ģirts Ieleja.
 Dokumenta izstrādei izvirzīti vairāki 
uzdevumi, t.sk. jānosaka Limbažu nova-

da ilgtermiņa (līdz 25 gadiem) nākotnes 
redzējums, stratēģiskie mērķi, attīstības 
prioritātes, telpiskās attīstības perspektīva 
rakstveidā un grafi skā veidā. Perspektīvā 
jāparedz teritorijas attīstības vadlīnijas, 
jānosaka un shematiski jāattēlo Limbažu 
novada nozīmīgākās telpiskās struktūras, 
attīstības prioritātes un vēlamās ilgtermiņa 
izmaiņas. Tāpat jāizvērtē un jāņem vērā 
Rīgas plānošanas reģiona spēkā esošie te-
ritorijas attīstības plānošanas dokumenti, 
novada teritorijas plānojums un attīstības 
programma, arī vietējo pašvaldību, ar ku-
rām robežojas novads, teritorijas attīstības 
plā nošanas dokumenti. Izstrādes gaitā dar-
ba grupās un sabiedriskajās apspriedēs tiks 
nodrošināta sabiedrības pārstāvju līdzdalī-
ba.
 Dokumenta sagatavošanā būs vairāki 
posmi, tostarp 1. redakcijas izstrāde, sa-
biedriskā apspriešana, gala redakcijas iz-
strāde un apstiprināšana.
 Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības 
stratēģija tiks pabeigta līdz 2013. gada 
31. decembrim. 

no smilts un grants maisījuma, praktiski ir 
gatava ielas izbūvei. 
 Tranzītielu izbūvēs 2 km garumā. Tajā 
būs trīs apļveida krustojumi – tranzītielas 
sākumā, kur savienojas Rīgas un Ķiršu 
iela, Cēsu ielas un bijušā dzelzceļa posma 
krustošanās vietā, kas atrisinās līdzšinējās 
problēmas Cēsu un Stacijas ielu savieno-
jumā, kā arī Alojas ceļa un pilsētas apved-
ceļa krustojumā. Izbūvēs arī gājēju ietves, 
veloceliņu, apgaismojumu, lietus ūdens 
kanalizācijas tīklu un citu infrastruktūru 
autovadītāju un gājēju drošībai.
 Projekta kopējās izmaksas ir 3,1 mil-
jons latu, no kuriem 79,98% sedz Eiropas 
Reģionālās attīstības fonds, 17,02% - paš-
valdība, bet 3% ir valsts fi nansējums.

 Limbažu 3. vidusskolas struktūrvienī-
ba Jauniešu un pieaugušo vakara (maiņu) 
vidusskola ar LR Labklājības ministrijas 
Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA) 
2012. gada 12. septembra iepirkuma ko-
misijas sēdes lēmumu ir saņēmusi tiesības 
arī turpmāk īstenot neformālās izglītības 
programmas bezdarbniekiem un darba 

meklētājiem. Iepirkumam skola bija ie-
sniegusi 13 programmu svešvalodu, da-
torzinību, komercdarbības, lietvedības un 
projektu vadības apmācībai dažādos līme-
ņos. Tuvākajā laikā Limbažu 3. vidussko-
las direktors Agris Zakulis tiks uzaicināts 
parakstīt vienošanos ar NVA par sadarbību 
līdz 2015. gadam.

Vakarskola arī turpmāk 
īstenos neformālo izglītību 
bezdarbniekiem un darba 

meklētājiem
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3.2. Paziņojumi un raksti par ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādes norisi 

(aptaujas anketu, tikšanos ar iedzīvotājiem u.c.):  
 

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 
(26.10.2012.); 

 
− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 

(28.11.2012.); 
 

− laikrakstā „Auseklis” (26.10.2012.; 31.10.2012.). 
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Kādu Tu redzi Limbažu novada attīstību? Izsaki savus
priekšlikumus!

 | 

Limbažu novada pašvaldība uzsākusi darbu pie ilgtspējīgas attīstības stratēģijas
izstrādes.  Attīstības  plānošanas  dokumenta  izstrādes  mērķis  ir  radīt vīziju
ilgstošai un stabilai Limbažu novada ekonomiskai attīstībai, nodrošinot dzīves
kvalitātes  paaugstināšanu,  izmantojot  pašvaldības  rīcībā  esošos resursus,
ievērojot  tradīcijas, saglabājot dabas un kultūrvēsturisko mantojumu, paredzot
teritorijas  racionālu  izmantošanu.  Stratēģija  būs  par  pamatu  tam,  kā  mūsu
novads attīstīsies tālākā nākotnē, tāpēc pašvaldībai ir ļoti svarīgi, lai dokumenta
veidošanā iesaistītos Tu, Limbažu novada iedzīvotāj!

Kādas, Tavuprāt, ir nozīmīgākās jomas, kas novadā būtu attīstāmas – izglītība,
tūrisms,  kultūra,  sports,  infrastruktūra  ,  lauksaimniecība  vai  cita  nozare?  Kā  saredzi  novada virzību
ilgtermiņā – uzlabojot cilvēku  labklājību vai attīstot  infrastruktūru, uzņēmējdarbību un apkārtējo vidi? Uz
šiem un citiem būtiskiem  jautājumiem aicinām Jūs atbildēt un savu viedokli  izteikt aptaujas anketā, kas
pieejama www.limbazi.lv sadaļā  „Aptaujas” un šeit: http://www.limbazi.lv/aptaujas.html, kā arī pilsētas un
pagastu pārvaldēs. Jūsu vērtējums un ieteikumi tiks izmantoti novada attīstības plānošanai.

Pašvaldībai  ir  būtiski  iedzīvotāju  priekšlikumus  par  novada  ilgtspējīgas  attīstību uzklausīt un diskutēt
klātienē, tiekoties ar iedzīvotāju konsultatīvajām padomēm un citiem interesantiem. Šajās tikšanās reizēs
iedzīvotāji tiek aicināti kopā ar pašvaldības vadību pārrunāt arī aktuālo novadā.

Par Limbažu novada attīstību diskutēt un aktualitātes novadā pārrunāt pašvaldība aicina:

Pirmdien, 22.oktobrī, plkst.17:00 – Viļķenes kultūras namā

Trešdien, 24.oktobrī, plkst.17:00 – Pāles pamatskolā

Pirmdien, 29.oktobrī, plkst.18:00 – Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā

Otrdien, 30.oktobrī, plkst.17:00 – Vidrižu Saieta namā

Pirmdien, 5.novembrī, plkst.17:00 – Skultes pagasta pārvaldē

Otrdien, 6.novembrī, plkst.17:00 – Lādezera pamatskolas zālē

Trešdien, 7.novembrī, plkst.17:00 – Pociema kultūras namā

Ceturtdien, 8.novembrī, plkst.17:00 – Umurgas pagasta pārvaldē

Patīk
0

Send

Pašvaldību vēlēšanas 2013
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Iedzīvotāju idejas
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Turpinās Limbažu novada pašvaldības vadības tikšanās ar
iedzīvotājiem

 | 

Turpinās  Limbažu  novada  pašvaldības  vadības  tikšanās  ar  novada
iedzīvotājiem saistībā ar ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādi un diskusiju
par  citiem  aktuāliem  jautājumiem.  Jau  notikušas  tikšanās  Viļķenē,  Pālē,
Limbažos un Vidrižos. Šodien uz sarunu aicināti Skultes pagasta iedzīvotāji.

Par  Limbažu  novada  attīstību  diskutēt  un  aktualitātes  novadā  pārrunāt
pašvaldība aicina:

Pirmdien, 5.novembrī, plkst.17:00 – Skultes pagasta pārvaldē

Otrdien, 6.novembrī, plkst.17:00 – Lādezera pamatskolas zālē

Trešdien, 7.novembrī, plkst.17:00 – Pociema kultūras namā

Ceturtdien, 8.novembrī, plkst.17:00 – Umurgas pagasta pārvaldē

Pašvaldība  izstrādā  ilgtspējīgas  attīstības  stratēģiju,  kas  būs  par  pamatu,  kā  mūsu  novads attīstīsies
tālākā nākotnē, un  tāpēc pašvaldība aicina  iedzīvotājus  iesaistīties diskusijā un izteikt savu viedokli par
novada attīstību, piedaloties aptaujā. Elektroniski tā pieejama www.limbazi.lv sadaļā  „Aptaujas”, drukātā
veidā - pilsētas un pagastu pārvaldēs.
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Viedokli par Limbažu novada attīstību tiek aicināti paust uzņēmēji

http://www.limbazi.lv/component/content/article/3-pavaldba/1680-viedokli-par-limbau-novada-attstbu-tiek-aicinti-paust-uzmji.html[2013.05.17. 9:47:54]

Aktualitātes

Ziņas par pašvaldību
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Projekti, fondu aktualitātes

Publiskie iepirkumi

Sabiedrības līdzdalība

Sociālā aizsardzība

Veselības aprūpe

Būvniecība

Uzņēmējdarbība

Nodarbinātība

Lauku attīstība

Ezeru apsaimniekošana

Jauniešu dome

Vakances

Zaļā enerģija

Lapas karte

 Lauku bibliotēku sadarbības

partneris un

atbalstītājs 2013.gadā

Sākums

Share

Viedokli par Limbažu novada attīstību tiek aicināti paust
uzņēmēji

 | 

Izstrādājot  Limbažu  novada  ilgtspējīgas  attīstības  stratēģiju un turpinot izzināt
Limbažu  novada  iedzīvotāju  viedokli,  pašvaldība  līdz 14.decembrim aicina
aizpildīt aptaujas anketu par novada attīstību. Savu viedokli  tiek aicināti paust
arī  novada  uzņēmēji,  kuriem  izstrādāta  atsevišķa  anketa.  Aptaujas anketa
iedzīvotājiem  un  uzņēmējiem  pieejama  mājas  lapā www.limbazi.lv  .  Tās var
aizpildīt elektroniski, savukārt  tie, kas saņēmuši drukātā veidā, aicināti iesniegt
pašvaldībā līdz minētajam datumam.
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Un kā tu redzi
Limbažu novada attīstību?

Par Limbažu novada attīstību pie novada kartes spriež domes priekšsēdētājs Aigars Legzdiņš (no labās), 
Attīstības nodaļas vadītājs Ģirts Ieleja un izpilddirektors Agris Blumers

 Limbažu novada pašvaldība 
sākusi ilgtspējīgas attīstības stra-
tēģijas izstrādi. Attīstības plāno-
šanas dokumenta mērķis ir radīt 
vīziju ilgstošai un stabilai Limba-
žu novada ekonomiskai attīstībai, 
nodrošinot dzīves kvalitātes pa-
augstināšanu, izmantojot pašval-
dības rīcībā esošos resursus, ievē-
rojot tradīcijas, saglabājot dabas 
un kultūrvēsturisko mantojumu, 
paredzot teritorijas racionālu iz-
mantošanu.
 - Vēlmes ir visdažādākās, bet 
reālajā situācijā jāmeklē kaut 
kas pietiekami specifi sks un jā-
balstās uz nozarēm, kas mūsu 
novadā jau attīstījušās un ir 
stabilas, - proti, ceļu būve, mež-
saimniecība, mežu pārstrāde, 
lauksaimniecība, arī tūrisms, - 
uzsver Limbažu novada pašvaldī-
bas domes priekšsēdētājs Aigars 
Legzdiņš. Viņš norāda, ka būtiska 
ir mežu un lauksaimniecības pro-
dukcijas pārstrāde, jo tieši tā rada 
pievienoto vērtību un papildu 
darba vietas, kas ir neatsverams 
ieguvums iedzīvotājiem. Limba-
žu novadu viņš redz kā ražošanas 
novadu - bez milzīgiem ražoša-
nas monstriem, taču ar nelielām, 
bet daudzskaitlīgām ražotnēm, 
kas tādai mazpilsētai kā Lim-
baži un novadam kopumā būtu 
daudz vairāk piemērotas. - Pēc 
25 gadiem Limbaži būs pietieka-
mi klusa vieta, kurā ir patīkami 
dzīvot, ar renovētām mājām un 
visu cilvēkiem nepieciešamo in-
frastruktūru, tostarp peldbaseinu 
un skaistu bibliotēku. Savukārt 
laukos ainava būs raksturīga ar 
sakoptām viensētām, apkoptiem 
tīrumiem un labiem ceļiem. Ne-
šaubīgi būsim tuvāk Rīgai, gal-
vaspilsētas ietekme jūtama jau 
tagad. Un tas nemaz nav slikti, ja 
cilvēkiem mūsu novadā patiks un 
viņi šeit vēlēsies dzīvot, - Limba-

žu novada nākotnes vīziju ieskicē 
A. Legzdiņš.
 Līdzīgās domās ir pašvaldības 
izpilddirektors Agris Blumers: 
- Mēs veidojamies kā zaļais no-
vads. Noteikti jāattīsta kokapstrā-
de, tātad ne vien meži jācērt, bet 
koks jāapstrādā, gatavojot paneļu 
mājas, guļbūves un mēbeles, kā 
tas jau novadā notiek. Attīstības 
perspektīvu saredzu lauksaimnie-
cības produktu  - graudu, augļu, 
dārzeņu – pārstrādē. Savukārt 
attiecībā uz mazākām saimnie-
cībām īpaša vieta būs bioloģiski 
audzētās produkcijas pārstrādei. 
Būtiski attīstīt tūrismu, bet, lai 
tūristus uzņemtu, mums pietrūkst 
naktsmītņu, īpaši Limbažos. Paš-
valdība viesnīcas nebūvēs, tāpēc 
uz to jāmudina uzņēmēji. Gan 
priekšsēdētājs, gan izpilddirek-
tors atzīst, ka lielus ražošanas 
uzņēmumus novadā neredz, tam 
vajadzīgs ūdeņu un dzelzceļa tu-
vums. Vairāk vajag rosināt mazo 
un vidējo uzņēmējdarbību, kas, ja 
vajadzīgs, operatīvi spēj pārorien-
tēties. Uzņēmējiem svarīgi, cik 
sakārtota ir novada infrastruktū-
ra, tāpēc vispirms jāsakārto ceļi. 
Tāpat A. Blumers uzsver Rīgas 
tuvināšanos: - Pa sakārtotu ceļu 
no Juglai līdz Limbažiem var no-
kļūt 40 minūtēs, tāpēc Limbažu 
novadu cilvēki izvēlēsies par savu 
dzīvesvietu, ja tajā būs sakārtota 
infrastruktūra, iespējas dzīvot, 
skolot bērnus un atpūsties.
 Attīstības stratēģija būs par pa-
matu tam, kā mūsu novads attīstī-
sies tālākā nākotnē, tāpēc pašval-
dībai ļoti būtiski, lai dokumenta 
veidošanā ar saviem priekšliku-
miem iesaistītos novada iedzīvo-
tāji. Attīstības nodaļas vadītājs 
Ģirts Ieleja atgādina, ka jau tagad 
pašvaldība pilsētā un katrā pagas-
tā sākusi tikšanās ciklu ar iedzī-
votājiem, lai iesaistītu diskusijā 

Izsaki savas idejas 
un padari 

novadu labāku!
 Limbažu novada pašvaldība 
izveidojusi ideju vākšanas rīku, 
kas sniedz iespēju novadniekiem 
izteikt savas ieceres Limbažu no-
vada attīstībai, savukārt pašvaldī-
bai – tās labāk sadzirdēt un īste-
not. Mājaslapas www.limbazi.lv 
sadaļā Iedzīvotāju idejas ikviens 
var izteikt viedokli, kur un kā no-
vadā kaut ko veidot labāku, skais-
tāku un noderīgāku. Pašvaldība 
novadā nemitīgi veic dažādus 
uzlabojumus, tāpēc svarīgi, lai arī 
tu iesaistītos un ieteiktu ideju, kā 
Limbažu novadu padarīt labāku!
 Mājaslapas sadaļā www.lim-
bazi.lv/iedzivotaju_idejas var at-
rast jautājumus par idejām, kas 
ir nozīmīgas novada attīstībai. Te 
pašvaldība piedāvās savu risinā-

jumu, un, ja tas šķiet labs, to vari 
atbalstīt, vai arī, ja tev ir labāka 
ideja, ieteikt savu variantu. Pie-
dalies!
 Šobrīd Limbažos notiek Jūras 
un Ozolaines ielu krustojuma re-
konstrukcija. Būtiski, kā veidot 
un labiekārtot apļa vidū esošo 
zaļo zonu, jo krustojums atrodas 
pie iebraukšanas pilsētā un ie-
braucējiem veido priekšstatu par 
Limbažiem. Ņemot vērā, ka Lim-
baži tiek dēvēti par Reņģu galvas-
pilsētu, pašvaldība piedāvā Latvi-
jas Lauksaimniecības universitā-
tes studentu izstrādāto ideju par 
stilizētu metāla zivi, zem tās zilas 
un baltas ziedu kompozīcijas, kas 
radītu ūdens plūsmas iespaidu. 
Kā domā tu?

par novada attīstības redzējumu. 
- Šo tikšanos mērķis ir rosināt cil-
vēkos vēlmi ietekmēt nākotni sev 
un sabiedrībai vēlamā virzienā, 
kā arī ieskicēt labvēlīgāko no-
vada un katras atsevišķas vietas 
attīstības virzienu. Katrā vietā 
cilvēkiem ir sava vīzija, viņi vis-
labāk zina, ko savā pusē vēlas re-
dzēt un attīstīt. Pašvaldība to visu 
liks kopā, veidojot kopēju visa 
novada nākotnes ainu, - uzsver 
Ģ. Ieleja. Pēc šīm diskusijām At-
tīstības nodaļa un īpaši izveidotas 
3 darba grupas apkopos uzklausī-
tos viedokļus un priekšlikumus. 
Darba grupu sanāksmes tiks iz-
ziņotas, tajās varēs piedalīties ik-
viens interesents. Savukārt pava-
s arī notiks ilgtspējīgas attīstības 
stratēģijas sabiedriskā apsprieša-

Par Limbažu novada attīstību diskutēt 
un aktualitātes novadā pārrunāt 

pašvaldība aicina:
pirmdien, 29. oktobrī, plkst. 18  – 

Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā,
otrdien, 30. oktobrī, plkst. 17 – Vidrižu Saieta namā,
pirmdien, 5. novembrī, plkst. 17 – Skultes pagasta pārvaldē,
otrdien, 6. novembrī, plkst. 17 – Lādezera pamatskolas zālē,
trešdien, 7. novembrī, plkst. 17 – Pociema kultūras namā,
ceturtdien, 8. novembrī, plkst. 17 – Umurgas pagasta pārvaldē.
 Viļķenes un Pāles pagastā diskusijas ar iedzīvotājiem jau notiku-
šas. Par visām tikšanās reizēm lasiet avīzes novembra numurā.

na, tad pašvaldība atkārtoti tiksies 
ar iedzīvotājiem visā novadā, kā 
arī 4 nedēļu laikā būs iespēja ie-
sniegt rakstveida priekšlikumus. 
Savu redzējumu par novada at-
tīstību iedzīvotāji aicināti izteikt, 

aizpildot aptaujas anketu, kas 
pieejama www.limbazi.lv sadaļā 
Aptaujas un drukātā veidā pārval-
dēs. Limbažu novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģija tiks pabeigta 
līdz 2013. gada 31. decembrim.

Pašvaldība pieņēmusi saistošos 
noteikumus par atbalstu 

nekustamā īpašuma nodokļa 
maksātājiem

 Lai atbalstītu nekustamā īpa-
šuma nodokļa maksātājus, pa-
matojoties uz Nodokļa atbalsta 
pasākuma likumu un Ministru 
kabineta noteikumiem Nodokļu 
atbalsta pasākuma īstenošanas 
kārtība, Limbažu novada dome 
pieņēmusi saistošos noteikumus 
Par nodokļa atbalsta pasākuma 
piemērošanu nekustamā īpašu-
ma nodoklim Limbažu novadā. 
Tie paredz iespēju nodokļa mak-
sātājiem noteiktā periodā segt 
savas saistības. Ar saistošo no-
teikumu apstiprināšanu nodokļa 
atbalsta pasākumos iespējams 
dzēst nokavējuma naudu tiem 
maksātājiem, kuri līdz noteik-

tam datumam samaksās nodokļa 
atbalsta pasākuma pamatparādu, 
kas radies līdz 2010. gada 1. jū-
lijam.
 Saistošie noteikumi izstrādā-
ti kā risinājums situācijai, kad 
ekonomiskās krīzes ietekmē no-
dokļu maksātāju ekonomiskais 
stāvoklis krasi pasliktinājies, un 
nodokļu maksātājiem rodas grū-
tības veikt kārtējos maksājumus. 
Nodokļa atbalsta pasākums būs 
vienreiz veicams pasākums. No-
teikumi paredz iespējas nodokļu 
administrācijai noteikt nodokļa 
parādu samaksas termiņus mak-
simāli līdz 60 mēnešiem, nosa-
kot minimālo ikmēneša maksā-

jumu - ne mazāk kā Ls 50. Soda 
nauda var tikt dzēsta, ja noteik-
tajā termiņā samaksā pamatpa-
rādu.
 Nodokļa atbalsta pasākuma 
piemērošanas dēļ pašvaldības 
budžets tiks papildināts nekus-
tamā īpašuma nodokļa pamatpa-
rāda apmērā, samazināsies pa-
rādnieku skaits, kā arī nodokļu 
maksātāju maksātnespējas pro-
cesu skaits.
 Saistošie noteikumi stājušies 
spēkā, ar tiem var iepazīties 
pašvaldības mājaslapā www.lim-
bazi.lv sadaļas Normatīvie akti/
Dokumenti apakšsadaļā Saisto-
šie noteikumi.
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Pārrunā iedzīvotāju plašāku iesaisti
Limbažu novada un Anklamas draudzībā

 Novembra sākumā Limbažu novada 
pašvaldībā viesojās delegācija no An-
klamas. Vizītes mērķis bija pārrunāt abu 
pašvaldību turpmāko sadarbību. Vācijas 
pusi pārstāvēja deputātu priekšsēdētājs 
Franks Tomass Starigs, birģermeistars 
Mihaels Galanders, kultūras komitejas 
vadītājs Kristians Šrēders un deputāte 
Beatrise Vitmane-Štifta. Anklamiešus uz-
ņēma novada pašvaldības domes priekš-
sēdētājs Aigars Legzdiņš, viņa pirmais 
vietnieks Gints Rožkalns, izpilddirektors 
Agris Blumers, Attīstības nodaļas va-
dītājs Ģirts Ieleja un pilsētas pārvaldes 
vadītājs Māris Beļaunieks. Darba kārtībā 
bija trīs galvenie jautājumi – anklamie-
šu iesaistīšanās Limbažu 790. jubilejas 
svinībās nākamgad, limbažnieku piedalī-
šanās Anklamas 750. gadskārtas svētkos 
2014. gadā un pašvaldības darbinieku pie-
redzes apmaiņa. 
 Limbažu novada un Anklamas paš-
valdību vadītāji norādīja, ka svarīgi, lai 
ieguvēji no sadarbības būtu tieši iedzīvo-
tāji. - Līdz šim sadarbība vairāk notikusi 
pašvaldības līmenī. Tagad jāiegūst idejas, 
kā iesaistīt pēc iespējas vairāk iedzīvotāju 
un kā to realizēt fi nansiālā ziņā, - uzsvē-
ra M. Galanders. Limbažnieki jau pirms 
tikšanās bija sagatavojuši vairākus rīcības 
priekšlikumus. 
 Nākamajos pilsētas svētkos, kad Lim-
baži svinēs apaļu jubileju, Baumaņu Kār-
ļa laukumā iecerēts veidot skatuvi, kurā 
dienas garumā uzstāsies mākslinieciskie 
kolektīvi no visām novada sadarbības 
pašvaldībām. Savukārt stendos partneri 
varētu izrādīt un piedāvāt savai vietai rak-
sturīgo produkciju un tūrisma materiālus. 
Tāpat anklamieši tika mudināti apsvērt 
iespēju nākamgad piedalīties starptautis-
kajos akordeonistu un teātru festivālos, kā 
arī citos pasākumos, kas notiks gada garu-
mā, gaidot pilsētas 790. jubileju.

 Sarunā piedalījās arī Limbažu 3. vidus-
skolas direktors Agris Zakulis. Viņš vie-
siem pastāstīja par skolas pieredzi, sūtot 
skolēnus uz Vāciju, kur viņi dzīvo ģime-
nēs un praktiski apgūst vācu valodu, kā arī 
uzņemot Limbažos vāciešus, kur arī viņi 
dzīvo ģimenēs, iepazīst latviešu tradīcijas 
un kultūru. Direktors gan norādīja, ka pa-
rasti brauc tie, kuriem ir ne vien labas vācu 
valodas zināšanas, bet arī līdzekļi. - Būtu 
labi, ja varētu braukt visi, kam ir intere-
se un valodas zināšanas, bet ne vienmēr 
to var atļauties fi nansiāli. Izpilddirektors 
A. Blumers sprieda, ka pašvaldības bu-
džetā varētu paredzēt līdzekļus labāko 
skolēnu atbalstam. 3. vidusskolas direk-
tors rosināja sadarboties abu pašvaldību 
skolu jauniešiem. Tika nolemts sastādīt 
tāmi, cik izmaksātu skolēnu apmaiņa.
 Attīstības nodaļas vadītājs Ģ. Ieleja 
izteica priekšlikumu iedzīvotāju iesaistei 
sporta jomā, proti, sarīkot futbola turnīru 
13 - 15 gadu veciem bērniem un jaunie-
šiem, kurā piedalītos visas draudzīgās 
pašvaldības. Puses vienojās, ka tas varētu 
būt jūnija sākumā.
 Anklamieši vēlējās noskaidrot, kādas 
nevalstiskās organizācijas darbojas Lim-
bažu novadā, lai tās varētu veidot sadar-
bību, - t.sk. Sarkanais Krusts, mednieku 
kolektīvi, brīvprātīgie ugunsdzēsēji un 
citi. Sadarboties varētu arī uzņēmēji, un 
A. Blumers minēja, ka viena no jomām 
varētu būt lauksaimniecības produktu 
pārstrāde.
 Diskusijas laikā tika pārrunāts jautā-
jums par pašvaldības darbinieku praksi 
mēneša garumā. - Jāveido pieredzes ap-
maiņa pašvaldības darbā, lai darbinieki 
izprastu, kā dzīvo un strādā otrā pašval-
dībā, - uzsvēra Anklamas mērs. Limbažu 
novada pašvaldība piedāvāja prakses vie-
tas Tūrisma informācijas centrā (TIC) un 
Attīstības nodaļā. TIC plašs darbalauks 

ir vasarā – tūrisma sezonā, savukārt no-
daļā prakse saistītos ar novada attīstības 
stratēģijas izstrādi un projektu īstenošanu. 
Saziņa notiktu angļu valodā.
 Pašvaldības vienojās, ka būtu lietderīgi 
reizi ceturksnī apmainīties ar aktuālo in-
formāciju par to, kas notiek pašvaldībā, 
un to ievietot mājaslapā, lai vietējie ie-
dzīvotāji uzzinātu kaut ko jaunu un inte-
resantu par partneriem, un tas, iespējams, 
rosinātu cilvēkus apmeklēt šo vietu.
 Noslēgumā Ģ. Ieleja viesiem pastās-

tīja, ka Limbažos pie pašvaldības admi-
nistratīvās ēkas top labiekārtots laukums 
ar strūklaku. Šobrīd mākslinieks gatavo 
skici, kā šajā laukuma ansamblī atspogu-
ļot starptautisko sadarbību ar citām paš-
valdībām. Tāpat abas puses uz saviem 
pilsētas svētkiem ielūdza dažāda vecuma 
iedzīvotājus, kuriem būs iespēja apskatīt 
un iepazīt sadraudzības pašvaldību. Pēc 
sarunām Anklamas delegācija devās ap-
lūkot jaunākos renovētos objektus pilsētā 
un visā novadā. 

Pašvaldība tiekas ar iedzīvotājiem, 
uzklausa viņu vēlmes un ieteikumus

 Lai informētu iedzīvotājus par aktuali-
tātēm novadā un uzklausītu viņu vēlmes un 
ierosinājumus, pašvaldība pilsētā un katrā 
pagastā organizēja tikšanos ar iedzīvotā-
jiem. Pašvaldībai ir svarīgs iedzīvotāju vie-
doklis novadam būtisku jautājumu risinā-
šanā, tāpēc šādas tikšanās tiek organizētas 
divas reizes gadā – rudenī un pavasarī. Pēc 
satikšanās ar iedzīvotājiem viņu viedokļus 
apkopo un meklē iespējamos risinājumus. 
Tie, kuriem nav iespēja piedalīties sanāks-
mēs, savus ierosinājumus pašvaldībai var 
sūtīt elektroniski vai rakstīt iesniegumu. 
 Katrā pagastā, uzrunājot iedzīvotājus, 
domes priekšsēdētājs Aigars Legzdiņš 
informēja par aktualitātēm novadā. Šajā 
gadā pašvaldība strādājusi, lai uzlabotu 
iedzīvotāju dzīves kvalitātes līmeni, īste-
nojot vērienīgus projektus. Tiek renovēts 
Limbažu kultūras nams, Bērnu un jauniešu 
centrs, sakārtota Rīgas iela un laukums ar 
strūklaku pie pašvaldības administratīvās 
ēkas. Par pašvaldības līdzekļiem remontēta 
Teātra māja. Satiksmes dalībnieku drošībai 
un ērtībām rekonstruē Jūras un Ozolaines 
ielu krustojumu, savukārt nākamgad sāks 
tranzītielas izbūvi pa bijušo dzelzceļa jos-
lu. Iedzīvotāju drošībai un sabiedriskās 
kārtības uzturēšanai Limbažos uzstādītas 
videonovērošanas kameras, kas ļauj neka-
vējoties reaģēt uz notikumiem.
 Pašvaldība lepojas, ka aktivitāte daudz-
dzīvokļu māju siltināšanas projektu īs-
tenošanā Limbažus izvirzījusi vadošajās 
pozīcijās valstī. Lai atbalstītu iedzīvotājus 
un veicinātu vēl lielāku iesaisti siltināšanā, 
pašvaldība nolēmusi nākamā gada budžetā 
paredzēt līdzekļus sākumdokumentācijas 
sagatavošanai, ko varētu piešķirt māju ap-
saimniekotājiem. Finansējumu šim mēr-
ķim gūs, veidojot dzīvokļu apsaimnieko-
šanas fondu un iekasējot īres maksu par 
pašvaldības dzīvokļiem, kas līdz šim ne-

tika darīts. Lai iedzīvotājiem nodrošinātu 
labu dzeramā ūdens kvalitāti un sakārtotu 
apkures sistēmas, pilsētā norit darbi ūdens 
un siltumsaimniecības sakārtošanā.
 Iedzīvotājiem noderīgu ideju īstenoša-
nai pašvaldība sniegusi atbalstu nevalstis-
kajām organizācijām pašvaldības projektu 
konkursā un nodrošinājusi līdzfi nansē-
jumu citos projektos. Pašvaldība turpina 
piešķirt stipendijas  Ls 10 - 20 mēnesī 
10. - 12. klašu skolēniem, tāpat sniegts at-
balsts nekustamā īpašuma nodokļu maksā-
tājiem. 
 Šogad rīkoti vairāki nozīmīgi kultūras 
pasākumi. Pirmie Tautas mākslas svētki un 
Starptautiskais diksilenda festivāls radīja 
aizsākumus jaunām kultūras tradīcijām. Ir 
sākts veidot Limbažu kā sudraba pilsētas 
tēlu, un Limbažu sudraba vārds jau izskan 
gan Latvijā, gan tālāk pasaulē.
 Tāpat pašvaldība strādājusi, lai uzlabo-
tu pagastu iedzīvotāju ikdienu, īstenojot 
dažādus projektus: Viļķenē sakārtota Brie-
žu gatve, gājēju celiņi un apgaismojums, 
līdzīgs projekts rit arī Skultē. Tur notiek 
ūdenssaimniecības sakārtošana, kādu nā-
kamgad veiks arī Pālē. Pašvaldība piešķī-
rusi līdzekļus Pāles pamatskolas un Meln-
gaiļa muzeja jumta remontam. Skolēnu 
pārvadāšanai pašvaldība iegādājusies au-
tobusus Vidrižos, Umurgā, Viļķenē, Skul-
tē un Limbažu pagastā. Izveidojot Skultes 
pirmsskolas izglītības iestādi, nodrošinātas 
vietas bērnudārzā visiem novada bērniem. 
Umurgas pagastā veikta katlumājas un sil-
tumtrašu rekonstrukcija, par pašvaldības 
līdzekļiem atjaunots ceļš turpat 3 km garu-
mā. 
 Katru gadu novada ezeros tiek ielaists 
tūkstošiem zivju – līdaku, zandartu un zušu 
– mazuļu. Šādi projekti ļauj ezeros sagla-
bāt sugu daudzveidību, piesaistīt makšķer-
niekus un attīstīt tūrismu. Tāpat tūrisma 

sekmēšanai un atpūtnieku ērtībām labie-
kārtota vairāku ezeru piekraste.
 Lai saprastu un apzinātos, kā mūsu no-
vads attīstīsies tālākā nākotnē, sākta no-
vada attīstības stratēģijas izstrāde, kurā ar 
savām idejām un priekšlikumiem aicināts 
iesaistīties ikviens iedzīvotājs. Lai izzinā-
tu viedokļus, pašvaldība aicina aizpildīt 
aptaujas anketu, kas elektroniski pieejama 
www.limbazi.lv, bet drukātā veidā pilsētas 
un pagastu pārvaldēs. 
 Tāpat iedzīvotāju viedokļu izzināša-
nai pašvaldība izveidojusi ideju vākšanas 
rīku, kas sniedz iespēju novadniekiem 
izteikt savas idejas Limbažu novada at-
tīstībai, savukārt pašvaldībai – tās labāk 
sadzirdēt un īstenot. Arī to var izdarīt 
www.limbazi.lv vai rakstīt iesniegumu. 
 Turpinājumā lasiet, kādus jautājumus 
iedzīvotāji un pašvaldības pārstāvji pārru-
nāja tikšanās reizēs.

 Lādezerā iedzīvotāji interesējās par 
māju siltināšanas jautājumiem. Attīstības 
nodaļas vadītājs Ģirts Ieleja skaidroja, ka 
vispirms, lai startētu projektā, nepieciešams 
māju apsaimniekotājs, jāveic energoaudits 
un jāizstrādā projekts. Tā dokumentācijas 
paketes sagatavošana maksā no 600 līdz 
1000 latiem. Lai startētu projektā, vispirms 
pašiem jāņem kredīts par visu projekta 
summu, un, kad darbs pabeigts, 50% no tās 
atmaksā ES. Ģ. Ieleja informēja, ka tuvāka-
jā laikā Limbažos tiks organizēta sanāksme 
par māju siltināšanas jautājumiem. 
 Par aktuālām lietām pagastā informēja 
pārvaldes vadītājs Dainis Jurka. Ozolainē, 
Kaijciemā, Lādē uzlabots ceļu segums, 
Lād ezerā sakārtots apgaismojums. Sanāku-
šie nosprieda, ka bezdarbības dēļ jaunieši 
to bojā un posta. - Ir deju kolektīvs, sporta 
zāle, par kuras izmantošanu nauda netiek 
prasīta, bet kādam jāuzņemas atbildība par 

kārtības ievērošanu. Diemžēl neviens no 
pieaugušajiem jauniešiem to nevēlas da-
rīt, - ar nožēlu atzina Lādezera pamatsko-
las direktore Taiga Plitniece. Lai situāciju 
risinātu, būtu nepieciešams cilvēks, kurš 
organizētu gan kultūras, gan sporta aktivi-
tātes. Pārvaldes vadītājs secināja, ka uz tik-
šanos, visticamāk, būs jāaicina jaunieši, lai 
noskaidrotu viņu vēlmes. 
 Klātesošie satraucās par sakoptību pa-
gastā. Kāds taujāja, vai nav iespēja algot 
sētnieku. Pārvaldes vadītājs skaidroja, ka 
šos darbus veic simtlatnieki, arī nākamgad 
viņi to darīs. Skolas direktore uzsvēra, ka 
ik pavasari skolēni talkās sakopj pagasta 
apkārtni, bet ikvienam pieaugušajam vaja-
dzētu padomāt un piegružotājiem aizrādīt. 
Viņa satraucās par nekārtībām pieturā: - Tā 
vairs nav skolēnu pietura, bet gan alkoholi-
ķu apmešanās vieta. Tāpat viņa rosināja pie 
skolas uzstādīt videonovērošanas kame-
ras un izveidot gājēju celiņu starp lielo un 
mazo skolu, lai skolēniem nebūtu jāšķērso 
ceļš. D. Jurka skaidroja, ka transporta in-
tensitāte tur ir pārāk maza, taču drīzumā 
tiks uzstādīta braukšanas ātruma ierobežo-
juma zīme. 
 Sanāksmes noslēgumā par aktivitātēm 
ūdenssaimniecībā pastāstīja SIA Limbažu 
komunālserviss valdes priekšsēdētājs Nor-
munds Zaķis. Viņš informēja, ka paralēli 
apjomīgajiem projektiem pilsētā tiek strā-
dāts pie ciematu ūdensapgādes. Ir izstrādāts 
projekts ūdenssaimniecības sakārtošanai 
Ozolainē, bet Lādezeram gatavo doku-
mentāciju. Šogad atjaunoti maģistrālie aku 
vāki, jo ar tiem bija zināmas problēmas, 
tāpat apzinātas spiediena problēmas. Plā-
nots uzstādīt avārijas devējus, lai laikus 
varētu apzināt radušās grūtības. - Pagai-
dām ar šejienes situāciju tiekam kārtībā, - 
noslēdzot sarunu, teica N. Zaķis.

(Turpinājums 4. un 5. lappusē)

Pie pašvaldības administratīvās ēkas satikušies Anklamas un Limbažu novada pārstāvji
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(Sākums 3. lappusē)
 Vidrižos esākot diskusiju, pārvaldes va-
dītājs Jānis Ļevšins informēja par aktuālo 
pagastā. - Ņemot vērā iedzīvotāju viedokli, 
ka vecais muižas parks ir nesakopts, vēr-
sāmies pie atbildīgajiem dienestiem, aici-
nājām viņus uz sarunu un izstāstījām savas 
vēlmes - sakopt teritoriju un aizvākt krita-
las. Tomēr pēc pēdējās informācijas liekas, 
ka šis jautājums būs jārisina pašvaldības 
līmenī. Šobrīd izskatās, ka vairāk tiek mek-
lētas iespējas to nedarīt, nevis viena iespēja 
darīt, - atzina J. Ļevšins. 
 Tāpat jau ilgāku laiku runāts par iespē-
ju restaurēt Vidrižu muižas Šveices māju. 
Pastāv iespēja startēt projektu konkursa 
programmas aktivitātē, kas paredz koka ar-
hitektūras atjaunošanu. Tomēr svarīgi zināt, 
ko ar šo ēku darīt nākotnē. Tādēļ pārvaldes 
vadītājs aicināja iedzīvotājus izteikt savas 
domas un priekšlikumus par šīs ēkas pielie-
tojumu.
 Tuvojoties ziemas sezonai, aktuāls kļūst 
jautājums par ceļu tīrīšanu. Vienlaikus gal-
venā maršruta tīrīšanai iedzīvotājiem ir 
svarīgi, ka tiek iztīrīts arī ceļš uz viensētām, 
tāpēc, lai neapstātos pašvaldības ceļu tīrīša-
na, tiks piesaistīts papildu darba veicējs. 
 Sanākušie jautāja, vai Igates pusē pare-
dzēts ierīkot apgaismojumu, jo pietiekami 
daudz darīts, lai šī vieta atdzīvotos. Arī 
satiksmes drošības nolūkos tas būtu ne-
pieciešams, jo Igates krustojumā notikušas 
vairākas avārijas. Pašvaldība uzskata, ka 
ideja būtu atbalstāma un iekļaujama at-
tīstības stratēģijā. Tomēr jāatrod juridiski 
pareizs veids, kā to risināt, jo, kā zināms, 
pagājušā gadā, apstiprinot jauno pašvaldī-
bas teritorijas plānojumu, Igatei tika atcelts 
ciema statuss (tā neatbilda vairākām ciemu 
raksturojošām pazīmēm). 
 Tāpat iedzīvotāji aicināja beidzot sakār-
tot apgaismojumu no pamatskolas muižas 
ēkas līdz sākumskolai, tur ziemas sezonā 
agri no rīta un pēcpusdienā, vedot bērnus 
uz skolu un bērnudārzu, valda pilnīga tum-
sa. Pašvaldības izpilddirektors rosināja 
skolas vadību sagatavot tāmi, lai šo vēlmi 
iekļautu nākamā gada pašvaldības budžetā 
un beidzot atrisinātu šo situāciju. 
 Neapmierinātību izteica par aktīvistiem, 
kuri iesākuši darbus sporta laukumā un 
nav tos pabeiguši. Tomēr sanākušo domas 
dalījās, aizstāvot idejas autorus, jo nepa-
redzētie laikapstākļi neļāva pabeigt ieceri. 
- Vieglākais ir kādu nosodīt, bet mums būtu 
jāatbalsta un jāpriecājas, ka kaut kas tiek 
darīts, - uzskatīja vairākums klātesošo. 
 Sanākušie pārrunāja vairākus saimnie-
ciskus jautājumus par ceļiem, bedrīšu re-
montu, māju apsaimniekošanu u.c., kuru 
risināšanā, diskutējot ar iedzīvotājiem, būtu 
aktīvāk jāiesaistās pārvaldei. 
 Sarunas noslēgumā tika nospriests, ka, 
par spīti ikdienas problēmām, ir arī dau-
dzas labas lietas, par kurām priecāties – te 
jāpiemin apgaismojums Vidrižu centrā, 
Bīriņos un saieta nams, kas, iespējams, ir 
skaistākais novadā, kā arī citas aktivitātes, 
ko atbalstījusi pašvaldība.

 Pālē sanāksmes sākumā Limbažu no-
vada pašvaldības vadītājs Aigars Leg zdiņš, 
kurš tikko bija atgriezies no Latvijas Paš-
valdību savi enības (LPS) domes sēdes, 
informēja par galvenajiem skatītajiem jau-
tājumiem, t.sk. iedzīvotāju ienākumu no-
dokļa (IIN) procentuālo sadalījumu un pa-
balstu garantētā minimālā ienākumu (GMI) 
līmeņa nodrošināšanai. LPS prasa 85% no 
IIN piešķirt pašvaldībām, 15% - valstij. 
Daļai pašvaldību, arī Limbažu novadam, 
tiks sniegta dotācija (nedaudz vairāk par 
Ls 100 000), kas saistīts ar GMI pabalstu 
piešķiršanu. Līdz šim 50% no GMI iz-
maksātajiem līdzekļiem valsts pašvaldībai 
kompensēja, nākamgad visi izdevumi gul-
sies uz pašvaldības pleciem. 
 Pašvaldības izpilddirektors Agris Blu-
mers akcentēja jautājumu par daudzdzī-
vokļu namu apsaimniekošanu. - Problēma 
ir iesākt. Daudzdzīvokļu māju dzīvokļu 
īpašniekiem trūkst sākumkapitāla siltināša-
nas projekta pieteikuma sagatavošanai, tie 
ir apmēram Ls 500. Ja ir mājai apsaimnie-
košanas biedrība un gatavība startēt pro-
jektā, pašvaldība meklēs iespējas piešķirt 
līdzekļus sākumkapitālam. Finansējumu 
tam gūsim, veidojot dzīvokļu apsaimnie-
košanas fondu un iekasējot īres maksu par 
pašvaldības dzīvokļiem, ko līdz šim neesam 
darījuši. Papildu līdzekļus var nest arī ie-

dzīvotāju ienākuma nodokļa sadalījums, 
kas nākamgad, iespējams, pieaugs no 80 
līdz 82%.
 Pāles pagasta pārvaldes vadītājs Mār-
tiņš Kļaviņš taujāja, vai turpmāk, kad GMI 
pabalsti būs tikai un vienīgi pašvaldības 
rūpe, to apmērs katrā novadā būs citādāks. 
A. Legzdiņš skaidroja, ka valsts neatļauj 
pašvaldībai izstrādāt savus noteikumus, kā 
līdzekļus izlietot. A. Blumers informēja, ka 
šogad pašvaldība GMI pabalstos novadā 
izmaksājusi Ls 240 000, nākamgad, kad 
valsts vairs neko neatmaksās, papildus ne-
pieciešami vēl Ls 120 000.
 Kāda iedzīvotāja pārmeta, ka kultūras 
namā 4 mēnešus neesot noticis neviens 
pasākums un vispār kultūras namā neviens 
nestrādājot. Pārvaldes vadītājs uzsvēra, ka 
tā gan nav tiesa, jo kultūras namā darbs rit 
katru dienu. Kultūras nama vadītāja darbs 
nesastāv no pasākumu rīkošanas vien. Viņš 
atbild ne tikai par sarīkojumiem savā iestā-
dē, bet kultūras dzīvi visā pagastā. Vasarā 
rīkoti gan pagasta, gan Muzikantu svētki. 
- Reizēm nemaz nav jēgas kaut ko organi-
zēt, jo cik cilvēku vispār pasākumus apmek-
lē? - no klātesošo vidus izskanēja retorisks 
jautājums.
 Pēc tam sarunas dalībnieki pievērsās 
saimnieciskiem jautājumiem. Kāda daudz-
dzīvokļu māju iedzīvotāja vēlējas no-
skaidrot, kad mājas pagrabā tiks sakārtota 
kanalizācijas sistēma. Citai sienā caurule 
bojāta, kanalizācija tek pagrabā. Vai pašai 
jāver maks vaļā, lai salabotu kopējo mantu? 
Pašvaldības kapitālsabiedrības SIA Katrīna 
vadītājs Juris Dzenis atgādināja, ka šādi 
jautājumi jārisina pašiem dzīvokļu īpašnie-
kiem vai apsaimniekotājam. Komunālais 
uzņēmums cenšas palīdzēt dažādās situ-
ācijās, bet patiesībā tas viņiem nemaz nav 
jādara, jo tas nav mājas apsaimniekotājs. 
Iedzīvotājiem jāpieņem kopīgs lēmums – 
saimniekot pašiem vai izvēlēties fi rmu, 
slēgt līgumu un ik mēnesi maksāt apsaim-
niekošanas maksu. - Pretējā gadījumā katrs 
dzīvokļa īpašnieks kaut ko savā īpašumā 
izdara, bet kopējā situācija neizmainās, - 
norādīja J. Dzenis. Katrīnas pārstāvis gan 
iezīmēja ne visai iepriecinošu ainu, kas at-
klājas, kad paseko, kā iedzīvotāji norēķinās 
par saņemtajiem pakalpojumiem. - Cilvēki 
piekopjot taktiku – ja paliks nauda pāri, gan 
kaut kad samaksāšu, un nevar samaksāt 
Ls 2 vai 3 par ūdeni un kanalizāciju. Jāzva-
na, jāplēšas. Daļa māju slīgst parādos. Par 
iekasēto naudu knapi varam cilvēkam algu 
samaksāt. Dzīvojam no rokas mutē, un, ja 
pašvaldība nesniegtu palīdzību, «Katrīna» 
būtu zem ūdens. 
 J. Dzenis informēja par ūdenssaimnie-
cības sakārtošanas projektu Pāles ciemā, 
kur būvniecības darbi sāksies pavasarī. 
Tā kopējās izmaksas ir Ls 351 000 (bez 
PVN), no tiem Ls 298 000 ir Eiropas 
Reģionālā attīstības fonda fi nansējums, 
Ls 52 000 – Katrīnas daļa. Projekta īste-
nošanai uzņēmums grasās ņemt kredītu, jo 
pašam šādas naudas nav, taču, ņemot vērā 
pakalpojumu saņēmēju tendenci nemaksāt, 
izteica bažas par kredīta atdošanu. Īstenojot 
projektu, Katrīna pastāvēs uz to, lai mājās 
ierīkotu krānus, un tiem, kuri ilgstoši ne-
maksā, varētu ūdeni atslēgt. - Bet auksto at-
slēgt nevar! - izsaucās kāda klātesošā. - Bet 
nemaksāt drīkst, ja? - ar retorisku jautāju-
mu atbildēja J. Dzenis. Viņš skaidroja, ka 
regulāri veiktas pārbaudes, bet pagaidām 
neviens nav iesūdzēts tiesā, jo par katru 
procesu jāmaksā 10%. Taču tā varbūt ir 
uzņēmuma kļūda, un to jau sen vajadzējis 
izdarīt.
 Vietējais uzņēmējs Andis Zaķis vaicāja, 
vai ir pieejama informācija, kādi produkti 
un pakalpojumi kādās valstīs ir pieprasīti. 
- Šāda informācija mazajiem un vidējiem 
uzņēmumiem būtu ļoti noderīga attīstībai, 
jo, lai kaut ko uzsāktu, ražotu, jāzina, kur to 
pārdot. Īpaši būtiski tas ir laukos, jo katra 
jauna darbavieta ir ieguvums, un cilvēki tik 
daudz nebrauktu projām. Izpilddirektors 
A. Blumers skaidroja, ka tagad SIA Latvi-
jas Lauku konsultāciju un izglītības centrs 
speciālisti konsultē uzņēmējus ne vien 
lauksaimniecības jomā, bet arī par nelauk-
saimniecisko mazo uzņēmumu radīšanu un 
attīstību. Šajā jautājumā var konsultēties ar 
viņiem.
 Pāles pamatskolas direktors Ziedonis 
Rubezis vaicāja, kā plānots risināt jautā-
jumu par skolēnu pārvadāšanu. - Ir pagas-
ti, kur ir skolēnu autobusi, bet mums nav. 
Sabiedriskā transporta grafi ks nav piemē-

rots ne skolēniem, ne strādājošajiem. Viņu 
papildināja skolēnu mamma: - Ārciema 
bērni ceļas ļoti agri. Viņi nīkst skolā līdz 
stundu sākumam un vakarā ir pēdējie, 
kuri tiek mājās. Diena iznāk ļoti gara. 
A. Blumers atzina, ka problēma pastāv, taču 
ar AS CATA ir ļoti grūti vienoties. - Ja pa 
esošo maršrutu palaidīsim savu autobusu, 
«CATA» autobuss tiks noņemts. Kas notiks 
ar pārējiem braucējiem? Vietējie norādīja, 
ka satiksmes autobuss līdz Ārciemam at-
nāk un pēcpusdienā aizbrauc tukšs. Pēc il-
gākas diskusijas izpilddirektors uzsvēra, ka 
vēlreiz pārrunās šo jautājumu ar CATA; ja 
nevarēs vienoties, veidos papildu maršrutu. 
- Ar vienu autobusu visus bērnus vienlaikus 
izvadāt nevaram. Skolēnus atvedīsim paši 
un iepirksim papildu maršrutu. Primārais 
ir satiksme ar novada centru - turp un atpa-
kaļ -, lai skolēns varētu nokļūt pilsētas sko-
lā, strādājošais darbā vai pensionārs pie 
ārsta. Uz to, ka pagastam vajadzīgs savs 
autobuss, pastāvēja pagasta pārvaldnieks 
M. Kļaviņš: - No CATA autobusa jāatsakās. 
Šī sadarbība nestrādā. Mums vajag savu 
30 vietīgu autobusu, kas iebrauktu pēc bēr-
niem 1 vai 1,5 km. CATA daudzviet nebrauc 
iekšā, bet bērni grib iekāpt vai izkāpt savā 
ceļa galā. Par bērnu mēneša braukšanas 
kartītēm CATAi maksājam Ls 600 mēnesī. 
Par šo naudu varam nosegt sava autobusa 
šofera algu un degvielu. 
 Kāds pālietis gribēja zināt, kāpēc zie-
mā ceļu P12 Limbaži - Pāle – Salacgrīva 
tīra līdz tā saucamajam purva krustoju-
mam, bet ne tālāk līdz novada robežai. 
Būtu loģiski, ja tīrītu visā ceļa garumā. 
M. Kļaviņš ar šo jautājumu vērsies pie ceļu 
uzturētāja, un tas skaidrojis, ka tajā vietā 
mainās ceļa kategorija un tīrīšanas intensi-
tāte. Vietējais pensionārs mudināja salabot 
bedri, kas izskalota Ārupītes tiltā. 
 Daži klātesošie ieteica mainīt iedzīvo-
tāju padomes sanāksmju laiku, jo pilsētā 
strādājošie plkst. 14.30 uz to nevar tikt. 
Padomes priekšsēdētāja Irēna Kļaviņa atzi-
na, ka laiku var mainīt, bet visi, kuri nevar 
piedalīties sanāksmēs, savus priekšlikumus 
var iesniegt rakstveidā vai citā laikā atnākt 
uz pārvaldi. 
 Sarunā izkristalizējās aktuālākās lietas, 
kas tuvāko gadu laikā jārisina – ceļi, sko-
la, bērni, darbavietas. I. Kļaviņa norādīja 
uz klaiņojošo suņu problēmu un gadījumu, 
kad pie kāda pagasta iedzīvotāja durvīm 
atstāts kucēns. - Ko lai cilvēks iesāk, ja vi-
ņam nav iespēju kucēnu uzņemt savā mājā? 
A. Blumers uzsvēra, ka plānots slēgt līgu-
mu, lai darbu sāktu cilvēki, kam ir nepie-
ciešamais ekipējums un prasmes klaiņojošu 
suņu noķeršanai un nogādāšanai patversmē.
 Rudīte Klauberga pateicās par šādām 
sanāksmēm, kā arī ikgadējām pensionāru 
ekskursijām sarūpēto bezmaksas transpor-
tu. - Ceru, ka šo tradīciju būs iespēja tur-
pināt, jo ekskursijas noslēgumā, izkāpjot 
no autobusa, cilvēki jautā – kur brauksim 
nākamgad? Vienlaikus viņa izteica nožēlu 
par cilvēku mazo atsaucību pasākumos, 
piemēram, uz senioriem veltītu pēcpus-
dienu atnākuši vien 10 vietējo. Klātesošie 
secināja, ka vajadzīgs līderis, kurš aktivi-
zētu pensi onārus apvienoties biedrībā un 
rīkot dažādus pasākumus tieši vecākajai 
paaudzei. To apstiprināja arī pašvaldības 
pārstāvji, norādot, ka tai vieglāk fi nansiāli 
atbalstīt nevalstiskās organizācijas, piemē-
ram, NVO projektu konkursā. 
 Skolēna mamma taujāja par pusdienām, 
kas no 1. novembra Pāles pamatskolā sa-
dārdzinās no Ls 0,45 uz 0,65, jo likumā 
noteikts palielināt pusdienu kaloritāti. - Ja 
iespējas atļaus, nākamā gada budžetā pa-
redzēsim līdzekļus brīvpusdienām visiem 
novada 1. - 4. klašu skolēniem, - informēja 
izpilddirektors. Noslēgumā vietējie izteica 
vēlēšanos tikties ar novada Kultūras no-
daļas vadītāju Mārīti Saulīti, lai pārrunātu 
nākamā gada kultūras pasākumu plānu. Šī 
tikšanās jau bijusi.

 Katvaru pagastā cilvēki bija pulcēju-
šies Pociema kultūras namā, kur tikšanos 
vadīja Limbažu novada pašvaldības do-
mes priekšsēdētāja pirmais vietnieks Gints 
Rožkalns. Pēc pašvaldības Attīstības noda-
ļas vadītāja Ģirta Ielejas stāstītā par daudz-
dzīvokļu namu siltināšanu, klātesošie tau-
jāja, vai Eiropas Savienības struktūrfondi 
paredz atbalstu arī privātmāju siltināšanai. 
Ģ. Ieleja informēja, ka līdz 2013. gadam at-
balsts sniegts mājsaimniecībām, kas pāriet 
no fosilā kurināmā uz atjaunojamiem ener-

goresursiem, bet konkrēti siltināšanai - ne. 
Šāda iespēja, visticamāk, būs pieejama no 
2014. gada. 
 - Vai attīstības stratēģijā būs konkrēti 
minēts, kas un kādā veidā novadā tiks attīs-
tīts? - vaicāja vietējais uzņēmējs. Ģ. Ieleja 
skaidroja, ka stratēģija paredz vispārējos 
virzienus, savukārt konkrētas lietas iekļau-
tas attīstības programmā un teritorijas plā-
nojumā. - Jāņem vērā mūsu novada poten-
ciāls – lauksaimniecība un meži. Novada 
izpilddirektors Agris Blumers papildināja, 
ka jāizmanto arī jūras tuvums, piemēram, 
kravu pirmapstrādei, lai ar graudu un citu 
veidu kravām nav jābrauc 50 km un jāstāv 
garās rindās. Jāattīsta lauksaimniecības un 
mežizstrādes produkcijas pārstrāde, kas 
dotu pievienoto vērtību, kā arī tūrisms. 
- Vēlamies iegūt iedzīvotāju un īpaši uz-
ņēmēju idejas novada attīstībai. Skaidrs, 
ka mums nebūs lielu rūpnīcu, bet mazie un 
vidējie uzņēmumi, kas ir elastīgi un var ātri 
pārorientēties, gan te var darboties. 
 Pansionāta Pērle vadītājs Pēteris Jansons 
vaicāja, vai, veidojot attīstības stratēģiju, 
tiek domāts, kas notiks sociālajā sfērā pēc 
gadiem desmit, ņemot vērā iedzīvotāju ve-
cuma struktūru. - Vai pēc gadiem vispār būs 
cilvēki, kuri strādās? - viņš retoriski taujāja. 
A. Blumers atzina, ka sabiedrības nove-
cošanās notiek ne vien pie mums, bet visā 
pasaulē. - Drīz var pienākt situācija, kad 
1 strādājošais uztur 3 pensionārus. Jādo-
mā, ko darīt, lai seniori varētu cienīgi pa-
vadīt savas vecumdienas. Pansionātos Po-
ciemā un Umurgā vietu skaits ir salīdzinoši 
niecīgs, šis jautājums jārisina. Iedzīvotāju 
skaits sarūk zemās dzimstības dēļ un arī 
tālab, ka cilvēki aizbrauc uz ārzemēm, līdz 
ar to tiek zaudēts kvalifi cēts darbaspēks. 
- Limbažos intensīvi notiek būvniecība, bet 
uzņēmēji sūdzas, ka trūkst zinošu un pras-
mīgu darbinieku, kuri šos darbus veiktu, jo 
lielākā daļa aizbraukusi. Savukārt cilvēki 
bez prasmēm un iemaņām pazemina gala-
rezultāta kvalitāti, - skaidroja A. Blumers. 
 Neuzdotos jautājumus G. Rožkalns aici-
nāja elektroniski sūtīt pašvaldībai uz e-pas-
tu dome@limbazi.lv.

 Viļķenes pagastā diskusijas sākumā At-
tīstības nodaļas vadītājs Ģirts Ieleja infor-
mēja, ka tiks iesniegts projekts par Bauma-
ņu Kārļa Viļķenes pamatskolas siltumsaim-
niecības sakārtošanu – ēkas siltināšanu un 
apkures katla nomaiņu, tādējādi samazinot 
CO2 emisiju, savukārt sporta hallē un tre-
nažieru zālē iecerēts ierīkot jaunu apkures 
sistēmu – siltumenerģijas starotājus no 
griestiem. 
 Pārvaldes vadītājs Ilmārs Dzenis iezī-
mēja aktualitātes pagastā. Viņš informēja 
par Briežu gatves rekonstrukcijas projek-
tu, kas pašlaik tiek īstenots. Lai uzlabotu 
satiksmes drošību pagastā, projektā sakār-
to gājēju celiņu, izbūvē apgaismojumu un 
rekonstruē ūdens novadīšanas sistēmas. 
I. Dzenis skaidroja - lai izpildītu visas pro-
jektā paredzētās aktivitātes, bija jātaupa 
līdzekļi, tāpēc daudziem darbiem tika mek-
lēti ekonomiskāki risinājumi - piemēram, 
pēc ceļinieku ieteikuma ceļš no darbnīcas 
ceļa gala līdz piemineklim tika sakārtots ar 
drupinātu šķembu palīdzību. Viņš atgādi-
nāja, ka jautājums par Briežu gatves sakār-
tošanu gaisā virmojis jau teju desmit gadu. 
Saistībā ar šo projektu iedzīvotāji rosināja 
uzlabot esošās nepilnības – pie ūdens ņem-
šanas vietas izveidot pakāpienus, lai nebū-
tu tik stāvs pacēlums. Pašvaldība solīja to 
ņemt vērā. Iespējams, kādam rodas jautā-
jums, kāpēc šajā projektā nav paredzēts at-
tīstīt teritoriju pie Āsteres ezera. I. Dzenis 
skaidroja, ka projekta noteikumi paredz 
sakārtot ciema infrastruktūru, bet tālāk par 
15 km no jūras piekrastes nekādas aktivitā-
tes nav atļautas. 
 Viņš atgādināja, ka sasāpējis ir arī jau-
tājums par nodegušās tribīnes atjaunošanu. 
Pagastam būtu vajadzīga arī sava estrāde, 
tāpēc pārvaldnieks aicināja iedzīvotājos 
izteikt viedokļus, kur to labāk būvēt. Arī 
Vitrupes ciematā nepieciešams iegādāties 
iekārtas atdzelžošanas stacijai, bet tam va-
jadzīgas fi nanses. Savukārt Ķirbižos aktu-
āls ir jautājums par Vides izglītības centra 
apkures sakārtošanu, jo pašlaik ēka netiek 
apkurināta. Ir izstrādāti divi projekti, diem-
žēl tie fi nansiālu atbalstu nav guvuši. 
 Plašāka diskusija izvērtās par ceļiem. 
Mežizstrādātāji nav apmierināti ar uzlikto 
ierobežojuma zīmi, kas pa atjaunoto ielu 
neļauj braukt transportam, kura svars pār-
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Limbažu novada pašvaldība 
aicina iedzīvotājus uz semināru 
par Eiropas Savienības fondu līdzekļu piesaistīšanas 

iespējām daudzdzīvokļu māju energoefektivitātes 
paaugstināšanas pasākumu īstenošanai Limbažu novadā

Seminārs notiks 3. decembrī plkst. 17 
Limbažu novada pašvaldības ēkas Rīgas ielā 16 lielajā zālē.

Seminārā stāstīsim par šādiem jautājumiem:
z atbalstāmās aktivitātes daudzdzīvokļu māju energoefektivitātes paaugstināšanai;
z pieejamais ERAF fi nansējuma apjoms daudzdzīvokļu mājai;
z Limbažu novada pašvaldības paredzētais atbalsts projekta dokumentācijas 
 sagatavošanai;
z mājas apsaimniekošanas biedrības dibināšana;
z mājas iedzīvotāju lēmuma pieņemšana projekta sagatavošanai iesniegšanai 
 Latvijas Investīciju un attīstības aģentūrā (LIAA);
z projekta dokumentācijas sagatavošana iesniegšanai LIAA;
z pieredze projektu īstenošanā.

5  z  2012. gada 28. novembris

sniedz 2,5 t. Pašvaldības izpilddirektors 
Agris Blumers uzsvēra: - Jādomā gan par 
iedzīvotājiem, gan mežizstrādātājiem, bet, 
ja ir, kur apbraukt, neļausim smagajai teh-
nikai ārdīt ielu. Viņš aicināja iedzīvotājus 
ziņot, ja mežizstrādātāji pārkāpj ceļu izman-
tošanas noteikumus. - Ja būs problēmas, 
vajadzēs likt ierobežojumu zīmes arī cit-
viet, - noteica izpilddirektors. 
 Pārvaldes vadītājs ir pārliecināts - lai 
šeit paliktu cilvēki un attīstītos uzņēmēj-
darbība, jāattīsta un jāpilnveido infra-
struktūra. Pašvaldības ceļu fonda līdzekļi 
katru gadu samazinās. Treknajos gados 
ceļu uzturēšanai bija paredzēti 60 000 
latu, tagad fi nansējums ir samazinājies 
4 reizes. Puse no līdzekļiem aiziet ceļu attī-
rīšanai no sniega un planēšanai, visām va-
jadzībām naudas nepietiek. 
 Jautāja, vai kaut kas tiek darīts ar pašval-
dībai piederošo ēku Dārza ielā 3. Pārvaldes 
vadītājs skaidroja, ka situācija ir apzināta 
– ēka ir sliktā tehniskā stāvoklī, bet pastāv 
jautājums, vai pašvaldībai tā ir vajadzīga. 
Iespējams, pareizākais risinājums būtu to 
nodot atsavināšanai. I. Dzenis pastāstīja, ka 
noskaidrots centra grausta īpašnieks, viņš 
ēku sakārtot neuzņemas, tomēr pašvaldība 
centīsies šo lietu risināt. 
 Runāja arī par daudzdzīvokļu namu ap-
saimniekošanas jautājumiem. Iedzīvotāji 
interesējās, vai māju apsaimniekošanu va-
rētu veikt SIA Katrīna. Tās vadītājs Juris 
Dzenis informēja, ka pašlaik tiek apsvērta 
ideja dibināt atsevišķu uzņēmumu, kas va-
rētu šādu pakalpojumu piedāvāt.

 Limbažu iedzīvotājiem joprojām aktu-
āls atkritumu apsaimniekošanas jautājums. 
SIA ZAAO Klientu nodaļas vadītājs Mārtiņš 
Vīgants pastāstīja, ka pilsētā ierīkoti 7 pa-
zemes konteineru laukumi, nākamgad plā-
nots izveidot vēl 2 - daudzdzīvokļu mājām 
Jaunā ielā 19a, 21, 23 un Pasta ielā 12, kā 
arī Sporta ielā 8, 10, 12 un 14. Limbažnieki 
minēja, ka salīdzinājumā ar citām pilsētām 
par atkritumu apsaimniekošanu maksā ļoti 
dārgi. M. Vīgants norādīja, ka pieaugusi 
viena kubikmetra atkritumu cena - tas sais-
tīts ar paaugstināto atkritumu noglabāšanu 
maksu poligonā un dabas resursu nodokli. 
Taču viņš noraidīja pārmetumus par pārmē-
rīgi augsto maksu un skaidroja, ka lētāk ir 
vienīgi Pierīgā, jo tur ir ļoti liels iedzīvotāju 
skaits, pārējās vietās Latvijā tarifs ir dažāds 
un limbažnieki nebūt nemaksā augstāko 
cenu. Kaimiņos – Salacgrīvas un Alojas 
novadā – tarifs ir pat lielāks, savukārt Lim-
bažos tas ir līdzīgs kā Valmierā un Cēsīs. 
Atkārtoti izskanēja priekšlikums daudzdzī-
vokļu namiem piemērot vienotu maksu par 
atkritumu apsaimniekošanu. - Nav godīgi, 
ka mūsu konteineros savus atkritumus iz-
met privātmāju iedzīvotāji, bet maksājam 
mēs no daudzdzīvokļu mājām. ZAAO pār-
stāvis skaidroja, ka tas nebūs iespējams, jo 
Konkurences padome Dobelē piemērojusi 
sodu par šādu rīcību. - Visā Limbažu nova-
dā ir vienots tarifs par kubikmetru, maksa 
ir atkarīga no savāktā atkritumu daudzuma. 
Laukos jāmēro lieli attālumi, taču lauku 
ļaudīm nevar piemērot lielāku maksu tikai 
tāpēc, ka tur jābrauc tālāk. SIA Namsaim-
nieks valdes priekšsēdētājs Sandejs Pukšto 
atzina, ka iedzīvotāji taupa citā izpratnē, 
nekā to piedāvā atkritumu apsaimniekoša-
nas uzņēmums. - ZAAO mudina samazināt 
izdevumus šķirojot, bet iedzīvotāji taupa, 
iemetot atkritumus kaimiņu konteinerā. 
Savukārt par lielgabarīta atkritumiem tiek 
piemērota papildu maksa - tos sākotnēji sa-
vāc Namsaimnieka darbinieki un nogādā uz 
konteineru sava uzņēmuma laukumā. Kad 
konteiners piepildīts, pēc tā atbrauc ZAAO. 
Limbažu pilsētas pārvaldes vadītājs Māris 
Beļaunieks norādīja, ka problēmas sagādā 
arī pie konteineriem novietotie celtniecības 
atkritumi – vecie podi, vannas, logi. Cilvē-
ki atnes un noliek, bet maksājam mēs visi. 
Tāpat viņš uzsvēra, ka maksa tiek piemēro-
ta vienā adresē deklarēto iedzīvotāju skai-
tam, bet ne vienmēr tas sakrīt ar faktisko. 
Klātesošie rosināja pārbaudīt, vai individu-
ālās mājas noslēgušas līgumus ar ZAAO. 
Gan S. Pukšto, gan M. Beļaunieks atzina, 
ka līgumi ir formāli un situāciju nerisina. 
Līgums tiek noslēgts ar retām izvešanas 
reizēm, piemēram, reizi 2 mēnešos, taču 
patiesībā konteiners piepildīts jau nedēļas 
laikā un pārējie atkritumi tiek vesti citur un 
citi par tiem arī samaksā.
 Sanāksmes turpinājumā SIA Limbažu 
siltums ražošanas direktors Valters Mar-

doks informēja par pilsētas siltumsaim-
niecības sakārtošanas projektu, kurā tiek 
mainītas caurules 1,5 km garumā un vei-
doti jauni pieslēgumi 1,4 km garumā. Tā-
dējādi pilsētā rekonstruētas caurules 95% 
apjomā, savukārt atlikušajiem 5% mainīta 
izolācija. Uzņēmuma pārstāvis uzsvēra, ka 
siltumenerģijas tarifs palicis nemainīgs, un 
Limbaži šajā ziņā salīdzinājumā ar pārē-
jām Latvijas pašvaldībām atrodas pa vidu. 
Maksa par siltumu gan katrā mājā ir atšķi-
rīga, jo tas saistīts ar ēkas energoefektivi-
tāti. - Prieks, ka daudzdzīvokļu mājas tiek 
intensīvi siltinātas, iegūstot 30 - 50% eko-
nomiju. Siltināšana ir vienīgais risinājums, 
kā maksāt mazāk un dzīvot siltāk, - uzsvēra 
V. Mardoks.
 Par daudzdzīvokļu ēku apsaimniekoša-
nas jautājumiem pastāstīja Namsaimnieka 
vadītājs S. Pukšto. Viņš informēja, ka pilsē-
tā līdz gada beigām būs nosiltinātas 8 mā-
jas, 6 projekti apstiprināti un vēl 10 mājām 
šis process ir dokumentu izstrādes stadijā. 
Iedzīvotāji vēlējās noskaidrot, cik izmak-
sā mājas siltināšana un ko vēl renovācijas 
projektā var iekļaut. S. Pukšto skaidroja, ka 
katrai mājai projekts un izmaksas ir indivi-
duālas, bet kopumā šāds projekts izmaksā 
Ls 100 000 - 200 000. - Ko vēl bez silti-
nāšanas sakārtot un renovēt, izvēlas paši 
mājas iedzīvotāji, - kādai mainām apkures 
sistēmas, citai – remontējam kāpņu telpas.
 SIA Limbažu komunālserviss pārstāvis 
Raimonds Brikmanis pastāstīja par ūdens-
saimniecības 3. kārtas projektu, kura laikā 
pilsētā rekonstruē ūdens un kanalizācijas 
tīklus, lai iedzīvotājiem būtu iespēja pie-
slēgties pie centrālizētās sistēmas. Līdz šim 
tas noticis diezgan gausi, jo pieslēguma iz-
būve prasa samērā lielus līdzekļus. Tāpēc 
dome pieņēmusi konceptuālu lēmumu, ka 
20% no izmaksām fi nansēs pašvaldība, tik-
pat arī Limbažu komunālserviss, savukārt 
60% jāsedz pašam iedzīvotājam. - Tas ir 
solis pretī cilvēkiem, lai viņiem būtu iespēja 
novadīt ūdeņus tam paredzētā vietā. Diem-
žēl daudzi to dara negodprātīgi, - norādīja 
M. Beļaunieks. Arī pašvaldības izpilddirek-
tors A. Blumers uzsvēra, ka aiz t.s. sarka-
najām līnijām privātā īpašumā projekta un 
pašvaldības līdzekļus ieguldīt it kā nevar, 
bet, lai sistēma strādātu, lai tā būtu lietderī-
ga un nāktu iedzīvotājiem pretī, tas ir jāda-
ra.
 Pārsliežu iedzīvotāji pārmeta, ka ziemas 
sezonā tīra galvenās asfaltētās ielas, bet ma-
zās ar grants segumu ne. - Kā lai tiek savā 
mājā un iziet no tās? – viņi taujāja. Pilsētas 
pārvaldnieks atzina, ka tā ir problēma, taču, 
kad zeme vēl nav sasalusi, tīrīšanas tehnika 
ceļu sabojā. Iedzīvotāji pastāvēja uz to, ka 
risinājums jāmeklē, tā turpināt nevar.
 Limbažu mākslas skolas direktore San-
dra Lagzdiņa pauda viedokli, ka pilsētā 
vajadzīga koncepcija, kas noteiktu, kādām 
jāizskatās renovētajām mājām. S. Pukšto 
apstiprināja, ka šāda koncepcija, iespējams, 
būtu lietderīga, taču šobrīd to, kā māja izska-
tīsies, nosaka paši mājas iedzīvotāji, tas ir 
gaumes jautājums. Kad izvēle izdarīta, no-
tiek saskaņošana būvvaldē ar arhitektu. Arī 
A. Blumers norādīja, ka nepieciešama vi-
zuālā koncepcija, lai Limbaži neizskatītos 
kā raiba poļu pilsēta.
 Kāds limbažnieks satraucās par ielu ap-
malēm, kas ziemas sezonā ar smago tīrīša-
nas tehniku tiekot sabojātas. Viņš izteica 
cerību, ka nupat rekonstruēto ielu apmalēm 
nekāda skāde nebūs nodarīta. Kāds vēlējās 
uzzināt par pašvaldības nekustamo īpašu-
mu – zemēm, ēkām, telpām –, ko intere-
senti varētu nomāt. Pašvaldības nekustamo 
īpašumu apsaimniekošanas nodaļas vadī-
tājs Didzis Zemmers skaidroja, ka pašval-
dība apkopo informāciju, lai tā būtu pieeja-
ma iedzīvotājiem.
 Klātesošie interesējās par uzņēmēju 
padomes un iedzīvotāju padomes darbu. 
A. Blumers paskaidroja, ka uzņēmēju pa-
domes darbībā iestājusies pauze, savukārt 
par Limbažu iedzīvotāju padomi pastāstīja 
tās priekšsēdētājs Māris Rozītis. Padomes 
locekle Līga Amoliņa pauda viedokli, ka 
pilsētā šāda padome nav vajadzīga, jo tās 
priekšlikumi netiek ņemti vērā. A. Blumers 
norādīja, ka vairākos pagastos padomes 
strādā ļoti aktīvi un konstruktīvi, bet pilsētā 
ne.

 Skultes pagastā  iedzīvotāji sprieda, ka 
jāsakārto ielu un māju norādes, lai dienesti 
varētu nokļūt nepieciešamajā adresē. Paš-
valdības izpilddirektors Agris Blumers no-

rādīja, ka pašvaldības uzdevums ir uzstādīt 
ielu norādes, bet māju numuri ir pašu iedzī-
votāju ziņā, vien jāievēro krāsa un izmērs, 
lai visā pagastā tās būtu vienādas. 
 Izskanēja jautājums, kāpēc nupat īste-
notajā projektā Ambulances ielā ielu ap-
gaismojums nav uzstādīts garākā posmā. 
Pagasta pārvaldes vadītājs Andris Kļava 
paskaidroja, ka sākotnēji tiešām bijusi vēl-
me projektā iekļaut apgaismojumu garākā 
posmā gan Ambulances ielā, gan Mande-
gās, taču abās vietās tālāk sākas valsts ceļš, 
un projekta nosacījumi to nepieļauj. Tāpēc 
ieceri nācies no projekta izņemt. 
 Kāds vietējais vērsa uzmanību, ka aiz-
aug meliorācijas sistēmas un grāvji, tas sa-
vukārt sagādā problēmas, jo applūst māju 
pagrabi. Cits papildināja, ka meliorācijas 
sistēmas nevajadzētu atstāt tikai zemju 
īpašnieku rokās, jo to izveidē lielus līdzek-
ļus ieguldījusi valsts, un viens pats zem-
nieks ar lāpstu nav darītājs. Tam piekrita 
arī domes priekšsēdētājs Aigars Legzdiņš. 
Viņš pastāstīja, ka lauksaimniekiem šajā 
jautājumā pieejams valsts atbalsts. - Taču 
kopējā sistēma nestrādā, ja dara tikai viens 
īpašnieks, bet citi ne. Bez kopējas valsts 
programmas tas nedarbojas. 
 Uzņēmējs interesējās, vai novada attīs-
tības stratēģijā tiks paredzēts atbalsts uzņē-
mējiem. A. Blumers uzsvēra, ka vienīgais 
instruments ir nekustamā īpašuma nodok-
lis. Attīstības nodaļas vadītājs Ģirts Ieleja 
papildināja, ka pašvaldība savu ieguldījumu 
var sniegt, sakārtojot infrastruktūru, piemē-
ram, ceļus. - Izstrādājot attīstības stratēģi-
ju, pašvaldībai jānoskaidro, ko uzņēmēji 
vēlas, un jādomā, kā palīdzēt to izdarīt. 
Skultieši norādīja, ka tikai uzņēmējdarbība 
un ražošana var nodrošināt attīstību, darba-
vietas un atgriezt aizbraukušos. - Cilvēkiem 
nav naudas. Stāstījāt par daudzdzīvokļu 
māju siltināšanu, bet nav jau līdzekļu, par 
ko to izdarīt, - atzina vietējie. Tāpat izska-
nēja, ka siltināšanai neesot jēgas un pēc 
tam dārgi jāmaksā. A. Blumers izskanēju-
šos apgalvojumus noraidīja: - Ar šādu at-
tieksmi pie jums tiešām nekas arī nenotiks. 
Citviet novadā iedzīvotāji ir apzinājušies 
siltināšanas nepieciešamību un aktīvi to 
dara. Piemēram, Ozolainē katrs pats ap-
silda savu dzīvokli, viņiem pēc siltināšanas 
krietni samazinājies sezonā nepieciešamais 
kurināmā patēriņš. Jaunizveidotās Skul-
tes pirmsskolas izglītības iestādes vadītāja 
Irēna Dušenkova taujāja, kad varētu notikt 
bērnudārza siltināšana. Ģ. Ieleja informē-
ja, ka iepriekš, startējot projektu konkursā, 
šī iecere nav atbalstīta, iespējams, to va-
rēs darīt nākamajā plānošanas periodā no 
2014. gada. 
 Vietējie norādīja uz sabiedriskā transpor-
ta problēmām, proti, nav saskaņoti vilcienu 
un autobusu kursēšanas laiki. A. Kļava pa-
stāstīja, ka atbildīgās institūcijas sniegušas 
atbildi – tas neesot iespējams, jo vilcienu 
laikus mainot ik pēc mēneša, bet autobu-
siem tas esot garš process. Kāds pensionārs 
izteica pārmetumu, ka apaļā jubilejā paš-
valdības pārstāvji atbraukuši un sveikuši 
ar Ls 10, - tas esot apvainojums cilvēkam. 
A. Blumers paskaidroja, ka pašvaldība apa-
ļās jubilejās sveic visus novada pensionārus 
un šī summa ir simboliska. Paši vecie ļau-
dis visvairāk priecājas, ka viņus atceras un 
apciemo.

  Umurgā iedzīvotāju padomes pārstāv-
ji taujāja par brīvpusdienām skolā, jo ne 
visiem ir iespēja samaksāt. Izpilddirektors 

A. Blumers norādīja, ka nākamā gada bu-
džetā iecerēts paredzēt līdzekļus brīvpus-
dienām visiem 1. – 4. klašu skolēniem. 
Pirmsskolas izglītības iestādes Zīļuks va-
dītāja Gunta Elita Gīme rosināja padomāt 
par brīvpusdienām arī sešgadniekiem, kuri 
tiek sagatavoti skolai. Izpilddirektors solī-
ja parēķināt, vai tas būtu iespējams. 
 Iedzīvotāji un iestāžu vadītāji taujāja, 
kā plānotais siltumsaimniecības sakārto-
šanas projekts ietekmēs tarifu. SIA Limba-
žu siltums vadītājs Ainārs Grīviņš pastās-
tīja par plānotajiem darbiem un skaidroja, 
ka projekta sākuma stadijā grūti prognozēt 
tarifa apmēru, tomēr tuvākajā laikā iedzī-
votājiem un juridiskām personām nekas 
nemainīsies. 
 Vietējie uzsvēra pašvaldības policijas 
reidu nepieciešamību vakara stundās un 
brīvdienās. Pagasta pārvaldes vadītājs Pē-
teris Magone minēja, ka pašvaldības poli-
cijas pārstāvji uz pagastu brauc vairākkārt, 
taču novada teritorija ir liela, bet darbinie-
ku kapacitāte - ierobežota. 
 Pašvaldības iestāžu – bērnudārza, sko-
las, bibliotēkas, kultūras nama un pansi-
onāta – vadītāji sprieda par savas iestādes 
attīstību un norādīja uz telpām, kurās ne-
pieciešams veikt remontu. 
 Turpmākā saruna ievirzījās par saim-
nieciskiem jautājumiem. Pagastā vajadzī-
ga sabiedriskā pirts, par ko jau tiek runāts 
vairākus gadus. Pārvaldes vadītājs norādī-
ja, ka iecere iekļauta attīstības programmā, 
vien jāmeklē iespējas to īstenot. Klātesošie 
jautāja, vai darbojas pagasta attīrīšanas ie-
kārtas un vai Cēsu ielā 3 nav plānots reno-
vēt kanalizācijas sistēmu. Savulaik Latve-
nergo mainīja stabus un to sabojāja, tagad 
kanalizācija tek pagrabos. SIA Limbažu 
komunālserviss valdes loceklis Normunds 
Zaķis paskaidroja, ka iekārtas darbojas, 
bet par kanalizācijas sistēmas atjaunoša-
nu jālemj, izvērtējot konkrēto gadījumu. 
Izskanēja jautājums par ūdens un kanali-
zācijas tarifu - Rīgā iedzīvotāji maksājot 
stipri mazāk. N. Zaķis gan atgādināja, ka 
nevar salīdzināt Rīgā un Limbažos dzīvo-
jošo skaitu, tāpēc arī tarifs lielāks. Vietējie 
vēlējās noskaidrot, kas notiks ar dīķiem, 
kuros nolaists ūdens. Vieta ir skaista, būtu 
labi tagad uzbērt smiltis, lai bērnu vasa-
rā var peldēties. P. Magone skaidroja, ka 
ar nomnieku noslēgts līgums, kas paredz 
meniķa atjaunošanu. Ja tas netiks izdarīts, 
līgumu lauzīs. Arī krastu sakārtos. 
 Iedzīvotāji satraucās, ka kopš 1. sep-
tembra sabiedriskais autobuss, ar kuru 
skolēni no rītiem dodas uz skolu, vairs 
neiebrauc Umurgā, bet bērnus izlaiž lie-
lā ceļa malā. Līdz skolai viņiem jāmēro 
krietns gabals. P. Magone atzina, ka tā ir 
problēma, bet ar pārvadātāju par iebrauk-
šanu Umurgā rīta reisā nevar vienoties. 
 Turpinājumā pārvaldnieks uzsvēra, ka 
viena no pagasta prioritātēm ir ielu un 
ceļu sakārtošana. Umurgā jau pērn veik-
ta ielu asfaltēšana, turpmākie plāni ielikti 
attīstības programmā, un jāgaida, kad tiks 
izsludināts atbilstošs projektu konkurss. 
Tāpat jāsakārto pagasta īpašumā esošie 
dzīvokļi. Lielākajai daļai īrnieku kosmē-
tiskais remonts nav pa kabatai, vairākus 
desmitus gadu tajos nekas nav remontēts. 
Iedzīvotāji mudināja domāt par papildu 
atkritumu urnu, ceļa zīmju uzstādīša-
nu, kā arī sabiedriskās tualetes izbūvi. 
P. Magone gan atzina, ka šāda prakse ci-
tos pagastos nav, jo tas izmaksā pietieka-
mi dārgi.
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Lāčplēša dienā Viļķenē 
iededz simbolisku 

ugunskuru
 11. novembrī Viļķenes kultūras 
namā notika Lāčplēša dienai – 
Latvijas valsts armijas uzvarai pār 
Bermonta karaspēku - veltīts at-
ceres pasākums. To ievadīja Bau-
maņu Kārļa Viļķenes pamatskolas 
6. klases audzēkņa Nameja Jāņa 
Eglīša sagatavotā prezentācija par 
latviešu strēlnieku gaitām. Svēt-
ku uzrunu teica Viļķenes pagasta 
pārvaldes vadītājs Ilmārs Dzenis, 
bet dzejas un prozas rindas skan-
dēja jaunsargi Aleksis Freibergs 
un Ingus Kukuts, kā arī Jānis 
Zvirgzdiņš. Viņi iededza simbo-
lisko ugunskuru mūsu brīvības 

cīnītāju piemiņai, ko stiprināja 
Viļķenes jaunsargu godasardze. 
Folkloras kopa Airi skandēja tau-
tasdziesmas, atgādinot, ka tautas 
sacerētās un lolotās, no paaudzes 
paaudzē pārmantotās melodijas 
palīdzēja uzturēt možu garu un 
neļāva pagurt bezcerīgās situāci-
jās un lika būt stipriem. Pasākuma 
noslēgumā klātesošie varēja vērot 
N. J. Eglīša sagatavoto prezentā-
ciju par iepriekšējo gadu Lāčplēša 
dienas pasākumiem Viļķenes pa-
gastā un Latvijā.

Vineta Kalniņa

Limbažos godina
Latvijas brīvības cīnītājus

Lāčplēša dienas dalībnieki noliek svecītes pie Latvijas brīvības cīnītāju pieminekļa Limbažu evaņģēliski 
luteriskās baznīcas dārzā

 11. novembrī Limbažos no-
tika Lāčplēša dienai veltīts sa-
rīkojums. Krietns pulks lielu 
un mazu, tostarp Zemessardzes 
27. kājnieku bataljona 3. kājnie-
ku rota un tās komandieris Gints 
Ķepiņš, Limbažu 209. jaunsargu 
vienība, skolēni, ģimenes ar bēr-
niem un daudzi citi pieminēja 
Lāčplēša ordeņa kavalierus viņu 
atdusas vietās Jūras ielas kapos. 

Tālāk visi devās gājienā un pul-
cējās uz svētbrīdi pie Brīvības 
cīņās kritušo pieminekļa luterāņu 
baznīcas dārzā. Tur klātesošos 
svinīgi uzrunāja Limbažu kultū-
ras nama vadītāja Sandra Mie-
ze, Limbažu pilsētas pārvaldes 
vadītājs Māris Beļaunieks, Lim-
bažu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs A igars Legzdiņš, 
Jauniešu domes prezidents Rū-

dolfs Pelēkais un Limbažu lute-
rāņu draudzes mācītājs Romāns 
Kurpnieks. Patriotiskas dziesmas 
izpildīja vīru koris Ziedonis. Pēc 
tam klātesošie tika aicināti pie 
pieminekļa nolikt līdzpaņemtās 
svecītes. To radītajā gaismā ik-
viens sirdī pieminēja Latvijas 
brīvības cīnītājus par viņu drosmi 
un varonīgumu, apzinājās brīvas 
valsts nozīmi un savu vietu tajā.

Baumaņu Kārļa pamatskolas 
novadpētniecības muzejam

jauna seja

priekšmeti - darba rīki, ieroči un 
sadzīves lietas, arī Baumaņu Kār-
ļa dzimtās vietas un ģimenes fo-
togrāfi jas. Savukārt vecajā skolas 
ēkā 2 istabas atvēlētas mūsdienī-
gākām ekspozīcijām. Viena telpa 
vēsta par Viļķenes pagasta skolu 
vēsturi un glabā liecības par pi-
onieru pārgājieniem, novadpēt-
niecības pulciņa pētījumiem un 
skolēnu zinātniskajiem darbiem. 

Otra pildīta ar padomju laika at-
ribūtiem – karogiem, vimpeļiem, 
sienasavīzēm, plakātiem u.c. 
lietām, kas pēc daudzo gadu in-
tervāla ļauj uz tiem paraudzīties 
ar smaidu. Muzeja eksponāti no-
teikti paplašinās skolēnu zināša-
nas par vēsturi un priecēs ikvienu 
novadpētnieku un ekskursantu.

Mārīte Purmale

 16. novembrī, klātesot kriet-
nam pulkam viļķeniešu, svinīgi 
atklāja atjaunoto Baumaņu Kārļa 
pamatskolas novadpētniecības 
muzeju. Tas tapis, pateicoties 
skolas direktores Ilzes Ādamso-
nes iniciatīvai ar projekta Novad-
pētniecības muzejam jaunu seju 
(atbalstīts Limbažu novada paš-
valdības un Nīderlandes Karalis-
kā viršu fonda projektu konkursā 
Sabiedrība ar dvēseli, saņemot 
Ls 500 fi nansējumu) un ar dāsnu 
ziedotāju fi nansiālu atbalstu, kā 
arī skolēnu, pedagogu un saim-
niecisko darbinieku nesavtīgu 
darbu. Muzeju sākotnēji izvei-
doja ilggadējā vēstures skolotāja 
Austra Zalāne, un tas tika atklāts 
skolas simtgades svinībās 1972. 
gadā. Laika ritumā muzeja ēka – 
senais akmens namiņš - prasījās 
pēc remonta, bet eksponāti – pēc 
jauna papildinājuma un izkārto-
juma. Muzeja eksponātu kārtoša-
nā un reģistrēšanā vislielāko dar-
bu ieguldījusi skolas bibliotekāre 
Aija Ozoliņa. Viņai un daudziem 
citiem palīgiem un ziedotājiem 
tika adresētas skolas direktores 
pateicības. Ceļavārdus muzejam 
teica arī Limbažu novada paš-
valdības domes priekšsēdētājs 
Aigars Legzdiņš. 
 Pēc renovācijas vecajā nami-
ņā atrodami senlaiku lietišķie 

 Ar 2013. g adu ZAAO saviem klientiem – privātpersonām – piedāvā 
visu uzņēmuma informāciju aplūkot tikai elektroniski, vairs nesaņemot 
sūtījumus pa pastu, bet izmantojot klientu pašapkalpošanās sistēmu. 
Liela daļa ZAAO klientu šo sistēmu veiksmīgi lieto jau vairākus gadus, 
taču tagad uzņēmums aicina klientus pilnībā atteikties no papīra formā-
ta aprēķinu un konteineru izvešanas kalendāru saņemšanas. Tā ikviens 
varētu rūpēties par dabas resursu taupīšanu, ātrāk un ērtāk uzzināt iz-
maiņas savos norēķinos par pakalpojumiem vai konteinera tukšošanas 
grafi kā.
 Klientu pašapkalpošanās sistēma ir ZAAO mājaslapā https://klien-
tiem.zaao.lv/public/. Tajā 24 stundas diennaktī aplūkojams un izdru-
kājams konteineru izvešanas kalendārs, pieejama informācija par iz-
mantotajiem pakalpojumiem un norēķinu stāvokli. Iespējams arī veikt 
samaksu savā internetbankā.
 Atteikties no ZAAO papīra formāta sūtījumiem un pieteikt ap-
rēķinu un kalendāru saņemšanu tikai elektroniski var pa e-pastu 
zaao@zaao.lv. Vairāk informācijas pa tālruni 64281250.

ZAAO informē
Elektroniskie aprēķini privātpersonām

Pakalpojumus varēs apmaksāt
Maxima kasēs

 Lai padarītu ērtāku SIA ZAAO 
pakalpojumu apmaksu, ar 1. de-
cembri uzņēmums piedāvā sa-
viem klientiem norēķināties par 
sniegtajiem atkritumu apsaimnie-
košanas pakalpojumiem lielvei-
kalu tīkla Maxima veikalos visā 
Latvijā. Par ZAAO pakalpoju-
miem, līdzīgi kā par jau ierasta-
jiem pakalpojumu sniedzēju Lat-
venergo, Lattelecom, LMT, Tele2 
un citu uzņēmumu pakalpoju-
miem, pircējiem tagad būs iespē-
jams samaksāt veikalu kasēs. Tas 
ir vienkārši un ērti, jo aprēķinu 
var apmaksāt kasē kopā ar pirku-
miem un tas neprasa ilgu laiku. 
Uz maksājuma dokumentiem, ko 
ZAAO nosūtīs kopā ar 2013. gada 
kalendāru, izveidots svītrkods, ko 
pirms maksāšanas noskenē, tādēļ 
papildu laiks norēķiniem nav ne-
pieciešams. 
 - Mēs vēlamies klientiem at-

vieglot maksājumu veikšanu par 
ZAAO pakalpojumiem. Lai neva-
jadzētu izbrīvēt laiku un speciāli 
meklēt vietu tikai rēķinu apmaksai 
vai maksāt lielas komisijas mak-
sas, esam izvēlējušies sadarbību 
ar «Maxima» tīklu. Šāda pakalpo-
jumu nomaksa būs īpaši ērta tiem 
klientiem, kuri neizmanto inter-
netbankas, turklāt lielveikali strā-
dā pēc darba laika un arī brīvdie-
nās, - stāsta SIA ZAAO Finanšu 
daļas vadītāja Ieva Barutina.
 Komisijas maksa par šo pa-
kalpojumu tāpat kā par citiem 
veikalā pieejamajiem rēķinu ap-
maksas veidiem ir Ls 0,25. Par 
katru ZAAO aprēķina apmaksu 
pircēja Paldies kartē tiks ieskaitī-
ti Ls 0,05, lai tos varētu izmantot 
nākamo pirkumu veikšanai.

Laura Jegorova,
SIA «ZAAO» Attīstības daļas 

vadītājas vietniece

Skultē taps, iespējams, lielākais 
Adventes vainags Latvijā

 1. decembrī plkst. 10 pie Skul-
tes baznīcas sāks veidot Latvijā, 
iespējams, lielāko Adventes vai-
nagu. Tā pamats būs no koka, kas 
klāts ar egļu zariem. Vainagu de-
korēs un izgaismos ar dzīvo ugu-
ni - svecēm. Vainaga tapšanā ai-

cināti piedalīties visi interesenti, 
īpaši bērni, jaunieši un ģimenes. 
Ikviens, kurš pieteiksies, varēs 
piedalīties un saņemt apliecinā-
jumu, ka pielicis roku lielākā Ad-
ventes vainaga tapšanā. Sestdie-
nās pie baznīcas uzstāsies dažādi 

kolektīvi, 15. decembrī  plkst. 12 
koncertēs Skultes vokālais an-
samblis Adiaminde. Vainagu va-
rēs aplūkot līdz Zvaigznes dienai 
- 6. janvārim. 

Zinta Medne

Pašvaldības vadītājs Aigars Legzdiņš (no labās) kopā ar kādreizējiem 
Baumaņu Kārļa Viļķenes pamatskolas audzēkņiem Jāni Volkovu un Ainu 
Zvirgzdiņu

Umurgas pagastā sakārto  ceļu 
turpat 3 km garumā

Arī uzņēmējus aicina paust 
viedokli par novada attīstību

 Izstrādājot Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģiju un 
turpinot izzināt Limbažu novada iedzīvotāju viedokli, pašvaldība līdz 
14. decembrim aicina aizpildīt aptaujas anketu par novada attīstību. 
Savu viedokli aicināti paust arī novada uzņēmēji, kuriem izstrādāta 
atsevišķa anketa. Tā pieejama mājaslapā www.limbazi.lv. Anketu var 
aizpildīt elektroniski, savukārt tie, kuri to saņēmuši drukātā veidā, 
aicināti aizpildīto iesniegt pašvaldībā līdz minētajam datumam.

 Šī gada ilgais un slapjais ru-
dens nav žēlojis lauku ceļus. 
Šļakatas no daudzajām mazajām 
iedobītēm ceļā pamazām izveido 
lielas bedres. Tāpēc liels prieks 
par šoruden atjaunoto ceļa Vēži - 
Kaijas segumu Umurgas pagastā.
 Pēc iedzīvotāju iesnieguma es, 
pagasta pārvaldes vadītājs, kopā 
ar novada īpašumu apsaimnie-
košanas nodaļas vadītāju Didzi 
Zemmeru veicu ceļa apsekošanu. 

 Ceļa sakārtošanai izlietots 
Ls 10 000, kas ir pagasta pār-
valdes un novada pašvaldības 
autoceļu rezerves fonda līdzekļi. 
2,8 km posmā uzklāts grants mai-
sījums, uzlabojot pārvietošanos 
8 mājsaimniecībām un vairākiem 
mežu un zemju īpašniekiem.

Pēteris Magone,
Umurgas pagasta pārvaldes 

vadītājs
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Li m ba*u novade. sek,.opspriest
i I gts pejlg as attlstlbas
strate0iju

Pirmdien ar tik5anos
Vilkene LimbaZu novadd
aizsakta ilgtspej lgas attls-
tibas strategijas apsprie-
5ana. Novada paSvaldT-

ba apr;renrrLsies izstridat
dokumentu, len1ot vare
iedzlvotaju ieteiktimus.
Viedokli iespdjams iz-
teil:1, tiekoties ar paSval-
dftas pdrstivjiem klatie-
n0 vai aizpildot anketas
(gan dmkatas,. gan elek-
troniskas).

Vi!\ene, ki ierasts, tik-
Sanas ar novada vadrbu
bija labi apt.reklela. Ieva-
dd novacla domes priek5.
sEdet[js Aigars LegzdigS
rsi pastlstr.ja par paveikto
rur akfllalitatern novada.
Piedal-rj as an izpilddirek-
tors Agris Blumers, to-
mOr galvenie runata.ji 5o-
reiz bija novada domes Attrstibas nodalas
vadTtajs qirts Ieleja r-rn pagasta pdrvaldes
vadltdjs Ilrnars Dzenis.

Q. Ieleja atg-dinaja, kadi planoSanas
dokumenti jau gatavi - 20 1 0. gada novada
anrstibas progr:rm ma, rl il7i nes(n - ter;tu-
rijas pldnojums. Thgad dienaskarttba ilgt
speifgas airrsubas .traLigija. - Ta it vr:ijo.
- teica Q. Ieleja. Vi4i piebilda, ka ar vT-

zijam, protams, jabLrt uzmanTgien-1, tXs jd-
r"iztver reEt, kd jebkrLra plano5ana. TomEr
virll rosindja katru klatesoSo domat par to,
ka nu\adan) un pJsJcticrn scti pozicio-
r.r6t, ar ko sevl prezentel, kd piesaisttt gan
vretejos, gan thrishrs, kadas bus attTstlbas
prioritates. Q. Ieleja aicindja par nakotni
domjt. re\irrotie: ar pieqlamrjiem resLtt-

siem. K[ b,ltiskakos no tiem vtqS nosau-
ca lauksaimniecibas zemi rtn mehts. Par
svarigu nozari Attistlbas nodalas vadithjs
uzsltata ilrismu. Vi45 uzsvEra - padvaldT-
bai svarTgi, lai anketas aizpildrtu iesp€jami
ruirak norrda icdztrorrjLi. lJpic tar ia-
res alrast gan Limbaht novada mljaslapa
(.saclala Aptauja,s), gan pagastu pan'ald-s
un bibfiotEkds. Pagastos anketu lzptati-
Sanli planots iesaistrt skolentLs, lhdzot vi-
+iern txs nogadSt r"ecakiem- Infonnaciju
apkopos nEkama gada sakLima. JEpiebilst
- arketas varEs aizpildrt anonrmi, lai cii-
veki nebrtos izteikt sar.rr viedokli, no katra
clatora anlietu vares aizpildTt tikai 1 reizt.
AttTstrbas nodalas VarlTt[js rosinaja pieda-
lTties afl cita aplarUa novada majaslapas
sada\a ledzlvotctju idejtts. To var dartt, iz-
mantojot riku, kas lauj in'eleties atbalsltt
oita ideju vai ierakstit saur priekSlikrmu.
Sobrid aktudlais jautljums ka labiekar-
tot zalo zonu topo5a Juras un Ozolaines
ielu knrstojuma apla vidu. ideju vdk5ana
varetu notikt arT par pagastll parvaldes ak-
luaiiem jautdjumiem.

P€cak sanaku5ie pievErsds praktisklkrr
un ikdieniSk[ku jautEjumr"r apsprieSanai,
kas vietEjiem, 5\1et, ntpCja vairdk par
strategiju. I. Dzenis nosauca butiskakos
jauthjunus, kas pagast- jirisina. Jddoma
par Vil\enes stadionl nodedzindto tribl4u

- , (i

Sapulca VilBene visasakas diskusijas radas par Valda Janitdna saclto

atjaunoSanu vai altematrvlnr, piemeram,
so1i4u uzstadiSamr. Vitmpes ciemata ne-
piecieSama atdzelZoSanas iekarta. Kirbi-
Zos aktuala Vides izghtlbas centra apkures
problEina. I. Dzenis pastdstTia, ka tinanse-
jumu meginats iegut vairakos projektos,
JicnrTil lTdz iim ncsekrnisi. lr rizija par
visa novada Vides izgllttas centm, tet
telpas nav aphuintu'nas.

Visvairdk sakdma un jautdjama villse-
nieSiem bija par BrieZu gatves rekonstruk-
ciju, kas dnTunrd bls pabeigta. Pagasta
parv-aldnieks izmantoja iespeju publiski
past[sut, kddi tie5i darbi veikti un klpec.
Atbilde blja vienkdria - to, cik aslalta uz-
liets, noteica finans€jruns, to, kur notiek
darbi, - projekta noteik:umi. - Projekts pa-
redz atbaLstu ciemu labiekartoianai, ktts

ctrotlasnevctirakka l5 kmno juras. Vill5e-

ne, velkot taisnu ltniju, ir 11,5, tup1c stuA-
tlajtmt cetirci, - vi95 skaidroja. Kads kungs
rosinija, ka iepretirn Katruras kapiem jaiz-
veido paklpiens, lai vecdki cilr'eki vieglak
pan'araLu pacelumti, kas izr,,eidojies, bLt-

vEjot ieLu, rLn tiktu otrA pLlse pie ltdeus suk-
rla. PaSr.aldrbas parstdrli sol-rja lremt vera
5o un cilus ieteikrLr.uus. At5(irTgu viedokli
pauda nteiinieks Valdis Janitens. \'i4i ie-
bilda, ka uzlikta ierobeZojunra zlrue - pa
atjaunoto ielu vares braukt tikai transports,
kura svars neparsniedz 2,5 t. Vi45 pamreta

- parak maz tiek domats par tiern celiern,
kas nepiecieSarni, lai altTsutos meZsaim-
niecrba - noz:Lre, kura stnrdajo5ie ir vieni
no lielakajiem vietejrem nodoklu naks6-
tljiem. - Skolu siltinat - kclda 1:erspekt:a
skolai? Dcn'baviefiL nttv! - teica V. Jani-
tens. Vir,ra vardi nedandz saShpoja diezgan
rezen,6tos sapulces dalTbniekus, kr.rriem
acrmredzami S(ita, ka run[tajs uz4emejrt
intereses pretnostata pensionxru un pas-
valdrbas iestldEs str6ddjoSo vajadzlbam.
V Jaritens norad-rja - ce|S, pa kuru sma-
gais transports var apbraukt Vilkeni, ne-
SkErsojot BrieZu garvi, ir privats, un pauda
neapmierinattbu ar tI stavokli. A. Blumers
teica - j6doma gar par meZizstrEdatajiem,
gan parejo iedznotdju labsajlLtu. - Ja 14

ktrr apbratrlrt, neArdtsim ieltt ar stnago
tehniht. Ja tur v(iag bedres salabot, to
vorom iztlortt. Vi45 izmantoja iespeju ai-
cinat iedzTvotajus ziqot, ja meZizstrad.lti-
ji parkapj noteiiormus, kas tiem jaiev8ro,
izr.r.rantojot celus. Par celiem runXja ar1
parvaldes vadrtajs. ViqS celu sakalto5arrrL
nosauca ka svangdko uzrlen-iEjdarbrbas
veicind5anai, bet pavEst-r1a, ka cefu uztu-
re5anai atlikuii Ls 2392, bet ve1 jaienko
2 carrtekas, unjdcer, ka decembn nesnigs.

Vel tika apspriesti ar nekustamo rpaiu-
mrL srisLlri jaLrtrjLrrrri. [. Dzenis pr<t:t<t-tja.
ka noskaidrota centra graustll Tpa5niece.
Vina biju'i loti izrairigr.jo pati )r\u Tpa-

Sumu nav gatava apsaimnieliot, bet labprat
uztices mpes par to vai pat r.rojauk5anu
pasvaldibai. Zobarste hta Linde jauteja
par dkt Ddrza iela 3, kas ir tehriski slikta
stdvoklT. L Dzenis pastast-rja, ka 5is pa5val-
dibas iprSrurs novEnCt). ViqS iarLb5s. ka
paSvaldrbai 5T eka vispar ir va1adzTga. To
varctli nodot privaiizacijai, bet gimenes
2l\ll pr'tli\ci. rpliekai rrn citietn ttznitntt-
rniem, kas atrodas eka, ieradlt telpas citlr.

Tnpat panunaja neatrisinato vairahr
Vi lkenes dlutlzdz r r ok I tr lra r'nl l .rp\r i rn n i e-

koSanas jautajrLinn. Paivaldrbas parstar,-
ji rosirreja rilIenieirrs rlernt picnrEru no
Ozolaines iedzlvotajiem, kuri namus pat
renovE. [. f)zenis netic, kajautajurnu atri-
sinis iedzrvotaji pa5i, varbt=rt vajadzes pa-
irdzet vi4rLs sasaukt kopE. Cilr,€ki rLrpretr
interesOjas, vai apsair.uniekoSanas pakal-
pojrrmu varetu piedavat SIA Katrtna, kas
atbild par ndenssaimniecTblr pagasta. Tes
vadTtajs Juris Dzenis pastast-rja, ka apsver
iespdjr,r Sim merl,tim dibinat atsevi5l,tu uz-
r16lnurru. Savukart A. Blumels ieminEjas
par but A,1na naudtt tiem. kLrri sanemsie:
salu daudzdz-1,'oklu namu apsaimniekoSa-
nas jautajumu atrisinat.

TreSdien lidz-Jga tikianns ar iedzivoti-
jienr bija Pal6, nEkarneja nedelS - Limba-
Zos un VidriZos.

Lindas TAURII!AS
teksts unfoto
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par atkritumu apsaimniekolanas maksdm,
sffistot, ka ZAAO nebut nav lielaka cena
LatviiA. Bez tarn ja{rem vEra, ka nevar sa-
lidzin6t cenu Pienga un lauku novada. Ie-
dzivotaji atkdrtoti aicindja noteikt vienotu
maksu pilseta, jo cilv€ki met atkritumus
ne tikai virliem parcdzdtaja konteinerS.
- ArI es esmu par vienatu rnaksu, jo esam
padomju laika produltts - tauptt makan,
vienriemetot satas ath"itutnus katuirla
konteinera, nevis i,irojot, - secitaja Natn-
saimnieka valdes priek5s6dEtSjs Saadejs
Pukito. Pilsetas parvaldnieks Mdris Be,
launieks aicindja iedzrvotajus informEt par
tadiem gadljumiem un atkl6ja, ka problE-
mas sagSda arltas, ka deklareto skaits ne-
atbilst re5lajam. M. Vrgants skaidroi4 ka
ir precedents par vienoto maksu, bet pret
to iebilst Konkurences padome * pat€re-
t5jam jtunaks5 konlreti par vi4am sniegto
pakalpojumu. Pa5valdibu rosin5ja organi-
zet jaunu iepirk-umu atkritumu apsaimnie-
kotaja izvelei. A. Legzdig5 pauda sar,u uz-
skafu - ZAAO ir ari novada uz4emums un
citi atkritumu apsaimniekot6ji nepiedivEs
tik pladu pakalpojumu klastu.

Neviens jautajums tetika uzdots Liw-
.baiu siltuma raZo5anas direktoram Val-
teram Mardokam, kurS informeja par
situdciju uzg€mtrma, loties to netrlka
Namsaimnicka vadrtajam. IpaSi no Grau-
di4u para" kiri dzrvo JaunB iela 3a. Vigi
atgadin6ja jau gadiem ilgas nesapra5anas
par vi4u mljas siltinS5anu un praslja, kad
beidzot 5o stndu pa5valdiba izSlirs, veicot -
auditu. A. Legzdig5 aicindja mdjas iedzr-
votajus v€rsties tiesa. S. PukSto tika taujats
par iespEju ieggt Eiropas finansejumu par
agrak veiktu siltina5anas projektu. Tas ne-
esot iespejams. Vel k6ds aar-adl1a, ko dod
mdju smuk5 fasade, ja koridoros briesmrgs
paskats. - 5o,4 no projekta izmaksdtn var
terdt arl iddiem darbiem, - toradija Nam-
saimnieka parstdvis. Izr6dds, viens siltin6-
Sanas projekts Limbaios notiek bez Eiro-
pas projekla, bet Sogad 8 istenoti ar to. V6l
6 jau apstiprindti, bet 10 namu dokutrenti
ir izstrades stadij6. - Limbaii namu siltina-
ianas joma ir 2. vietd aiz galvaspilsetas, -
atklaja A. Legzdi45. Limbaiu komunalser-
vlsa ptustdvji skaidroja, ka uzpemums un
paSvaldiba lldzfi nanses pieslegurnu izvei-
di ldens un kanalizacijas magistralajiem
vadiem. iedz-wotdju interese par to gan
esot neliela.

Ipa5a tEma bija ielu stavoklis. PdrslieZu
rajond dzlvojoias kundzes pastas|ja, ka
pEc pirm6 sniega tur atkldjuSies Sausmu

Llmbafn ieki prasa pa$valdThai
nisinet problEmfrs, nevis sappot

Pirmdienas vakara Limbahr novada
vadiba" turpinot pag6ju5onedE! s6ktls
tik5an6s ar iedzlvotdjiem, uz sarunu bija
aicinajusi limbaZniekus. Atn1ku5o bija sa,
lidzino5i daudz un, varEtu teikt, vi4i bija
kas\-rgi. Var jokot, ka 56du garastavokli
ietekmEjis pilnmeness, bet, visticamak,
iemesls bija problemas, ko, vi4upr5t, paS-
valdiba nerisina. \4spinns novada domes
priek5sEdEtajs Aigars Legzdigs pastas-
uja par aktualitdtEm. Pamatiemesls Srm
sarunam apdzrvotajas vietas ir novada
ilgtspejigas attrstTbas skat€gijas izstrade.
Attrstibas nodalas vadlt6js Qirts Ieleja
stdstTja, ka tai punlcts japieliek hdz naka-
ma gada nogalei. Sobnd tiek uzklausrtas
iedzivot6ju idejas, kd labak dztvot novada.
To var izdarlt, aizpildot anketas, kas ir gan
pagastu parvaldes un bibliot6kas, gan paS-
valdibas mdj aslapd sadall, Ap t auj as. Tapat
iedzlvotajus rosinaja izmantot nku mdjas-
lap], kw apsprieZ aktu6las idejas.

Sie aicinajumi, stastot, cik |oti nepie-
ciesama iedzrvotaju lidzdaliba labakas
koprgas nakotnes veidoSana, gan disoneja
ar Iedzrvotaju padomes pdrstEvju viedokli,
ka palvaldiba ne?em vera cilveku priek5-
likumus. KlStesoiie sarunas par nakotnes
r.lzij6m arl lpa5i neielaidls. Vienlgi Pauls
Lielmanis, kur5 izteica vElmi piedal-rties
arr- vizijas izstrddes grup6, uzsvEra, ka j5-
doma par raZo5anas s{Eras attistrbu. Tikai
ta varEtu dot pamatu pa5valdibas attr-rstibai.
- Javeido mazi, vid1ji uzqAmumi ar videi
draudztgdm tehnolofijam, - virl5 teica.
V€l khds no klStesoiajiem jaut6ja, k6lab
nav izpildits iepriek5 kAdA vrz4A solitais
lldz perrrgadam sagatavot plaSai publikai
pieejamu inform6ciju par bnvajiem ne-
kustamajiem rpaSumiem. Pa5valdibas Tpa-
Suma apsaimniekoSanas nodaJas vad-rtEjs
Didzis Zemmers paskaidroja, ka Sobrld
notiek rpaiumu apzina5ana un izv6rtESana,
vai tie nepiecie5arni paivaldibas funkciju
veik3anai.

TAlaka sarunas gaita bija piezeme-
ta. Kd arvien, aktudla izrddTjEs tema par
ZAAO darbu. Atkritumu apsaimnieko-
Sanas organizacijas p[rst6vis MArligS Vf-
gants atklSja, ka Sogad v€l izbtvEs vienu
pazemes tvertgu laukumu (Jaunds ielas 3a
un 7a teritorijd), vEl plris pllnotds daZddu
iemeslu d€! neuz-buvEs. MgS gan uzsvOra,
ka neviena citd pilsEtd 5o laukumu nav tik
daudz - LirnbaZos ir 6. Klateso5ie inte-
resEjas, k6pEc ZAAO pakalpojums ir tik
dargs, dzirdets, ka citviet maksa ir maza-
ka. M. Vlgants so1-rja sagdddt informaciju

skati. Mairnas iebrauca dzilas rises, tas
sasala un svetdien no Kaupigciema gm-
ti izkfnt bijis gan kajam, gan braukius.
M. BeJaunieks skaidroj4 ka lldz gada bei-
gdm ielu trriSanai atlik-uii vien 5000 latu.
Nedelas nogale trrtas vien asfaltEtes ie-
las, be1 uz grants seguma, kad nav sasalis,
sraago tehniku virsu laist nevar. - Ta ir jusu
problema. Mes gribant zinat, kad saLlem-
sim io pakalpojumu, , skanEja preU. VEI
tika jautdts: - Kapec Limba:os buve tikai
ielas? Kap€c neceljaunu biblioteku? Ka-
p€c nav pienactgu telpu makslas skolai?
M5kslas skolas direktore Sandra Lagzdi-
qa atkldja, ka uz skolas telpdm gaida jau
17 gadu. Novada paivaldfuas izpiiddirek-
tors Agris Blumers a1zinas, ka patlabaa
oeredz risina.jumu tam, lo:r izvietot skolu.
Ciiv€kiem tika skaidrots, ka tiek rstenoti
projekti, kam pieejams finansejums. , Pa-
centieties dabut finansEjumu art citam
lielam, - ieteica iedzlvotSji. Imants Gut-
manis jau kuro reizi ieteica pa5valdrbas
vadlbai pasl.z;igdt pa pilseru kdjam, jo tad
viqi ieraudzr5ot, ka ffikstoiiem latu izsEti
v€jd - ziema trrot ietves ar smagu telili-
kr:, sabojitas apmales. - Vai pec gada ta-
das izskatTsies arl iobrld rekonstruejomas
RTgas ielas ietuju apntales? - vig5 jautaja.
- Mon ir kauns par to. Te vajadzEtu gal- ,

vam ,,ripot", bel nevienam par to fiav ne-
kada dala.

Vel tika runats par iekSpagalmu apgais-
mojumr:, siltin6to Eku krdsojuma izt€li,
par UzgEmEju padomes darbrbu. - Kopi
Itdziinejais tAs vadttojs atteicas no pie-
nakumu pildiianas, ta vairs nedarbo-
jas. Esam afv1rti sadarbfiai, - skaidroia
A. Biumers. Klatesoiie interesejas par
Iedzivotdju padomes darbu - kdp6c tida
visplr izveidota, ja neko nedara. Idejis-
kais padomju veidoSanas levs D. Zemmers
skaidroja, ka padomes aclmredzot vairak
nepiecie5amas pagastos. Padomes par- ,

stave Liga AmoliBa gan uzskata, ka iSda
organizacija valadzTga ari pilseta, bet tE ir ,

nevElama novada domei, jo trauce stradat, ,

tds priek5likumus pa3valdiba negem vera.'
- PilsEta tas ir mdksltgs veidojums, - tomer
secinaja A. Blurners, aicinot padomi ie-
sniegl priek5likumus veicamiem darbiem
jau pirms nakama gada budZeta apstipri-
na5alas. Sarunas pagdja aptuveni divar-.
pus stundu. Tad izpilddirektors, noteicis,,
ka vairak konstnrknu priek5likumu nav, I

pielika-tam purrktu.

Regtna ruMANE
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3.3. Paziņojumi un raksti par darba grupu sanāksmēm: 
  

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− laikrakstā „Auseklis” (08.02.2013.). 
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Notiks darba grupu sanāksmes saistībā ar Limbažu novada attīstības stratēģijas izstrādi

http://www.limbazi.lv/component/content/article/3-pavaldba/1779-notiks-darba-grupu-sanaksmes-saistiba-ar-limbazu-novada-ilgtspejigas-attistibas-strategijas-izstradi.html[2013.05.17. 9:51:33]
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Notiks darba grupu sanāksmes saistībā ar Limbažu
novada attīstības stratēģijas izstrādi

 | 

Limbažu novada pašvaldība uzsākusi ilgtspējīgas attīstības stratēģijas izstrādi.
Mērķis  ir  skaidrs  -  novada  attīstība,  tomēr  nepastāv  viena  recepte  tā
īstenošanai  dzīvē.  Lai  mūsu  novads  attīstītos  racionāli  un  koordinēti,
nepieciešama  attīstības  stratēģija  un  rīcības  plāns.  Lai  kopīgiem spēkiem
virzītos uz šo mērķi, pašvaldība  rīko darba grupu sanāksmes atbilstošo jomu
pārstāvjiem  un  nozaru  speciālistiem.  Sanāksmes  notiks otrdien, 29.janvārī,
Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā, Rīgas ielā 16. Plkst.10:00 -
veselības  un  sociālās  aprūpes  darba  grupas  sanāksme,  plkst.15:00  -
uzņēmējdarbības, infrastruktūras un tūrisma darba grupas sanāksme.
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Šodien notiks darba grupu sanāksmes saistībā ar Limbažu novada attīstības stratēģijas izstrādi
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Šodien notiks darba grupu sanāksmes saistībā ar Limbažu
novada attīstības stratēģijas izstrādi

 | 

Šodien, 29.janvārī, Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā, Rīgas ielā 16.
Plkst.10:00 pašvaldība  rīko veselības un sociālās aprūpes darba grupas sanāksmi,
bet plkst.15:00 - uzņēmējdarbības, infrastruktūras un tūrisma darba grupas sanāksmi
ilgtspējīgas  attīstības  stratēģijas  izstrādes  ietvaros.  Mērķis  ir  skaidrs  - novada
attīstība,  tomēr  nepastāv  viena  recepte  tā  īstenošanai  dzīvē.  Lai  mūsu novads
attīstītos  racionāli un koordinēti, nepieciešama attīstības stratēģija un rīcības plāns.
Lai  kopīgiem  spēkiem  virzītos  uz  šo  mērķi,  pašvaldība  uz  sarunu aicina kopā
atbilstošo jomu pārstāvjus un nozaru speciālistus.
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Notiks darba grupas sanāksme saistībā ar Limbažu
novada attīstības stratēģijas izstrādi

 | 

Piektdien, 8. februārī, plkst.10.00 Limbažu novada pašvaldības administratīvajā
ēkā saistībā ar Limbažu novada  ilgtermiņa attīstības stratēģijas  izstrādi notiks
izglītības,  kultūras  un  sporta  darba  grupas  sanāksme.  Sanāksmes laikā tiks
uzklausītas šo jomu pārstāvju viedokļi un priekšlikumi novada attīstībai.

Pagājušajā  nedēļā  attīstības  stratēģijas  izstrādes  ietvaros  kopā sanāca
veselības  un  sociālās  aprūpes,  kā  arī  uzņēmējdarbības,  infrastruktūras un
tūrisma nozares pārstāvji. Strādājot darba grupās, sanāksmes dalībnieki dalījās
ar idejām, kā arī noteica prioritātes, kas iekļaujamas stratēģijā.

Patīk
0

Send

Pašvaldību vēlēšanas 2013

Aptaujas rezultāti

Iedzīvotāju idejas

TV Limbaži

Limbažu Novada Ziņas

Limbažu novads radio

Foto galerija

Video galerija

Sludinājumi

Gadatirgi Limbažos

Apzaļumošanas projekti

Satiksme

Saites

Viegli lasīt

Publikācijas un statistika

Kalendārs 2013

Limbaži līksmo 790

Meklēšana

Informācija par uzņēmumu:

Limbažu novadā

Latvijas lielākais
laikrakstu arhīvs

Novads Limbažu pilsēta Pagasti Izglītība Kultūra Sports Tūrisms

Ies   

33

http://www.limbazi.lv/
http://www.limbazi.lv/zinas-par-pasvaldbu.html
http://www.limbazi.lv/sonedel-pasvaldiba.html
http://www.limbazi.lv/pasakumu-kalendars.html
http://www.limbazi.lv/kontakti.html
http://www.limbazi.lv/pakalpojumi.html
http://www.limbazi.lv/normativie-akti-un-planosanas-dokumenti.html
http://www.limbazi.lv/budets.html
http://www.limbazi.lv/projekti.html
http://www.limbazi.lv/publiskie-iepirkumi.html
http://www.limbazi.lv/sabiedribas-lidzdaliba.html
http://www.limbazi.lv/sociala-aizsardziba.html
http://www.limbazi.lv/veselibas-aprupe.html
http://www.limbazi.lv/bvniecba.html
http://www.limbazi.lv/uzmjdarbba.html
http://www.nva.gov.lv/limbazi/
http://www.limbazi.lv/lauku-attistiba.html
http://www.limbazi.lv/ezeru-apsaimniekosana.html
http://limbazujauniesi.wordpress.com/
http://www.limbazi.lv/vakances.html
http://www.limbazi.lv/atjaunojamie-energoresursi.html
http://www.limbazi.lv/lapas-karte.html
http://www.lattelecom.lv/
http://www.eiro.lv/

http://www.latvija.lv/
http://www.facebook.com/share.php?u=http://www.limbazi.lv/component/content/article/3-pavaldba/1810-notiks-darba-grupas-sanaksme-saistiba-ar-limbazu-novada-ilgtspejigas-attistibas-strategijas-izstradi.html
http://www.limbazi.lv/component/content/article/3-pavaldba/1810-notiks-darba-grupas-sanaksme-saistiba-ar-limbazu-novada-ilgtspejigas-attistibas-strategijas-izstradi.html?tmpl=component&print=1&page=
http://www.limbazi.lv/component/mailto/?tmpl=component&link=8d9e02a0e487bb6a4c4c27568f0058277be5bf47
http://www.limbazi.lv/pavaldbu-vlanas-2013.html
http://www.limbazi.lv/idejas.html
http://www.limbazi.lv/tv-limbazi.html
http://www.limbazi.lv/limbau-novada-zias.html
http://www.limbazi.lv/limbau-novads-radio.html
http://www.limbazi.lv/foto-galerija.html
http://www.limbazi.lv/video-galerija.html
http://www.limbazi.lv/sludinajumi.html
http://www.limbazi.lv/gadatirgi-limbaos-2011.html
http://www.limbazi.lv/limbau-apzaumoanas-projekti.html
http://www.1188.lv/satiksme/starppilsetu_autobusi/
http://www.limbazi.lv/saites.html
http://www.limbazi.lv/viegli-lasit.html
http://www.limbazi.lv/publikcijas-un-statistika.html
http://www.limbazi.lv/kalendrs-2013.html
http://www.limbazi.lv/limbai-lksmo-790.html

http://www.limbazi.lv/novads.html
http://www.limbazi.lv/limbazu-pilseta.html
http://www.limbazi.lv/izglitiba.html
http://www.limbazi.lv/kultra.html
http://www.limbazi.lv/sports.html
http://www.visitlimbazi.lv/


'!t=
,1 s i,3,H

r5ssE
*i F

.:
s ;^+

+
t € rrli i *2,+

,;:d- * i
S

>
r,;: 

';7E
ai4r26 

S
;

]*el€ #iiE
r;'E

b;, N
*

P
 

cd 4s 
\ 

:-j,Y
 

=
 

!-:l 
O

- 
.a a 

E
 

ra \

i5E
'gs ',iilqf:E

E
E

* ,i
::r;;E

 ;ii;#iE
;i;r g

2 
d.it 

+
 

l-'

S
H

,Y
,E

: ,8il':E
S

I,E
:Ji

* 
G

 
rcJ (\ 

^ 
"" 

g.a. 
'- 

C
 rS

1 ?)lE
 

-(,
q 

F
l 

- 
.J 

-J (,'
'- 

',r 
c 

, 
'>

 
o-- 

-o 
.:'- 

E
 

'6 
t'. =

! =
 s.2.-E

 ., E
.=

E
 p E

.8 ;E
 

E
! 

=
l 

>
 cj<

';l-O
:=

,o 
* 

i 
5_i 

^ 
I

i 
: 

,rL 
F

'--a 
* 

! 
tr =

 s 
*A

 
f=

(t 
t 

e 
\ 

=
 

J ()rrl 
L *a- 

-,or'O
 

o
:IIp;\-lgdH

.;,E
=

E
=

s taeF
E

*fi_: ?zX
:3i5

s 
>

'E
'i E

 ! i 6 : i F
 iE

:; ! : * 
1:

>
 

=
 od"'..-E

i:5 
I'5d'tr.^\q

I=
 iE

' 
E

 E
 : =

,8 +
: F

 E
 :*'i J s

F
..Z

 n 3,9 * =
 =

 i z F
 j 

{,, i- 
+

 *: t
,,iiE

 ig =
; Z

_:.=
,5';t E

 ',p i l
'i,: 

?- s ?" yrE
 3 :* ; =

'E
 E

F
E

 ;S
y :,E

E
=

 ; Z
C

'{.;: : 9E
 E

 s::! ;
zF

 =
 E

-? I'j'E
 s ? ilE

 Y
 i'3 4':E

 
--

'iU
 

E
 d . *.=

4 
X

 6'F
"T

nz=
rE

 \ 
.- t t

E
 E

 t E
E

E
*i it;;=

 [+
iS

i,*
i 

q za I ie 4,peia +
,i E

 S
 S

 * i'
=

 
(g c.: 

s.c 
;.:].; 

F
.-:! 

:i 
:rr 

!t 
C

,6 
F

 
- 

l- 
qlf 

Y
 

F
 

*<
 

J 
I

=
i7,*,7,t*E

 B
E

I;:s iN
 i; i

dE
^F

E
;I =

T
',iz -,,.. 

.r=
: - R

.
6 

cJ! 
r3 

E
 

=
1;, 

i-:,t 
3,6 

cd =
 

6 
{ 

_ 
=

,:
a.'E

 
E

'=
 =

.J,t 
O

 i 
"1, 3 -v =

 ;,* 
S

 S
'P

,A
 

C
L 

a 
C

 A
)a 

=
-'A

 .=
 t, 

aL'A
 a:l 

.<
.i 

t 
t

*€*=
;eai; iE

l,r,[i as'.ii a';:; i.E
lE

t I ! T
E

 :ru€ * E
 E

u u

E
E

i;,|,E
E

E
#*;E

i;! i;';i e;E
E

uiiiE
 *i1ifi E

E
ii

;i;lf If ;€E
E

3i;E
t.;r:r;€=

 E
;=

E
ii: ;tf ru fg,g.i;

ieE
E

 rE
 € +

:t ;ii* : isss i :e; le|z;: iE
6i{* g il i e r?,

g#;E
E

igfil
gI[E

 E
{ E

E
 iiE

E
i#ffF

E
E

iiE
i5E

iE
S

iiiE
iE

E
I 

E
E

iE
A

 =
*,,h0,

dH
',i-*j

a 
g:,X

;,;
N

 
.T

H
I.H

;
() 

flN
 8.N

 i
g) 

E
 [;t*

X
 

€ s €'E
'r

,(s ,fitr*T
t

- 
.d 

7)N
.H

 
t

.9 r<
 ilc,E

 F
;:

F
 r(tU

 .E
 b..u =

 6
l- 

l- 
trX

"*lO
'

{u $ S
s E

sf

;dE'oC
.

N(vt)J<.g'x6o(!G,o(Eo(!p,
,NC

'

o.EoJr(E(!o_

$ 
F

**,H
E

E
.E

.E
*S

{.8
f;^s ?$; s: ig E

,H
 ?E

.f
c 

d\ 
.:qE

'g E
'aii'G

q'-f'r

E
S

 
E

E
I;e*B

g'[g?5a
tt^ 

\!t 
aa *.- 

>
 :.=

d,.i'=
 

r: ,* 
E

tlr: 
;.uE

E
H

.drf 
-d5-rE

.C
I 6 

fiE
! r"iq'r'&

*'gtE
tsq 

tE
e#$8,3;3€e#E

.o $F
 

eE
iP

qp:{:,i:'dY
,n

E
gS

 E
ffrrgE

E
gE

gst

IJ:='C
lll

rO*Jrtr
L"lr,
aaG-olr{r,alr{r,

*,(U

)NoIIt-C
L

ao.(tr

U
'

O
U

o.IJL(r)
(g
-oIE6Er(s
T

)$oFh4J)N(U

-oEIIJ
I6,E

a.*
IH

 E
s 

S
E

E
 

S
*@

+
i

.S
.e 'H

 E
.9? !.d e q-
'Y

 
cd Ji 

F
'

E
 E

S
 

S
H

,p .+
ls tr ".i :l
,H

o 
F

€ 9# 
,

gE
E

,*
u il *-H
o.,.o i! -

*oro.rt'U
l

s h a'!rql=
A

:U
;:E

:50..'g 
I I

.=
''E

cS
(JL()

(,) d)f=
;1Jc 

g

tff lE
 fi a4:E

S
S

-:rE
I

O
lQ

rdrQ
ijE

rc "' i? .l 
'ti 

I;5

H
.$E

 E
,[H

iE
lirrdE

,- 
! 

tsr.; -! 
'v

!!w
! 

H
eiJ 

^

e 
S

 q, X
.q 

d)

E
 &

 sH
*,r

<
 S

 E
 e:3'E

r-- 
o 

rcd'a'd-
a 

'-'- 
-.-

,a
5rO
T

)tr
rr. 

0)

ssH
I(D

.C
 F

,

E
IE

E
T

E
E

tv, 
,t 

J
L- 

\Il 
-F

J

U
I

cFs.iio&{3

34



 
3.4. Paziņojums par aptaujas rezultātu apkopojumu:  
 

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 
(26.03.2013.). 
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Vakances

Zaļā enerģija

Lapas karte

 Lauku bibliotēku sadarbības

partneris un

atbalstītājs 2013.gadā

Sākums  Aptaujas rezultāti

Apkopoti Limbažu novada iedzīvotāju aptaujas rezultāti
 | 

2012.gada  decembra  beigās  noslēdzās  Limbažu  novada  pašvaldības  rīkotā  aptauja  par  iedzīvotāju
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Limbažu novada iedzīvotāji.

Lai iepazītos ar aptaujas rezultātiem un atvērtu grafiku, nospiediet uz attiecīgās saites:
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Novērtējiet pakalpojumu pieejamību un kvalitāti  Limbažu novadā:

Dzeramā ūdens kvalitāte respondenta mājvietā
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Centralizētas kanalizācijas pieejamība respondenta mājvietai
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Sabiedriskā transporta pakalpojumi
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Bibliotēku pieejamība
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Apkopoti Limbažu novada iedzīvotāju aptaujas rezultāti
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Novērtējiet līdzdalību novada rīkotajos pasākumos:

Pašvaldības rīkotos kultūras pasākumus

Izklaides pasākumus

Pasākumus brīvā dabā

Teritorijas sakopšanas un talkas

 

Novērtējiet infrastruktūras kvalitāti Limbažu novadā:

Gājējiem domātās infrastruktūras (ietves, celiņi, pārejas) kvalitāte

Transportam domātās infrastruktūras (ielas, ceļi, norādes) kvalitāte

Ielu apgaismojums

 

Novērtējiet vai izmantojat Bibliotēku pakalpojumus Limbažu novadā

 

Novērtējiet situāciju Limbažu novadā:

Dabas vides (zaļo zonu, parku, skvēru) daudzums un kvalitāte

Peldūdeņu pieejamība un kvalitāte

Teritorijas sakoptība

 

Novērtējiet, kas būtu jāuzlabo Limbažu novadā

Novērtējiet prioritārās jomas, kuras vajadzētu attīstīt Limbažu novadā

Novērtējiet prioritārās jomas, kuras vajadzētu attīstīt Uzņēmējdarbībā Limbažu novadā

Nosauciet  trīs  labas  lietas,  panākumus  vai  situācijas  uzlabošanos  Limbažu  novadā pēdējo gadu laikā
Limbažu novadā

Nosauciet aktuālākās lietas, kuras tuvāko trīs gadu laikā būtu jārisina Limbažu novadā

Nosauciet, kādas būtu attīstības iespējas sportošanai un aktīvai atpūtai Limbažu novadā
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Lieldienas ir skaisti tautas un ģimenes tradīciju svētki. Radiet 
pavasara noskaņu savās mājās un kopā ar tuviem cilvēkiem 
sagaidiet pavasara saulgriežus ar pozitīvu noskaņojumu un labām 
iecerēm. Lai  šie svētki jums un jūsu mīļajiem ir saulaini un gaiši!

Priecīgas Lieldienas!
Limbažu novada pašvaldības vārdā -

domes priekšsēdētājs Aigars Legzdiņš

Apkopoti 
aptaujas 
rezultāti 
saistībā 

ar novada 
attīstības 
stratēģiju

 Limbažu novada pašvaldība apko-
pojusi iedzīvotāju aptaujas rezultātus 
saistībā ar Limbažu novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģijas izstrādi. Aptaujā 
piedalījušies 313 novadnieki, atbildot 
uz jautājumiem par novada attīstības 
iespējām, problēmām un iespējama-
jiem risinājumiem, kā arī sniedzot savus 
priekšlikumus stratēģijas izstrādei. Ar 
Limbažu novadu kā vietu, kur dzīvot, 
strādāt un atpūsties, apmierināts 71% 
aptaujas dalībnieku. Detalizēti ar aptau-
jas rezultātiem var iepazīties interneta 
vietnē www.limbazi.lv sadaļā Iedzīvotā-
ju aptaujas rezultāti. Vairāk lasiet 6. lpp.

 Šis gads Limbažos paies svētku gai-
sotnē, jo augusta pirmajā nedēļā Limbažu 
pilsēta svinēs 790. jubileju ar moto Lim-
baži līksmo! Jau tagad notiek intensīva 
gatavošanās nozīmīgajam pasākumam. 
Dalību svētkos apstiprinājuši pašvaldī-
bas sadarbības partneri no Baltkrievijas, 
Vācijas, Norvēģijas un Lietuvas, kuri ar 
saviem priekšnesumiem kuplinās svētku 
programmu. Ik gadu ieguldījumu svētku 
rīkošanā sniedz arī uzņēmumi. Ievēroja-
mu ziedojumu – Ls 1500 – novada paš-
valdība saņēmusi no ilggadēja sadarbības 
partnera – AS SEB banka Limbažu fi liā-
les. Tās pārvaldnieks Ričards Gailums 
uzsver: - Mēs augstu vērtējam sadarbību 
ar novadu, iedzīvotājiem, uzņēmējiem, 
tāpēc esam priecīgi, ka varam dot savu  

artavu pilsētas 790 gadu jubilejas nori-
sē. Gandarījumu par nozīmīgo ziedojumu 
pauda pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Aigars Legzdiņš. 
 Pilsētas jubileju ieskandinās trīs lieli 
festivāli. No 21. līdz 23. martam jau no-
risinājās 12. Starptautiskais akordeonistu 
festivāls. 31. jūlijā svētku svinības sāk-
sies ar starptautisko amatierteātru fes-
tivālu Spēlesprieks un II Starptautisko 
koklei un tai līdzīgo instrumentu festivā-
lu. Svētkos atvērsim ziedu vārtus, brauk-
sim ar vikingu laivām, uzbursim viduslai-
ku gaisotni pilsdrupās, andelēsimies pil-
sētas vēsturiskajā centrā un priecāsimies 
kopā ar bērniem atrakciju parkā. Vakarā 
izgaismosim debesis un savas dvēseles, 
dziedot un līksmojot svētku lielkoncertā - 

Limbažu pilsētas 
790. jubilejai

SEB banka ziedo 
1500 latu

Uģa Prauliņa veidotajā muzikālajā uzve-
dumā. 
 Drīzumā aktuālā informācija par pil-

sētas svētkiem būs pieejama mājasla-
pas www.limbazi.lv sadaļā Limbaži līk -
smo 790. 

 Līdz ar saistošo noteikumu Limbažu no-
vada pašvaldības palīdzības energoefekti-
vitātes pasākumu veikšanai daudzdzīvokļu 
dzīvojamā mājā piešķiršanas kārtības no-
teikumi (skatīt 8. lpp.) publicēšanu sākta 
pieteikumu pieņemšana pašvaldības līdzfi -
nansējuma saņemšanai energoefektivitātes 
pasākumu īstenošanai daudzdzīvokļu mā-
jās.
 Pašvaldības atbalsts tiks piešķirts doku-
mentācijas sagatavošanai daudzdzīvokļu 
māju īpašnieku dalībai Eiropas Reģionālā 
attīstības fonda programmas Infrastruktūra 
un pakalpojumi aktivitātes Daudzdzīvokļu 

māju siltumnoturības uzlabošanas pasāku-
mi atklātajā konkursā. Šim mērķim atvēlēti 
Ls 10 000, kas būtu pietiekami apmēram 14 
mājām. Pieteikties pašvaldības līdzfi nansē-
juma saņemšanai var dzīvokļu īpašnieku 
izveidota sabiedrība vai cita fi ziska vai 
juridiska persona, kuru dzīvokļu īpašnieki 
pilnvarojuši apsaimniekot un pārvaldīt dzī-
vojamās mājas kopīpašumā esošās daļas, 
apsaimniekotājs vai pretendenta pilnvarotā 
persona.
 Līdzfi nansējumu piešķirs tādiem do-
kumentācijas veidiem kā sertifi cēta ener-
goauditora izstrādātam ēkas energoaudita 

pārskatam (ieskaitot termogrāfi sko analīzi), 
tehniskās apsekošanas veikšanai un doku-
mentācijas sagatavošanai, būvvaldē saska-
ņota būvprojekta tehniskā projekta stadijā 
par visiem projektā plānotajiem būvdar-
biem vai, ja paredzēta vienkāršota reno-
vācija, būvvaldē saskaņotas apliecinājuma 
kartes par projektā veicamajiem darbiem 
sagatavošanai un būvniecības izmaksu tā-
mes sagatavošanai. Līdzekļus vienai mājai, 
kuras adrese ir Limbažu novada adminis-
tratīvajā teritorijā, būs iespēja saņemt vie-
nu reizi un to apmērs būs 70% no kopējām 
dokumentācijas sagatavošanas izmaksām, 

bet ne vairāk kā Ls 700. Finansējumu varēs 
saņemt pēc dokumentācijas (energoaudita 
pārskata, termogrāfi skās analīzes, būvpro-
jektu tehniskā projekta stadijā vai vien-
kāršotās renovācijas apliecinājuma kartes, 
tehniskās apsekošanas dokumentācijas un 
būvniecības izmaksu tāmes) izstrādes un 
pieteikuma iesniegšanas pašvaldībā.
 Pretendentu atbilstību pieteikumu reģis-
trācijas secībā izvērtēs iepirkumu komisija 
un 10 darbdienu laikā pieņems lēmumu 
pieteikumu atbalstīt, atteikt vai atstāt bez 
virzības, nosakot termiņu trūkumu novēr-
šanai. 

 Sāk pieņemt pieteikumus pašvaldības 
atbalstam daudzdzīvokļu māju siltināšanai

Novada iedzīvotāji! 
Lai saulainās krāsās
Labās domas dvēselē zied!

AS SEB banka Limbažu fi liāles pārvaldnieks Ričards Gailums (no kreisās) pasniedz novada 
pašvaldības vadītājam Aigaram Legzdiņam apliecinājumu par ziedojumu
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2013. gada 26. marts  z  6

(Sākums 1. lpp.) 

Aptaujas
dalībnieki

 Iedzīvotāju aptaujā piedalījās 313 Limbažu 
novada iedzīvotāju, no tiem 73% sieviešu, 27% – 
vīriešu. Anketu aizpildīja 12 - 76 gadus veci ie-
dzīvotāji (vidējais vecums – 41 gads). Lielai daļai 
aptaujas dalībnieku (46%) ir augstākā un vidējā 
(39%) izglītība. Aktīvākie iedzīvotāji, kuri piedalī-
jās aptaujā, ir no Limbažu pilsētas – 33%, Limbažu 
pagasta – 12% un Viļķenes pagasta – 11%, bet ne 
tik aktīvi no Katvaru – 8% – un Pāles pagasta – 
7%. 72% no aptaujas dalībniekiem strādā, 11% 
nestrādā, 10% ir bezdarbnieki un 7% – pensionāri. 

Apkopoti aptaujas rezultāti 
saistībā ar novada attīstības 

stratēģiju

Limbažu novads kā vieta, 
kur dzīvot, strādāt un 

atpūsties

Pašvaldības darbs

Sociālo jautājumu risināšana

Pirmsskolas izglītības 
iespējas

Pirmsskolas izglītības 
kvalitāte

Dabas vides daudzums un 
kvalitāte

Atkritumu savākšana un 
izvešana

Pamatskolas izglītības 
iespējas

Pamatskolas izglītības 
kvalitāte

Sportošanas un aktīvās 
atpūtas iespējas

Vidējās izglītības iespējas

Vidējās izglītības kvalitāte

Teritorijas sakoptība

Kultūras pasākumi
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3.5. Paziņojums par ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 1.redakcijas nodošanu 

sabiedriskajai apspriešanai:  
 

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 
(28.06.2013.). 
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Paziņojums par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcijas nodošanu sabiedriskajai apspriešanai

http://www.limbazi.lv/...-1redakcijas-nodoanu-sabiedriskajai-apsprieanai-30052013-limbau-novada-dome-ir-piemusi-lmumu-sdes-protokols-nr106s-nodot-limbau-novada-ilgtspjgas-at.html[2013.06.04. 9:35:55]

Aktualitātes

Ziņas par pašvaldību

Šonedēļ pašvaldībā

Pasākumu kalendārs

Kontakti

Pakalpojumi

Normatīvie akti, dokumenti

Budžets

Projekti, fondu aktualitātes

Publiskie iepirkumi

Sabiedrības līdzdalība

Sociālā aizsardzība

Veselības aprūpe

Būvniecība

Uzņēmējdarbība

Nodarbinātība

Lauku attīstība

Ezeru apsaimniekošana

Jauniešu dome

Vakances

Zaļā enerģija

Lapas karte

 Lauku bibliotēku sadarbības

partneris un

atbalstītājs 2013.gadā

Sākums

Share

Paziņojums par Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības
stratēģijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcijas nodošanu
sabiedriskajai apspriešanai

 | 

30.05.2013.  Limbažu  novada  dome  ir  pieņēmusi  lēmumu  (sēdes  protokols  Nr.10,6.§)  nodot  Limbažu
novada  ilgtspējīgas  attīstības  stratēģijas  2013.-  2030.  gadam  1.redakciju sabiedriskajai apspriešanai.
Sabiedriskā apspriešana notiks no 3. jūnija līdz 2013.gada 27. septembrim.

Ar  Limbažu  novada  ilgtspējīgas  attīstības  stratēģijas  2013.-  2030.  gadam  1.redakciju  var  iepazīties
Limbažu novada pašvaldībā, Rīgas ielā 16, katru darba dienu 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, pirmdienās
līdz  18.00,  piektdienās  līdz  16.00,  Limbažu  novada  pagastu  pārvaldēs  un  pašvaldības  mājas lapā:
www.limbazi.lv.

Sabiedriskās  apspriešanas  laikā  rakstiskus  priekšlikumus  un  ierosinājumus  var  iesniegt  pilsētas un
pagastu pārvaldēs.

Sabiedriskās apspriešanas laikā tiks rīkotas sanāksmes:

16.09.2013. plkst. 17:00 – Skultes pagasta pārvaldē , Mandagas, Skultes pagasts, Limbažu novads

17.09.2013. plkst. 17:00 – Saieta namā, Vidriži, Vidrižu pagasts, Limbažu novads

18.09.2013. plkst. 17:00 – Lādezera pamatskolā, Lādezers, Limbažu pagasts, Limbažu novads

19.09.2013. plkst.17:00 – Umurgas pagasta pārvaldes ēkā, U.Sproģa iela 5, Umurga, Umurgas
pagasts, Limbažu novads

23.09.2013. plkst. 17:00 – Limbažu novada pašvaldības ēkā, Rīgas iela 16, Limbaži, Limbažu
novads

24.09.2013. plkst. 17:00 – Pociema kultūras namā, Liepu iela 5, Pociems, Katvaru pagasts,
Limbažu novads

25.09.2013. plkst. 17:00 – Pāles pamatskolā, „Skola”, Pāles pagasts, Limbažu novads

26.09.2013. plkst. 17:00 – Viļķenes kultūras namā, Dārza iela 1, Viļķene, Viļķenes pagasts,
Limbažu novads

Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcija:

Ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 1.redakcija
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 Limbažu novada dome pieņēmusi lēmumu nodot Limbažu novada 
ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013. - 2030. gadam 1. redakciju sa-
biedriskajai apspriešanai. Sabiedriskās apspriešanas termiņš noteikts 
līdz šā gada 27. septembrim
 Ar attīstības stratēģijas 1. redakciju var iepazīties novada pašvaldī-
bā Rīgas ielā 16 katru darbdienu plkst. 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, 
pirmdienās līdz 18.00, piektdienās līdz 16.00, Limbažu novada pa-
gastu pārvaldēs un pašvaldības interneta vietnē www.limbazi.lv sadaļā 
Normatīvie akti, dokumenti. Sabiedriskās apspriešanas laikā rakstis-
kus priekšlikumus un ierosinājumus var iesniegt pilsētas un pagastu 
pārvaldēs. 
 Sabiedriskās apspriešanas laikā septembrī tiks rīkotas sanāksmes:
 z 16.09.2013. plkst. 17.00 Skultes pagasta pārvaldē
 z 17.09.2013. plkst. 17.00 Vidrižu Saieta namā
 z 18.09.2013. plkst. 17.00 Lādezera pamatskolā
 z 19.09.2013. plkst. 17.00 Umurgas pagasta pārvaldē
 z 23.09.2013. plkst. 17.00 Limbažu novada pašvaldības 
  administratīvajā ēkā Rīgas iela 16
 z 24.09.2013. plkst. 17.00 Pociema kultūras namā
 z 25.09.2013. plkst. 17.00 Pāles pamatskolā
 z 26.09.2013. plkst. 17.00 Viļķenes kultūras namā

Paziņojums par Limbažu 
novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģijas 
2013. - 2030. gadam 
1. redakcijas nodošanu 

sabiedriskajai 
apspriešanai

 Drīzumā Limbažos sāks būvēt 
tranzītielu. Projektā tiks uzlabota 
satiksmes drošība Cēsu un Sta-
cijas ielas krustojumā pie vei-
kala Maxima, tiks radīti drošāki 
apstākļi Stacijas un Jaunās ielas 
krustojumā. Pilsētas centru varēs 
pilnībā atslogot no kravas trans-
porta. Tiks izbūvētas arī gājēju 
ietves, veloceliņi, apgaismojums, 
lietus ūdens kanalizācijas tīkls 
un cita infrastruktūra autovadītā-
ju un gājēju drošībai. Ne mazāk 
svarīgs ir arī fakts, ka šo projektu 
2 gados īstenos vietējie uzņēmēji 
un iedzīvotāji.
 Jau no pērnā rudens Limbažu 
pilsētā turpinās projekta Tran-
zītielas izbūve posmā no Rīgas 
ielas līdz K. Barona ielai Lim-
bažu pilsētā aktivitātes. Pašlaik 
veiksmīgi noslēgušās projekta 
īstenošanai nepieciešamās iepir-
kumu procedūras - jau rakstījām, 
ka tranzītielas tehnisko projektu 
izstrādāja SIA Projekts 3, kuras 
vadītājs ir bijušais limbažnieks 
Mārtiņš Roops. Firma būvniecī-
bas laikā veiks arī projekta auto-
ruzraudzību. Būvdarbu iepirku-
mu procedūrā uzvarēja ceļu būves 
fi rma SIA Binders, kuras fi nanšu 

Tuvākajā laikā sāks 
tranzītielas būvi

piedāvājums bija lētāks nekā otra 
pretendenta - somu īpašnieku fi r-
mas SIA Lemminkainen Latvija - 
piedāvājums. Jāpiebilst, ka tran-
zītielas būvniecības darbus 49% 
apmērā kā apakšuzņēmēji veiks 
mūsu vietējā fi rma SIA Limbažu 
ceļi. Tas nozīmē, ka vairākiem 
novada iedzīvotājiem tiks no-
drošināts stabils darbs līdz 2015. 
gada vasaras beigām. Pašvaldība 
noslēgusi līgumus ar iepirkumā 
izvēlētajām fi rmām, un jau tuvā-
kajā laikā sāksies būvdarbi kādā 
no jaunās tranzītielas posmiem. 
 Pārskatot projekta budžetu, 
var secināt, ka iepirkumu rezul-
tātā projekta kopējās izmaksas 
samazinājušās par Ls 410 146, 
kas savukārt samazinās pašval-
dības budžetā paredzēto projekta 
līdzfi nansējumu. Projekta kopē-
jās izmaksas ir 2,7 miljoni latu, 
no kuriem 79,98% sedz Eiro-
pas Reģionālās attīstības fonds, 

17,02 % - pašvaldība, bet 3% ir 
valsts fi nansējums.
 Tranzītiela 2 km garumā tiks 
veidota posmā no Ķiršu ielas pie 
pilsētas robežzīmes no Raganas 
puses, tad virzīsies pa daļu no 
bijušās dzelzceļa joslas, pieslē-
dzoties jau esošajam apvedceļam 
Krišjāņa Barona ielā. Tādējā-
di tiks atslogots pilsētas centrs. 
Tranzītielā būs 3 apļveida krus-
tojumi - tranzītielas sākumā, kur 
savienojas Rīgas un Ķiršu iela, 
Cēsu ielas un bijušā dzelzceļa 
posma krustošanās vietā, kas at-
risinās līdzšinējās satiksmes dro-
šības problēmas Cēsu un Stacijas 
ielas krustojumā pie Maxima, kā 
arī Alojas ceļa un pilsētas apved-
ceļa krustojumā. Izbūvēs arī gājē-
ju ietves, veloceliņu, apgaismo-
jumu, lietus ūdens kanalizācijas 
tīklu un citu infrastruktūru auto-
vadītāju un gājēju drošībai. Viena 
no aktivitātēm būs autobusu stāv-
vietas izveidošana ar iebraukšanu 
no tranzītielas puses. Līdz ar to 
Stacijas un Jaunās ielas krusto-
jumā pie autoostas gan gājējiem, 
gan citiem satiksmes dalībnie-
kiem tiks radīti drošāki apstākļi.

Attīstības nodaļa

 Limbažu lauku sieviešu apvienība 
Lemisele organizē konkursu Limbažu 
novada skaistākā lauku sēta 2013. Kon-
kursā piedalīties aicināts ikviens Limba-
žu novada lauku saimniecības īpašnieks, 
pārvaldnieks vai cita pilnvarota persona, 
kura veic saimniecisko darbību un iz-
veidojusi skaistu un sakoptu lauku sētu. 
Konkursa mērķis ir veicināt sakoptas vi-
des popularizēšanu lauku saimniecībās, 

kur noris saimnieciskā darbība, un ģimen i 
laukos kā pamatvērtību, kas veido rosīgu 
un ekonomiski attīstītu vidi Limbažu no-
vadā un Latvijā.
 Dalībnieki var pieteikties līdz 19. jūli-
jam, aizpildot pieteikuma anketu, kas atro-
dama mājaslapā www.limbazi.lv un jāsūta 
to uz e-pastu jautrite.rudzite@llkc.lv.
 Pieteikumā jānorāda lauku saimnie-
cības precīza adrese, pieteikuma iesnie-

dzēja vārds un uzvārds, kontakti (telefona 
numurs, e-pasta adrese), īss saimniecības 
apraksts, minot saimnieciskās darbības 
jomu. Dalībai konkursā novada sētas var 
ieteikt arī citas personas - kaimiņi, ne-
valstiskās organizācijas, novada pagastu 
pārvalžu vadītāji, darbinieki un deputāti. 
Komisija pieteiktās lauku sētas vērtēs iz-
braukuma sēdēs. Vērtējot tiks ņemts vērā 
pirmais iespaids, zonējums visam īpašu-

mam kopā (dzīvojamās un saimnieciskās 
zonas nodalīšana), dzīvojamās mājas, 
saimniecības ēku, piebūvju un novietņu 
ārējais estētiskais noformējums, īpašuma 
labiekārtošana un apzaļumošana, dārza 
savdabīgums, saimniecības odziņa, ar ko 
tā atšķiras un ir īpaša citu lauku saimnie-
cību vidū, un citi kritēriji.
 Informācija pa tālr. 26445102 (Jautrīte 
Rudzīte).

Aicina piedalīties konkursā Limbažu novada skaistākā lauku sēta 2013

 21. jūnijā Pāles pagasta Ārciemā notika 
mācītājam un Dziesmu svētku idejas au-
toram Jurim Neikenam veltīti dziedāšanas 
svētki Skani dziesmai, mīlestībai, vienprā-
tībai!. Tas bija ieskaņas pasākums liela-
jiem Dziesmu un deju svētkiem, kas sāk-
sies 30. jūnijā. Svētki izvērtās svinīgi, tos 
kuplināja krietns dalībnieku un apmeklē-
tāju pulks. Godu J. Neikenam ar savu klāt-
būtni izrādīja arī Valsts prezidents Andris 
Bērziņš.
 Svētki sākās ar svētbrīdi Umurgas 
evaņģēliski luteriskās draudzes Ārciema 
brīvdabas baznīcā ar evaņģēlistes Ivandas 
Ceijeres vārdiem: - Juris Neikens bija mā-
cītājs, kurš skaidri saskatīja savas tautas 

vajadzības. Kalpošanas laikā viņš neno-
guris dalījās atziņā, ka cilvēkiem nepie-
ciešama garīgā atdzimšana. Laika griežos 
nācies sabrukt dievnamam un citām Ārcie-
ma ēkām, taču baznīca arī bez sienām un 
jumta liecina par to pašu, ko pirmajā die-
nā. Dieva godība un žēlastība te mājo kā 
visos laikos. Šī Ārciema liecība nes mums 
mieru, prieku un gaismu. Ceļš līdz baznī-
cas atjaunošanai sācies ar Umurgas drau-
dzes talkām, dievnama gruvešus nojaucot, 
un ārciemiešu Ilzes un Anda Zaķu ideju un 
iniciatīvu veidot brīvdabas svētvietu biju-
šās baznīcas vietā.
 Valsts prezidents A. Bērziņš pauda gan-
darījumu, ka kaut kas jauns tiek radīts arī 

laukos. Uzrunājot klātesošos, viņš uzsvē-
ra: - Juris Neikens pirms 150 gadiem re-
dzēja daudz tālāk, nekā vairums no mums 
šodien. 1864. gadā viņam izdevās sapulcēt 
tik daudz cilvēku, cik šodien Ārciemā, bet 
šogad Dziesmu svētkos ir 39 000 dalīb-
nieku. Tas ļauj saprast, cik viņš bija tāl-
redzīgs, redzēdams, kas latviešus saista 
visvairāk. Viņš bija tālredzīgs arī citās lie-
tās, teikdams „kas rokas kustina, tas badu 
nejūt”. Diemžēl daudzi to vēl šodien nav 
sapratuši. Mums vēl daudz no viņa jāmā-
cās, un piemineklis par to atgādinās.
 Pāles pagasta pārvaldes vadītājs Mār-
tiņš Kļaviņš atgādināja, ka izcilā ārciemie-
ša paustās atziņas ir aktuālas arī šodien: 
- Apmēram gadu pēc pirmajiem Dziesmu 
svētkiem Neikens tālaika avīzē «Ceļa-
biedris» mudināja latviešu bērnus apgūt 
zināšanas, apmeklēt skolas un nepamest 
dzimteni labākas dzīves meklējumos. Mūs-
dienās, kad latvieši izkaisījušies pa pasau-
li, Neikens ir viens no tiem, kura aizsāktie 
dziedāšanas svētki liek latviešiem atkal 
pulcēties kopā, dziedāt, lai izjustu identi-
tāti un gūtu spēku.
 Limbažu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs Didzis Zemmers visiem at-
gādināja, ka tieši Ārciemā Neikens guva 
pirmos iespaidus par pasauli, mācību par 
dabu un izpratni par kultūras nozīmi cil-
vēka dzīvē. Tas bija pamats lielai idejai. 
Viņš pateicās pasākuma idejas autoriem, 
organizatoriem, dalībniekiem un vēlēja 
svinīgus un sirsnīgus dziedāšanas svētkus.
 Pēc svētbrīža tika atklāts tēlnieku Jura 
un Zigrīdas Rapu veidotais piemineklis 
J. Neikena piemiņai. J. Rapa atzina, ka 
pats akmens vadījis viņa darbu un sildījis, 
tāpēc ikviens klātesošais steidza pielikt 
roku piemineklī attēlotā skanošā zvana 
mēlei. Zvans veidots kā piemiņa baznīcai 
un simbols Dziesmu svētku sākumam. Uz 

pieminekļa ir vārdi Skani dziesmai, mīles-
tībai, vienprātībai!. Limbažu novada paš-
valdības Kultūras nodaļas vadītāja Mārīte 
Saulīte uzsvēra, ka šie vārdi ir ārkārtīgi 
nozīmīgi, jo apliecina cilvēku ticību un 
mīlestību, kas pavadīja gan svētku rīkoša-
nu, gan norisi. Pieminekļa izveidi fi nansē-
ja Limbažu novada pašvaldība.
 Tad svētku dalībnieki devās gājienā. Tā 
priekšgalā plīvoja Dziesmu svētku karogs 
ar iedziedātu J. Neikena korāļzīmi, kas 
tapa, pateicoties pālietim Egonam Beiti-
kam. Svētku dalībnieki devās uz Ārciema 
centru, kur notika koncerts. Tajā dziedāja 
un muzic ēja jauktie kori Vienmēr (Pāle), 
Doma (Limbaži), Zvīgzna (Vidriži), Skul-
te (Skulte), Krasts (Ainaži), Ale (Aloja), 
Lai top! (Ļaudona), Sēja (Sēja), Limbažu 
kultūras nama pūtēju orķestris Lemisele, 
kapela Labi, ka tā un Dikļu kultūras nama 
folkloras kopa Endzelīte.
 Atskatoties uz izskanējušajiem svēt-
kiem, M. Saulīte priecājās, ka ideja nonā-
kusi līdz skaistam rezultātam: - Kopīgiem 
spēkiem mums neapzināti izdevās tas, kas 
Jurim Neikenam, - no mazas idejas ra-
dīt vērienīgus, brīnišķīgus svētkus. Ticu, 
ka Neikens no mākoņa maliņas skatījās 
un smaidīja. Paldies visiem, kuri svētkus 
organizēja un atsaucās aicinājumam pie-
dalīties. Paldies ārciemiešiem, novada 
pašvaldībai, evaņģēlistei Ivandai Ceije-
rei, kas ieguldīja darbu un lielu mīlestību. 
Nei kens pats bija gaišs, sirsnīgs un labes-
tīgs cilvēks. Mūsu visu ceļi savijās, tāpēc 
svētkus caurvija bezgalīga mīlestība, to 
varēja redzēt dalībnieku sejās un sajust 
ikviens. Iesāktā tradīcija, godinot izcilā 
novadnieka devumu Latvijas kultūrai, no-
teikti jāsaglabā un jāturpina.
 Lai vārdi Skani dziesmai, mīlestībai, 
vienprātībai! pavada Limbažu novada 
pašdarbniekus Dziesmu un deju svētkos!

Ārciemā izskanējuši Jurim Neikenam 
veltītie dziedāšanas svētki

Izcilajam novadniekam Jurim Neikenam veltīto pieminekli atklāj Valsts prezidents 
Andris Bērziņš (no kreisās), novada domes priekšsēdētājs Didzis Zemmers, pašvaldības 
izpilddirektors Agris Blumers un tēlnieks Juris Rapa
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3.6. Paziņojums „Iedzīvotājus aicina uz Limbažu novada ilgtspējīgas attīstības 

stratēģijas sabiedrisko apspriešanu”:  
 

− Limbažu novada pašvaldības tīmekļa vietnē www.limbazi.lv; 
 

− Limbažu novada pašvaldības izdevumā „Limbažu Novada Ziņas” 
(30.08.2013.). 
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Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas 
strat ijas sabiedrisko apspriešanu 

Piektdiena, 13 septembris 2013 08:45 | 

Limbažu novada dome sabiedriskajai apspriešanai 3. j nij  nodeva Limbažu novada ilgtsp j gas 
att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakciju.

Sabiedrisk  apspriešana notiks no 3. j nija l dz 2013.gada 27. septembrim.

Ar Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakciju var iepaz ties 
Limbažu novada pašvald b , R gas iel  16, katru darba dienu 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, 
pirmdien s l dz 18.00, piektdien s l dz 16.00, Limbažu novada pagastu p rvald s un pašvald bas 
m jas lap : www.limbazi.lv.

Sabiedrisk s apspriešanas laik  rakstiskus priekšlikumus un ierosin jumus var iesniegt pils tas un 
pagastu p rvald s.

Sabiedrisk s apspriešanas laik  tiks r kotas san ksmes:

• 16.09.2013. plkst. 17:00 – Skultes pagasta p rvald  , Mandagas, Skultes pagasts, Limbažu 
novads

• 17.09.2013. plkst. 17:00 – Saieta nam , Vidriži, Vidrižu pagasts, Limbažu novads
• 18.09.2013. plkst. 17:00 – L dezera pamatskol , L dezers, Limbažu pagasts, Limbažu 

novads
• 19.09.2013. plkst.17:00 – Umurgas pagasta p rvaldes k , U.Spro a iela 5, Umurga, 

Umurgas pagasts, Limbažu novads
• 23.09.2013. plkst. 17:00 – Limbažu novada pašvald bas k , R gas iela 16, Limbaži, 

Limbažu novads
• 24.09.2013. plkst. 17:00 – Pociema kult ras nam , Liepu iela 5, Pociems, Katvaru pagasts, 

Limbažu novads
• 25.09.2013. plkst. 17:00 – P les pamatskol , „Skola”, P les pagasts, Limbažu novads
• 26.09.2013. plkst. 17:00 – Vi enes kult ras nam , D rza iela 1, Vi ene, Vi enes pagasts, 

Limbažu novads

Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcija:

Ilgtsp j gas att st bas strat ijas 1.redakcija

Page 1 of 1Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas sabiedrisko ap...

2013.10.01.http://www.limbazi.lv/index.php?view=article&catid=3:pavaldba&id=2404:iedzvotju...

Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas 
strat ijas sabiedrisko apspriešanu un tikšanos ar novada 
vad bu

Pirmdiena, 16 septembris 2013 13:20 | 

No pirmdienas, 16.septembra, s kas Limbažu novada ilgtsp j gas 
att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcijas sabiedrisk s 
apspriešanas san ksmes. To laik  iedz vot jus uz tikšanos aicina novada 
vad ba, lai p rrun tu ar  citas novada aktualit tes.

San ksmju norise:

• 16.09.2013. plkst.17:00          Skultes pagasta p rvald
• 17.09.2013. plkst.17:00          Vidrižu Saieta nam
• 18.09.2013. plkst.17:00          L dezera pamatskol
• 19.09.2013. plkst.17:00          Umurgas pagasta p rvald
• 23.09.2013. plkst.17:00          Limbažu novada pašvald bas administrat vaj  k
• 24.09.2013. plkst.17:00          Pociema kult ras nam
• 25.09.2013. plkst.17:00          P les pamatskol
• 26.09.2013. plkst.17:00          Vi enes kult ras nam

Ar Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakciju var iepaz ties 
pašvald b  R gas iel  16, Limbažos, katru darba dienu 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, pirmdien s 
l dz 18.00, piektdien s l dz 16.00, Limbažu novada pagastu p rvald s un pašvald bas interneta 
vietn  www.limbazi.lv sada  Normat vie akti/dokumenti.

Rakstiskus priekšlikumus un ierosin jumus l dz 27.septembrim var iesniegt Klientu apkalpošanas 
centr  R gas iel  16, Limbažos un pagastu p rvald s, k  ar  ies t t uz e-pastu: 
attistibas_nodala@limbazi.lv

Page 1 of 1Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas sabiedrisko ap...

2013.10.01.http://www.limbazi.lv/index.php?view=article&catid=3:pavaldba&id=2412:iedzvotju...

Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas 
strat ijas sabiedrisko apspriešanu un tikšanos ar novada 
vad bu 

Pirmdiena, 23 septembris 2013 12:02 | 

No 16.septembra norisin s Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas 
strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakcijas sabiedrisk s apspriešanas 
san ksmes. To laik  iedz vot jus uz tikšanos aicina novada vad ba, lai 
p rrun tu ar  citas novada aktualit tes. Šoned  san ksmes notiks 
Limbažos, Pociem , P l  un Vi en .

San ksmju norise:

• 23.09.2013. plkst.17:00          Limbažu novada pašvald bas administrat vaj  k
• 24.09.2013. plkst.17:00          Pociema kult ras nam
• 25.09.2013. plkst.17:00          P les pamatskol
• 26.09.2013. plkst.17:00          Vi enes kult ras nam

Ar Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas 2013.- 2030. gadam 1.redakciju var iepaz ties 
pašvald b  R gas iel  16, Limbažos, katru darba dienu 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, pirmdien s 
l dz 18.00, piektdien s l dz 16.00, Limbažu novada pagastu p rvald s un pašvald bas interneta 
vietn  www.limbazi.lv sada  Normat vie akti/dokumenti.

Rakstiskus priekšlikumus un ierosin jumus l dz 27.septembrim var iesniegt Klientu apkalpošanas 
centr  R gas iel  16, Limbažos un pagastu p rvald s, k  ar  ies t t uz e-pastu: 
attistibas_nodala@limbazi.lv

Page 1 of 1Iedz vot jus aicina uz Limbažu novada ilgtsp j gas att st bas strat ijas sabiedrisko ap...

2013.10.01.http://www.limbazi.lv/index.php?view=article&catid=3:pavaldba&id=2427:iedzvotju...
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3  z  2013. gada 30. augusts

 Limbažu novada dome sabiedriskajai apspriešanai 3. jūnijā nodeva Limbažu novada 
ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2013. - 2030. gadam 1. redakciju. 
Apspriešana ilgs līdz 27. septembrim.
 Ar dokumentu var iepazīties: 
 z pašvaldībā - Limbažos, Rīgas ielā 16, 
   - katru darbdienu 8.00 - 12.00 un 13.00 - 17.00, 
   - pirmdienās līdz 18.00, 
   - piektdienās līdz 16.00, 
 z Limbažu novada pagastu pārvaldēs un 
 z interneta vietnē www.limbazi.lv sadaļā Normatīvie akti/dokumenti.
 Rakstiskus priekšlikumus un ierosinājumus var iesniegt Klientu apkalpošanas centrā 
Rīgas ielā 16 un pagastu pārvaldēs.
 Sabiedriskās apspriešanas laikā tiks rīkotas sanāksmes. 
Novada vadība aicina iedzīvotājus uz tikšanos, lai pārrunātu arī citus 
aktuālus jautājumus:
 16.09.2013. plkst.17 Skultes pagasta pārvaldē
 17.09.2013 . plkst.17 Vidrižu Saieta namā
 18.09.2013. plkst.17 Lādezera pamatskolā
 19.09.2013. plkst.17 Umurgas pagasta pārvaldē
 23.09.2013. plkst.17 Limbažu novada pašvaldības administratīvajā ēkā
 24.09.2013. plkst.17 Pociema kultūras namā
 25.09.2013. plkst.17 Pāles pamatskolā
 26.09.2013. plkst.17 Viļķenes kultūras namā.

Iedzīvotājus aicina uz Limbažu 
novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģijas 

sabiedrisko apspriešanu

 Limbažu novada pašvaldība jūlijā uz-
deva zvērinātam revidentam veikt revīzi-
ju Limbažu un Salacgrīvas novada sporta 
skolā un SIA Olimpiskais centrs «Limba-
ži», kā arī sagatavot ziņojumu. No ziņoju-
ma izriet, ka sporta skolas un Olimpiskā 
centra (OC) darbībā atklāti būtiski pārkā-
pumi.
 Sporta skolas un OC darbībā konstatēti 
nopietni fi nanšu pārkāpumi, sporta skolas 
direktore un OC valdes priekšsēdētāja Di-
āna Zaļupe vairākos gadījumos nonākusi 
interešu konfl ikta situācijā, tādējādi pār-
kāpjot likumu.
 Netiek ievērots skolas nolikumā no-
teiktais. Lai gan skolā strādā sporta ārsts, 
no audzēkņiem netiek pieprasītas ārstu 
zīmes, kas apliecinātu, ka viņi var izturēt 
paaugstinātu fi zisko slodzi. Padziļinātas 
veselības pārbaudes 2012./2013. mācību 
gadā veiktas tikai daļai izglītojamo, tas ir - 
141 izglītojamam no esošajiem 658. Daļai 
audzēkņu p ārbaudes veiktas iepriekšējos 
mācību gados, bet daļai tās nav notikušas. 
Līdz ar to nav ievēroti Ministru kabineta 
(MK) noteikumi Sportistu un bērnu ar pa-
augstinātu fi zisko slodzi veselības aprūpes 
un medicīnas uzraudzības kārtība.
 Sporta skolā netiek ievērotas norma-
tīvo aktu prasības par komandējumiem 
un skaidras naudas izmaksu no kases. 
Komandējumiem un darba braucieniem 
līdzekļi tiek izmaksāti skaidrā naudā, un 
ne vien rīkojumos noteiktajiem darbinie-
kiem, bet arī citiem skolas darbiniekiem, 
tā pārkāpjot Limbažu novada pašvaldībā 
noteikto kārtību. Attiecībā uz komandē-
jumiem direktore izdod rīkojumu, kurā 
norādītas personas, kas dodas komandē-
jumā, - gan treneri, gan audzēkņi. Grupas 
trenerim skaidrā naudā tiek izmaksāta 
dienasnauda katrai komandējuma dienai, 
nauda par naktsmītnēm gan pašam, gan 
audzēkņiem. Treneris katram audzēknim 
skaidrā naudā izmaksā dienasnaudu un 
naudu par naktsmītnēm. Šādā veidā tiek 
pārkāpti Ministru Kabineta noteikumi 
Kases operāciju uzskaites noteikumi, jo 
komandējuma nauda tiek izmaksāta arī 
skolēniem, ko normatīvie akti nepieļauj. 
Komandējuma izdevumi tiek segti arī ga-
dījumos, kad sporta skolas darbinieki ne-
izbrauc uz citu apdzīvotu vietu valstī, bet 
sacensības notiek tepat Limbažu pilsētā. 
Tādējādi netiek ievēroti MK noteikumi 
Kārtība, kādā atlīdzināmi ar komandēju-
mu saistītie izdevumi. Skolā nav noteikta 

detalizēta kārtība atskaitēm par ārzemju 
komandējumiem.
 Skola, rīkojot sporta pasākumus, pie-
mēram, Limbažu, Salacgrīvas un Alojas 
novada skolēnu sporta spēles basketbo-
lā, volejbolā un vieglatlētikā, pārkāpusi 
kompetenci un noteikusi dalības maksu 
par piedalīšanos sacensībās. Limbažu un 
Salacgrīvas novada domes apstiprinājušas 
Uzraudzības padomes nolikumu, kurā no-
teikts, ka tā apstiprina vecāku līdzfi nansē-
jumu atsevišķu sacensību, sporta nometņu 
un citu pasākumu fi nansēšanai, taču pado-
me tādu nav apstiprinājusi, līdz ar to dalī-
bas maksu sacensībām piemērot nedrīkst.
Tāpat dokumentos neparādās iekasētās 
dalības maksas izlietojums.
 Atklāta arī klaji nepieļaujama naudas 
izlietošana. Piemēram, konstatēts, ka sko-
las direktores D. Zaļupes dēlam - skolas 
sporta trenerim - no skolas līdzekļiem seg-
ti izdevumi autovadīšanas apmācībai, ek-
sāmenu kārtošanai un vadītāja apliecības 
saņemšanai.
 OC konstatēti būtiski pārkāpumi valdes 
darbā, jo nav ievēroti statūti, valdes regla-
ments un normatīvo aktu prasības.
 Lai gan nekustamā īpašuma pirkšanai 
un darījumiem virs Ls 10 000 nepiecieša-
ma dalībnieku sapulces piekrišana, OC ie-
gādājies laivu eliņu un uz pašvaldības ze-
mes uzcēlis 3 guļbūves ēkas par summu, 
kas pārsniedz Ls 50 000, kā arī savā vārdā 
iegādājies zemesgabalu bez dalībnieku sa-
pulces piekrišanas.
 Vairāki pārkāpumi saistīti ar sporta 
bāzu apsaimniekošanu un telpu iznomāša-
nu. 
 Ņemot vērā, ka pašvaldībā nav apstip-
rināts maksas pakalpojumu cenrādis paš-
valdības mantas iznomāšanai kultūras, 
izglītības un sporta funkciju nodrošināša-
nai, OC, nosakot nomas maksu, jāpiemēro 
MK noteikumi Noteikumi par valsts un 
pašvaldību mantas iznomāšanas kārtību, 
nomas maksas noteikšanas metodiku un 
nomas līguma tipveida nosacījumiem. Val-
des priekšsēdētāja D. Zaļupe apstiprināju-
si OC maksas pakalpojumu cenrādi, ar ko 
noteikts izcenojums pašvaldības īpašumā 
esošās sporta halles, stadiona, airēšanas 
bāzes nomai, naktsmītņu u.c. nomai. Taču, 
slēdzot līgumus par telpu iznomāšanu tre-
šo personu - sporta klubu un sporta skolu 
– organizētajām nometnēm, pakalpojumu 
cena noteikta bez jebkāda pamatojuma, 
neievērojot paša OC noteikto cenrādi. Lī-

gumos nav noteikts ne dalībnieku skaits, 
ne ēdināšanas izmaksas, ne iznomāto is-
tabu un gultasvietu skaits. Neietverot lī-
gumā un rēķinos darījumu aprakstu, dau-
dzumu un summas, tiek pārkāpts likums 
Par grāmatvedību. Vairākos līgumos par 
dalībnieku izmitināšanu līguma priekšme-
tā norādītajās telpās Parka ielā 36 atrodas 
OC administratīvā ēka un sporta manēža, 
kur nav iespējams izmitināt dalībniekus, 
līdz ar to nav saprotama nometnes norises 
vieta un iznomājamās telpas.
 Pārbaudot sporta bāzu noslogojumu 
treniņu procesiem, konstatēts, ka halles 
noslogojuma grafi ks neatbilst faktiska-
jai situācijai, airēšanas bāzes un stadiona 
noslogojuma grafi ks nav izstrādāts vispār. 
No noslēgtajiem līgumiem izriet, ka ne 
visas istabiņas sportistu viesnīcā Limbaži 
un sportistu internātā vasaras mēnešos ir 
noslogotas, lai gan saņemtā informācija 
liecina par pretējo.
 Analizējot OC rīkoto pasākumu fi nan-
sēšanas kārtību, konstatēts, ka izdevumu 
pozīcijas un summas visos gadījumos at-
šķiras no tā, kas apstiprināts OC budžetā. 
Ir sporta pasākumi, kam fi nansējums no 
pašvaldības tiek prasīts pat vairākas reizes 
gadā. Izdevumu tāmēs vairākos gadīju-
mos mainās sporta pasākuma nosaukums. 
Tāpat pēc tāmēm nav skaidrs, kas tas ir 
par sporta pasākumu, kuram piešķirts fi -
nansējums. Tiek organizēti ar pašvaldību 
nesaskaņoti sporta pasākumi.
 Analizējot augstu sasniegumu sporta 
programmas izpildes kārtību, konstatēts, 
ka no programmas apmaksāti izdevumi 
programmā neapstiprinātiem dalībnie-
kiem.
 Tiesnešu darba apmaksai izveidota 
biedrība Sporta klubs «Limbaži», kas ap-
ņēmusies OC sporta pasākumus nodroši-
nāt ar nepieciešamajiem tiesnešiem. Par 
to noslēgts sadarbības līgums. Biedrības 
vārdā rēķinus OC parakstījusi tās valdes 
locekle Baiba Martinsone, kas vienlaikus 
ir OC direktore un sporta skolas trenere. 
Rēķinus apmaksai apstiprinājusi D. Zaļu-
pe kā OC valdes priekšsēdētāja. D. Zaļupe 
kā amatpersona nedrīkst slēgt līgumu ar 
biedrību, kurā viņa ir arī valdes locekle. 
Tāpat nepieļaujama ir B. Martinsones rī-
cība, kā biedrības valdes loceklei izrakstot 
rēķinus OC, kura direktore ir viņa. Minē-
tā situācija norāda, ka abas amatpersonas 
pārkāpušas likumu Par interešu konfl ikta 
novēršanu valsts amatpersonu darbībā. 

OC pašvaldībai neatskaitās par pašval-
dības līdzekļu izlietojumu attiecībā uz 
tiesnešu atalgojumu, pašvaldības rīcībā 
ir vien informācija, ka OC naudu ties-
nešu algošanai pārskaitījis biedrībai, bet 
par tālāku tās izlietojumu informācijas 
nav. Analizējot OC un biedrības darījumu 
apmaksu, konstatēts, ka rēķini tiek ap-
maksāti, pirms darījums noticis. Rēķinos 
nav norādīts, kādas sacensības un spēles 
konkrēti apmaksātas. Aktos nav iekļauta 
informācija par tiesnešu atalgojumu, ties-
nešu skaitu un tiesāto spēļu skaitu, kā arī 
nav pievienoti dokumenti (spēļu protoko-
li, izmaksu saraksti), kas pamatotu izde-
vumus.
 Likuma Par interešu konfl ikta novērša-
nu valsts amatpersonu darbībā pārkāpumi 
konstatēti vēl citos gadījumos. Likums no-
saka, ka valsts amatpersonai, pildot valsts 
amatpersonas pienākumus, aizliegts saga-
tavot vai izdot administratīvos aktus, veikt 
uzraudzības, kontroles, izziņas vai sodīša-
nas funkcijas, slēgt līgumus vai veikt citas 
darbības, kurās šī amatpersona, tās radi-
nieki vai darījumu partneri ir personiski 
vai mantiski ieinteresēti. Neraugoties uz 
likuma prasībām, D. Zaļupe kā sporta sko-
las direktore un OC valdes priekšsēdētāja 
pieņēmusi darbā savu vīru par sporta bāzu 
pārzini abās iestādēs, darba pienākumi 
ne amata aprakstā, ne darba līgumā nav 
noteikti. Interešu konfl ikts konstatēts arī 
D. Zaļupes pieņemtajos lēmumos attie-
cībā uz dēlu. D. Zaļupe 2012. gadā savu 
dēlu apstiprinājusi augstu sasniegumu 
sporta programmas elites dalībnieku sa-
stāvā un pieņēmusi lēmumu apmaksāt 
viņam naktsmītņu un akreditācijas izde-
vumus Eiropas Olimpiskajā kvalifi kācijā 
Poznaņā.
 Revidents konstatējis arī citus pārkā-
pumus un nepilnības gan skolas, gan OC 
darbībā. Ar revidenta sniegto ziņojumu ie-
pazinusies gan OC valdes priekšsēdētāja 
D. Zaļupe, gan direktore B. Martinsone. 
Pašvaldība uzdevusi sporta skolai līdz 
31. augustam un OC līdz 6. septembrim 
sniegt paskaidrojumus par konstatētajiem 
pārkāpumiem. Pēc paskaidrojumu saņem-
šanas pašvaldības vadība izvērtēs to pa-
matotību. Sporta skolas Uzraudzības pa-
dome nākamajā sēdē izvērtēs D. Zaļupes 
kā sporta skolas direktores darbu, savu-
kārt 13. septembrī sanāks OC kapitāldaļu 
turētāji, lai lemtu par tālāko rīcību attiecī-
bā uz OC vadību.

Sporta skolas un Olimpiskā centra Limbaži 
darbībā atklāti būtiski pārkāpumi

 Jau vairākus gadus darbojas mans juri-
disko pakalpojumu birojs Limbažos. Šajā 
laikā esmu nonākusi pie atziņas, ka iedzī-
votājiem ir ļoti daudz neatrisinātu juridis-
ku problēmu. Diemžēl nelielā rocība bieži 
vien attur cilvēkus no strīdu risināšanas, jo 
viņi vienkārši nevar atļauties saņemt piln-
vērtīgu juridisko palīdzību. Tas savukārt 
stāvokli vēl vairāk pasliktina, jo ieilgušas 
problēmas dažkārt rada ķēdes reakciju un 
vienai neatrisinātai problēmai seko citas. 
 Iedzīvotājiem bieži vien pietrūkst in-
formācijas, ka, iesniedzot attiecīgu iesnie-
gumu Juridiskās palīdzības administrāci-
jā, atsevišķu kategoriju lietās var saņemt 
valsts nodrošināto juridisko palīdzību. 
Esmu arī novērojusi, ka cietušie krimi-
nālprocesā dažkārt nezina, ka ir iespēja 
saņemt valsts kompensāciju gadījumos, ja 
viņi cietuši no vardarbības u.tml. lietām. 
Pašlaik aktuāli jautājumi ir cilvēktiesī-
bu ievērošana un garantijas, ko paredz 
Eiropas Cilvēktiesību un pamatbrīvību 
aizsardzības konvencija. Dzīvojam post-
padomju valstī, tāpēc dažkārt cilvēktiesī-
bu pārkāpumi netiek uzskatīti par tādiem, 
kas aizskar personas tiesības un brīvības, 

lai gan faktiski tie tomēr ir un par savām 
tiesībām vajadzētu cīnīties.  
 Tā kā jau ilgstoši dzīvoju Limbažu no-
vadā, vēlos sniegt savu ieguldījumu arī tā 
iedzīvotāju labklājībai, tāpēc esmu nolē-
musi kādu laiku nodarboties ar labdarību 
un 1 - 2 reizes mēnesī sniegt bezmaksas 
juridiskās konsultācijas personu grupai, 
kas atbilst maznodrošināto/trūcīgo perso-
nu statusam. Konsultācijas laikā varu arī 
palīdzēt sagatavot iesniegumu Juridiskās 
palīdzības administrācijai valsts nodroši-
nātās juridiskās palīdzības saņemšanai vai 
uzrakstīt kriminālprocesā cietušās perso-
nas valsts kompensācijas pieprasījumu. 
 Paredzamās konsultāciju dienas 5. un 
30. septembris no plkst. 9 līdz 17, Limba-
žos, Klostera ielā 4a (2. stāvā). Par turp-
mākajām ikmēneša konsultāciju dienām 
informēšu laikrakstos Auseklis, Limbažu 
Novada Ziņas. Uz konsultāciju lūdzu pie-
rakstīties iepriekš pa tālr. 26862443 vai 
rakstot uz e-pastu baikovska@inbox.lv. 
Līdzi jāņem izziņa no Sociālā dienesta, 
kas apliecina personas atbilstību trūcīgā/
maznodrošinātā statusam.  

Inese Baikovska, Mag.iur. 

Bezmaksas juridiskā 
konsultācija 

mazturīgajiem
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4. VIDES PĀRRAUDZĪBAS VALSTS BIROJA LĒMUMS 

 
− 24.10.2012. Lēmums Nr.80 „Par stratēģiskā ietekmes uz vidi novērtējuma 

procedūras nepiemērošanu”. 
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e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv

Latvijas Republikas Vides aizsardzTbas un

VIDES PARRAUDZIBAS
Reg.Nr. 90000628077, Riipniecrbas

Talrunis: 67321173 r fakss:67321049 t

BIROJS

Rrga, ? l,, fil{T. ?U1? Nr. 7_02l ilbl6

I

' Li*buZu novada pa5valdrba
Rigas iela 16, LimbaZi,

Limbaiu novads, LV-4001

Valsts vides dienesta
Valmieras regionElfl vides piirvalde

L.Paegles iela 13, Valmiera, LY - 4201

Par stratE$isko ietekmes uz vidi novErt6jumu

Vides parraudzrbas valsts birojs izskatrja LimbaZu novada pa5valdrbas
20 | 2. gada 22. oktobr a ve stuli/ie snie gumu Nr . 4-7 .2 I 12 I 1 I | 3 un 20 12. gada 1 8 . oktobra
vestuli Nr.4-7.2ll2lll00 pff Limbalu novada ilgtsp6jigas attrstrbas strategijas
izstrades uzsdk5anu. Izvertejot Vides parraudzrbas valsts biroja rrcrba esoSo
informaciju saska4a at normatrvajos aktos noteiktajiem kriterijiem, Vides
parraudzTbas valsts birojs ir pier;emis lemumu nepiemerot strategisko ietekmes uz vidi
novertej umu LimbaZu novada il gtspEj igas attrstrbas strate gij ai.

Pielikumfl:
Vides panaudzrbas valsts biroja 20I2.gada 24.oktobra lemums Nr.80 par

strategiska ietekmes uz vidi novertejuma nepiemeroSanu - 3 lpp.

Direktors A.Luk5evics
,/,1

i{/i
IN

t/ \
gt

.J
t'iJIl,/t'

Celitdne 67770826
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Latvijas Republikas Vides aizsatdzrbas un regionalas attrstrbas ministrija

VIDES P,IRRAUDZIBAS VALSTS BIROJS
Reg.Nr. 90000628077, RupniecTbas iela 23, Rrga, LV- 1045

Talrunis: 67321173 r fakss:61327049 I e-pasts: vpvb@vpvb.gov.lv

Rrga,
2012.gada 24.oktobrr

Lemums Nr.80

Rrgas iela 16, Limbaii, LimbaZu novads,

2.

a
J.

Par stratEgiskii ietekmes uz vidi novErtEjuma procediiras
nepiemEro5anu

Adresiits:

LimbaLu novada pa5valdrba, adrese :

LV-4001.

Plflno5anas dokumenta nosaukums :

LimbaLu novada ilgtspEjrgas attrstrbas stratOgija (turpmdk ari IAS).

lzt ErtEtd dokum entiicij a :

LimbaLu novada pa5valdrba s 20 l2.gada 22.oktobra vestule/iesnie gums Nr. 4-
7 .2 I l2l I 1 1 3 un 20 l2.gada 1 S.oktobra vestule Nr.4-7 .2 I 12 I 1 100.

LimbaZu novada palvaldibas viedoklis:

LimbaLu novada pa5valdlba uzskata,kaLimbaLu novada ilgtspEjTgas attrstrbas
strategijai nav nepiecie5ams veikt strategisko ietekmes uz vidi nov€rtejumu.

Faktu konstat6cija un izvErtEiums:

1. LimbaZu novada pa5valdrba informe, ka, saskar,ra ar LimbaLu novada domes
2012.gada 23.augusta sedes lemumu (protokols Nr.13, 25.$), ir uzsakta LimbaLu
novada il gtspej r gas atUstrbas strate gij as izstrade.

Teritorialas reformas rezultAtaLimbaiu novada administratrvaja teritorija ietilpst
astor;as teritoriElas viembas - Katvaru, LimbaZu. Pales, Skultes, Umurgas,
VidriZu, Vifkenes pagasti un LimbaZu pilseta.

Pa5valdrba inform6, ka Limbalu novada IAS tiks rzstradata saistrba ar Latvijas
ilglspEjigas atustrbas strategiju lTdz 2030.gadam, Rlgas plano5anas regiona
attrstibas strategiju 2000.2020.gadam un teritorijas planojumu 2005.-
2025.gadam, ka arl speka esoSajiem LimbaLu novada teritorijas attrstrbas
plano5anas dokumentiem. Strategiskais ietekmes uz vidi novertejums iepriek5
veikts LimbaZu novada teritorijas planojumam 2012.-2024.gadam, par kura Vides
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4.

5.

parskatu Vides parraudzrbas valsts birojs (turpmak arT Birojs) 20l2.gada 1 l.aprrh
izdevis atzinumu Nr. 1 0.

Saskar,ra at Teritorijas attrstrbas plano5anas likumu, vietejas pa3valdrbas
ilgtspEjrgas attrstrbas strategija ir ilgtermi\ra attrstrbas plano5anas dokuments, kura
tiek noteikts pa5valdrbas ilgtermi4a attrstrbas redzejums, mer[<i, prioritdtes un
telpiskas attrstrbas perspektrva. Pa5valdibas iesnieguma norad-rts, ka LimbaZu
novada IAS nav paredzetas likuma ,,Par ietekmes uz vidi novertejumu" 1. un
2.pielikuma darbrbas.

Saska4a ar Dabas aizsardzrbas parvaldes datu bazes datiem, dalaLimbaLu novada
teritorijas ietilpst Ziemefvidzemes biosfEras rezervdtd, kura aizsardzrbas un
izmantoSanas kartrbu reglamente likums ,,PBr Ziemefvidzemes biosfrras
rezery-attr" un Ministru kabineta 2jll.gada l9.apflla noteikumi Nr.303
,,Zieme\vrdzemes biosfrras rezerv-ata individudlie aizsardzlbas un izmanto5anas
noteikumi". LimbaZu novada atrodas Sadas Eiropas nozr-mes aizsargajam5s dabas
(Natura 2000) teritorijas dabas liegumi ,,Augstroze", ,.Purgaifu purvs",
,,D[1rezers", ,,D27!ezers un Riebezers", ,,Niedrdju - Pilkas purvs", ,,Maizezers",
,,Lielais un Pemmes purvs", ,,Laugas purvs", ,,Klagatu purvs" un ,,Vitrupes
ieleja". Dabas liegumu ,,DzTlezers un Riebezers" un ,.Vitrupes ieleja" uzsardzTbas
un izmanto5anas kartrbu reglamente individualie aizsardzrbas un izmanto5anas
noteikumi, parejo dabas liegumu - visparejie aizsardzlbas un izmanto5anas
noteikumi. Dabas aizsardzrbas plans ir izstradats dabas liegumam ,,Dzilezers un
Riebezers" un ,,Vitrupes ieleja". Pa5valdrba noradrjusi, ka IAS nav paredzetas
konkretas darbrbas LimbaZu novada teritorija eso5aja Natura 2000 teritorijas vai
tam pieguf o5aj as teritorij as.

Vides panaudzlbas valsts birojs, rzvertejot ta rrcrba eso5o informaciju saskarla ar
likuma ,,Par ietekmes uz vidi novertejumu" 23.2 panta minetajiem krit6rijiem,
secina, ka LimbaLu novada ilgtspEjrgas attrstrbas strategijas rsteno5anai nav
paredzarna bUtiska nelabvellga ietekme LLZ vidi. Gad-rjuma, ja plano5anas
dokumenta izstrades gaita tiek planotas darbrbas, kas saisUtas ar likuma ,,Par
ietekmes uz vidi novertejumu" 1. un 2.pielikuma iekfauto darblbu rsteno5anu vai
iespejamu bltisku ietekmi \z Natura 2000 teritorijam, Limbaiu novada
pa5valdrbai jakonsultejas ar Valsts vides dienesta Valmieras re$ionalo vides
parvaldi un Dabas aizsardzrbas parvaldi par strategiska ietekmes LLZ vidi
novertejuma nepiecie5amrbu un nepiecie5amrbas gad-rjuma materiali jEnoslta
Biroj am pie4emta lemuma parskatr5anai.

PiemErotfl s tieslbu normas :

o Likuma ,,Par ietekmes uz vidi novertejumu" 4.pants, 23.2patts,23.3pants,23.s
pants;

Ministru kabineta 2004.gada 23.marta noteikumu Nr.157 ,,Kartrba, kada
veicams ietekmes uz vidi strategiskais novertejums" 5.,6.,7. punkts;
Likums ,,Par rpa5i aizsargajamam dabas teritorijam";
Ministru kabineta 2010.gada l6.marta noteikumi Nr.264 ,,IpaSi aizsargajamo
dabas teritorij u vispdrEj ie aizsar dzrbas un izmanto5anas noteikumi" ;

Likums,,P ar Ziem{ vidzemes biosfr ras rezerv atu" ;

Ministru kabineta 2000.gada l0.oktobra noteikumi ,,Ziemelvidzemes biosftras
r e zerv ata indi vi du61 i e aizsar dzlbas un izmanto 5 anas note ikumi " ;

6.

a

o

a

o
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Ministru kabineta 2009.gada 24.marta noteikumi Nr.254 ,,Dabas lieguma
,,Vitrupe s i elej a" individudli e arzsar dtrbas un izmanto Sanas noteikumi" ;

Ministru kabibeta20ll.gada 15.maija noteikumi Nr.381,,Dabas lieguma
,,Dzrlezerc un Riebezers" individualie aizsardzibas un izmanto5anas
noteikumi";

o Teritorijas attrstrbas plano5anas likums.

LEmuma pie4em5anas pamatojums:

Vides parcaudnbas valsts birojs, saskapa ar likuma ,,Par ietekmes uz vidi
novertejumu" 23.3panta noteikto, izverteja Limbaiu novada pa5valdrbas 20l2.gada
22.oktobra vestuli/iesniegumu Nr/-7.2ll2l1ll3 tn 20l2.gada lS.oktobra vestuli
Nr.4-7.2112l1100 par Limbaiu novada ilgtspEjigas attrst-rbas strategijas izstrades
uzsak5anu. Ijemot vera pa5valdrbas iesniegto informaciju, likuma ,,Par ietekmes uz
vidi novert6jumu" 23.2 panta noteiktos strategiska ietekmes uz vidi novertejuma
nepiecieSamrbas kriterijus un piemerojot citas iepriek5 minetas tiesrbu nornas un
lietderrbas apsverumus, Vides parraudzlbas valsts birojs secina, ka plano5anas
dokumenta rsteno5anai nav paredzama b[tiska negauva ietekme uz vidi, tadejadi
LimbaLu novada ilgtsp6jTgas attrstrbas strategija attiecas uz likuma,,Par ietekmes uz
vidi novErtEjumu" 4.panta piektajd dafa noteiktajiem plano5anas dokumentiem,
kuriem strategisko novertejumu neveic.

LEmums:

o Nepiemerot strategiska ietekmes uz vidi novOrlejuma procedtru LimbaLu
novada ilgtspej rgas attrstrbas strategij ai.

Direktors A.Luk5evics
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5. SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS SANĀKSMES 
 

1) 16.09.2013.  plkst.17:00 – Skultes pagasta pārvaldē, Mandegas, Skultes pagasts, 
Limbažu novads. 

2) 17.09.2013.  plkst.17:00 – Saieta namā, Vidriži, Vidrižu pagasts, Limbažu novads. 

3) 18.09.2013.  plkst.17:00 – Lādezera pamatskolā, Lādezers, Limbažu pagasts, 
Limbažu novads 1. 

4) 19.09.2013.  plkst.17:00 – Umurgas pagasta pārvaldes ēkā, U.Sproģa iela 5, 
Umurga, Umurgas pagasts, Limbažu novads. 

5) 23.09.2013.  plkst.17:00 – Limbažu novada pašvaldības ēkā, Rīgas iela 16, 
Limbaži, Limbažu novads. 

6) 24.09.2013.  plkst.17:00 – Pociema kultūras namā, Liepu iela 5, Pociems, Katvaru 
pagasts, Limbažu novads. 

7) 25.09.2013. plkst.17:00 – Pāles pamatskolā, „Skola”, Pāles pagasts, Limbažu 
novads. 

8) 26.09.2013.  plkst.17:00 – Viļķenes kultūras namā, Dārza iela 1, Viļķene, Viļķenes 
pagasts, Limbažu novads. 

 

                                                 
1 Sabiedriskās apspriešanas sanāksme nenotika, jo neieradās neviens interesents. 
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6. SABIEDRĪBAS IEBILDUMI UN PRIEKŠLIKUMI PAR LIMBAŽU NOVADA 
ILGTSPĒJĪGAS ATTĪSTĪBAS STRATĒĢIJAS 2013.-2030. GADAM 1.REDAKCIJU 
 

Nr. 
p. 
k. 

Iebilduma/ 
priekšlikuma 
iesniedzējs 

Iesniegtā iebilduma/ 
priekšlikuma būtība 

Ņemts vērā/ 
nav ņemts 

vērā 

Pamatojums, ja iebildums/ 
priekšlikums nav ņemts vērā 

Sabiedriskās apspriešanas sanāksme 17.09.2013. Saieta namā, Vidrižos, Vidrižu pagastā 
1. Jānis Lūsis Kāpēc Gravas Stratēģijā ir 

minētas, kā novada ciems, 
bet Igate nav? 

Nav ņemts 
vērā 

Stratēģijas 
izstrādē 

Igatei saskaņā ar Limbažu novada 
teritorijas plānojumu 2012.-
2024.gadam nav noteikts ciema 
statuss un ciema robežas, bet 
Gravām teritorijas plānojumā ir 
noteikts ciema statuss un robežas. 
To nosaka publisko pakalpojumu 
pieejamība, piemēram, pagasta 
pārvalde, centralizēta 
ūdenssaimniecība, un citi kritēriji. 

2. Jānis Lūsis 
 

Vai kāds kaut ko dara ar 
meliorācijas sistēmām, kā 
tas minēts Stratēģijas 
dokumentā? Kā to īstenos? 

Ņemts vērā 
Stratēģijas 
1.redakcijā 

Tas ir valstisks jautājums. Esošās 
meliorācijas sistēmas ir aizlaistas, 
katrs ar to cīnās pēc savām 
iespējām. Parādās struktūrfondu 
projekti, kur meliorācijas sistēmu 
sakārtošanai var rast finansējumu.  

Stratēģijā funkcionālās telpas 
Lauku teritorijas ar jauktu 
(mozaīkveida) zemes izmantošanu 
vadlīnijās noteikts, ka, lai attīstītu 
un plānotu šīs teritorijas, 
jānodrošina meliorācijas sistēmu un 
būvju pilnvērtīga funkcionēšana.  

3. Juris Runcis 
 

Kā notiks uzņēmējdarbības 
veicināšana? 

Ņemts vērā 
Stratēģijas 
1.redakcijā. 

Ar struktūrfondu līdzfinansējumu. 
Limbaži būs kā reģionālais 
attīstības centrs, līdz ar to pacels 
līdzi arī pagastus. Pašvaldība ir 
spēcīga tad, ja ir spēcīgs tās 
centrs. 
Stratēģijā viens no stratēģiskiem 
mērķiem un ilgtermiņa prioritātēm 
saistīts ar uzņēmējdarbības vides 
attīstību, kā arī telpiskā perspektīvā 
izdalītas ražošanas attīstības un 
atbalsta teritorijas. Tāpat Stratēģijā 
noteikta turpmākā novada 
ekonomiskā (teritorijas) 
specializācija. 

Sabiedriskās apspriešanas sanāksme 23.09.2013. Limbažu novada pašvaldības ēkā, Rīgas 
ielā 16, Limbažos 
1. Pauls 

Lielmanis 
 
 

Stratēģijā ir jānosprauž 
augstāki mērķi, piemēram, 
attīstības indeksam būtu 
jābūt augstākam. 
 

Noteikts 
Stratēģijas 
1.redakcijā 

 
 

Teritorijas attīstības indeksa 
ilgtermiņā sasniedzamais rādītājs 
(2030.gadā) noteikts sasniegt ar 
pozitīvu rezultātu. 
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Nr. 
p. 
k. 

Iebilduma/ 
priekšlikuma 
iesniedzējs 

Iesniegtā iebilduma/ 
priekšlikuma būtība 

Ņemts vērā/ 
nav ņemts 

vērā 

Pamatojums, ja iebildums/ 
priekšlikums nav ņemts vērā 

Novadā ražošanai vajadzētu 
būt 1. prioritātei, jo 
ražošana ienes naudu, līdz 
ar to novadā viss straujāk 
attīstīsies. 
 
 
 
Būtu jāizanalizē investīcijas 
teritorijas, un kāda 
infrastruktūra tur būtu 
jāuzlabo, lai piesaistītu 
uzņēmējus novadā ieguldīt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Stratēģijas dokumentā, kur 
minēts pakalpojumu grozs 
vajadzētu konkrētāk minēt, 
katru teritoriju atsevišķi, kas 
katrā teritorijā ir pieejams.  

 
 
 
 
 
 
 

Stratēģijā ir minēta otrā ilgtermiņa 
prioritāte - Uzņēmējdarbības vides 
attīstība, sekmējot konkurētspējīgu 
un ar augstu pievienoto vērtību 
uzņēmējdarbību. Visas Stratēģijā 
noteiktās ilgtermiņa prioritātes ir 
vienlīdz svarīgas. 
 
2013.gada pavasarī tika aicināti 
uzņēmēji uz diskusiju, lai 
noskaidrotu, kas trūkst 
uzņēmējiem, kas vajadzīgs, lai tie 
attīstītos. Visas šīs vajadzības tika 
apkopotas un iesūtītas Vides 
aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministrijai. Stratēģijā 
telpiskās attīstības perspektīvā 
noteiktas būtiskākās ražošanas 
attīstības un atbalsta teritorijas, 
ņemot vērā teritoriju 
nodrošinājumu ar nepieciešamajām 
komunikācijām un izvērtējot 
novada ekonomisko specializāciju. 
Savukārt konkrētas rīcības un 
uzdevumi noteikti Limbažu novada 
Attīstības programmā. 
 
Katram novada attīstības centram 
noteikts pieejamo/plānoto publisko 
pakalpojumu grozs, kurš pievienots 
Stratēģijai pielikumā. 

2.  Ilze Dzintare Vienai no prioritātēm būtu 
jābūt kultūras attīstībai 
(bibliotēku, kultūras namu 
utt.) 
 
IAS vajadzētu precizēt – 
izņemt laukā minētos 
uzņēmumus, kuriem ir 
maksātnespējas process vai 
ir likvidēti. 

Noteikts 
Stratēģijas 
1.redakcijā 

 
 
Ņemts vērā, 
papildinot 
Stratēģiju 

Kultūras joma iekļauta novada 
ilgtermiņa attīstības redzējumā 
(vīzijā) un novada stratēģiskā mērķī 
pie Cilvēkresursu attīstības. 

Sabiedriskās apspriešanas sanāksme 24.09.2013. Pociema kultūras namā, Liepu ielā 5, 
Pociemā, Katvaru pagastā 
1.  Pēteris 

Jansons 
Vīzijas definīcijā, vajadzētu 
minēt kultūru – tā ir 
pamatvērtība, kā fons 
visam. Lai cilvēki izvēlētos, 
novadu, kā dzīves vietu, ir 
jāmin, kultūra, jo tā izglīto 

Ņemts vērā, 
papildinot 
Stratēģiju 

Kultūras joma iekļauta novada 
ilgtermiņa attīstības redzējumā 
(vīzijā). 
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Nr. 
p. 
k. 

Iebilduma/ 
priekšlikuma 
iesniedzējs 

Iesniegtā iebilduma/ 
priekšlikuma būtība 

Ņemts vērā/ 
nav ņemts 

vērā 

Pamatojums, ja iebildums/ 
priekšlikums nav ņemts vērā 

un pilnveido cilvēkus un pie 
tās attīstības ir mērķtiecīgi 
jāstrādā. 

Rakstiski iesniegtie priekšlikumi  
1. Projekta 

„Micropol – 
attālinātā 
darba centri 
ārpus 
metropoļu 
reģioniem” 
pētnieki-Iveta 
Baltiņa u.c. 

Ierosinām: 
1) Limbažu novada 

ilgtspējīgas attīstības 
stratēģijas projektu 
papildināt ar informāciju 
par Informāciju 
komunikāciju tehnoloģiju 
attīstības perspektīvām, 
īpaši akcentējot 
inženiertehnisko 
risinājumu un 
komunikāciju tīklu 
attīstību, lai nodrošinātu 
atbilstošu vidi 
uzņēmumiem, kuri 
nodarbojas ar augstas 
pievienotās vērtības 
produktu ražošanu un 
kuriem biznesa attīstībai 
ir nepieciešams jaudīgi 
IKT risinājumi; 

2) Limbažu novada 
ilgtspējīgas attīstības 
stratēģiju papildināt ar 
attālināto darbu kā 
daudzsološu iespēju 
apdzīvotības 
saglabāšanai Latvijas 
lauku telpā (t.sk. vidēja 
izmēra pilsētās un 
mazpilsētās), kā arī 
jaunu uzņēmējdarbības 
formu un risinājumu 
attīstībai. 

 

Ņemts vērā, 
papildinot 
Stratēģiju 

1) Papildinātas Vadlīnijas 
Transporta infrastruktūras un 
inženierkomunikāciju attīstībai un 
plānošanai. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2) Papildināts Stratēģiskais mērķis 
(SM2) Uzņēmējdarbību atbalstoša 
un veicinoša vide. 

2. Limbažu 
galvenās 
bibliotēkas 
direktore 
Dzintra Justa 

1) Papildināt informāciju 
par Limbažu novada 
bibliotēkām sadaļā 
Limbažu novads 
2013.gadā, apakšnodaļa 
Izglītība, kultūra un 
sports, 9.1pp.: 

Novadā darbojas 16 
akreditētas publiskās 
bibliotēkas. Reģiona 
galvenā bibliotēka 

Ņemts vērā, 
papildinot 
Stratēģiju 

1) Papildināts Limbažu novada 
vizītkartes apraksts. 
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Nr. 
p. 
k. 

Iebilduma/ 
priekšlikuma 
iesniedzējs 

Iesniegtā iebilduma/ 
priekšlikuma būtība 

Ņemts vērā/ 
nav ņemts 

vērā 

Pamatojums, ja iebildums/ 
priekšlikums nav ņemts vērā 

konsultatīvo pārraudzību 
nodrošina vietējas nozīmes 
Limbažu novada 14 pagastu 
un 1 bērnu bibliotēkai un 
Alojas novada 6 publiskajām 
bibliotēkām. Sadarbība 
notiek arī ar 14 Limbažu un 
Alojas novadu skolu 
bibliotēkām. Tiek veidots 
kopējs Limbažu un Alojas 
novadu bibliotēku 
kopkatalogs. 
2) Precizēt informāciju 

sadaļā 1.pielikums. 
Pieejamo/plānoto 
pakalpojumu klāsts 
attīstības centros: 

• 37.lpp. Novada ciemos... 
kultūra - bibliotēka 
(Priedēs (Katvaru 
bibliotēkai ir grāmatu 
izsniegšanas punkti 
Priedēs un Tiegažos), 
Lādē, Ārciemā, Vitrupē, 
Skultes muižā - 
Straumes bibliotēka). 
Kur būtu jānorāda 
Stienes un Katvaru 
bibliotēkas? 

• 38.lpp. Novada nozīmes 
attīstības centros 
(Ozolaine, Skulte, 
Bīriņi)... kultūra - 
bibliotēka (Bīriņos). 
Ozolainē un Skultē kā 
teritorijā bibliotēkas 
pagaidām nav. Skultes 
bibliotēka atrodas 
Mandagās. 

3) 29.lpp. papildināt - 
ģimenes bibliotēkas 
nodrošināšana Limbažos, 
izveidojot piebūvi 
Limbažu Galvenās 
bibliotēkas ēkai Parka 
ielā 23 Bērnu bibliotēkas 
izvietošanai. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2) Precizēts Stratēģijas 1.pielikums. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3) Priekšlikums tiks izskatīts, 
aktualizējot spēkā esošo Limbažu 
novada attīstības programmu. 
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